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PLE DE L’AJUNTAMENT 
 

 
Sessió Ordinària                                                          Dijous, 23 de desembre de 2004 
Acta núm. 13                                                                                                                  1a. convocatòria 
 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcalde-President: Sr. DIDAC PESTAÑA RODRIGUEZ 
 
Regidors/Regidores: SR. JOAQUIM BALSERA GARCÍA, SRA. LAURA BARRUFET MIRÓ, SR. 
JOSÉ  OBISPO VALLECILLOS, SRA. ANNA Mª BECERRA PEÑA, SR. MANUEL MANIEGA 
PRIETO, SR. VICENTE NAVARRO SIERRA, SRA. Mª TERESA TORRENTS CANO, SR. 
VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, SR, JOSE-Ma. MARTIN QUIÑONES, SRA. Mª BRUGUERS 
JARDÍ ANGUERA, SRA. Mª. CARMEN LEÓN RODRÍGUEZ, SR. JOSÉ LLOBET NAVARRO, 
SR. JOSE-ANTONIO SÁEZ LÓPEZ, SR. SERGIO ENGLI IZQUIERDO, SR. JAUME GRAU 
LÓPEZ, SRA. EMMA BLANCO ANGUERA, SR. JOSEP Mª. DALMAU NOVELL, SR. F. 
XAVIER ALAVEDRA i AMBRÓS, SR. MARCEL·LÍ REYES I VIDAL, i SR. JUAN ANTONIO 
HEREDIA HEREDIA. 
 
Funcionaris: 
 
Secretari: Sr. Guillermo de Prada Bengoa. 
Cap del Servei de Secretaria: Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor : Sr. Gonzalo Bescós Aznar. 
 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va reunir el Ple de 
l'Ajuntament el dia vint-i-tres de desembre de dos mil quatre, en sessió ordinària, primera 
convocatòria, amb la presidència del Sr. Dídac Pestaña Rodríguez, alcalde-president, concorrent 
els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari general, Sr. Guillermo 
de Prada Bengoa. 
    
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley de Bases. 
 
I essent les dinou hores, vint-i-cinc minuts, el Sr. alcalde-president, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents 

 
1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 

 
Aprovar les actes de les sessions anteriors núm. 11 de data 18 de novembre de 2004 i  núm. 12 
de data 25 de novembre de 2004. Prèviament, va ser aprovada – per assentiment --una esmena a 
l’esborrany de l’acta,  esmena proposada per la Sra. Emma Blanco-- en el sentit de que 
s’eliminés els elements de llenguatge sexiste existents a la primera pàgina dels esborranys de les 
dues actes sotmeses a aprovació. 

 
El Sr. Marcel·lí Reyes, en relació a l’acta nº 11 corresponent a la sessió celebrada el 18 de 
novembre, va dir que s’abstenia, en base a que --per les raons per tots els regidors conegudes i 
que constaven en acta--  havia abandonat la sessió al poc de començar. 
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PART RESOLUTIVA DEL PLE 

 
 
 
 

2 - DONAR COMPTE CONTRACTACIÓ LABORAL 
 
Restar assabentat de la contractació laboral d’un Tècnic Mig (Montserrat Peña Megía), a partir del 
dia 1 de desembre de 2004, per a substituir la funcionaria Mª José Pérez Silanes, assistent social de 
baixa per malaltia, fins que aquesta es reincorpori al seu lloc de treball, d’acord amb el que preveu 
el Reglament de personal al servei de les entitats locals. 

 
---------- 

 
El Sr. Alcalde va dir que de no existir cap objecció per part de les persones assistents, es 
tractarien conjuntament els punts núm. 2, 3 i 4, atès que tots ells feien referència a 
diverses contractacions laborals. 
 
Seguidament, la Sra. Anna Becerra va fer una exposició detallada de les diverses 
propostes d’acord, sense que es formulés cap observació per part dels senyors i 
senyores regidores presents a la sessió.  

 
 

3 - DONAR COMPTE CONTRACTACIÓ LABORAL 
 
Restar assabentat de la contractació laboral d’un Auxiliar administratiu (Yolanda Albarrán Moyó), 
a partir del dia 7 de desembre de 2004, com a suport administratiu al departament de Compres i 
Subministrament en la campanya de Nadal 2004-2005, d’acord amb el que preveu el Reglament de 
personal al servei de les entitats locals. 

 
 

4 - DONAR COMPTE CONTRACTACIÓ LABORAL 
 
Restar assabentat de la contractació laboral d’un Tècnic de Civisme i Solidaritat (Isabel Requejo de 
las Heras), a partir del dia 1 de novembre de 2004 i fins el 31 de gener de 2005, per realitzar tasques  
de preparació, elaboració, realització i seguiment de les jornades de ONG 2004-2005, d’acord amb 
el que preveu el Reglament de personal al servei de les entitats locals. 
 
 

5 - APROVACIÓ DE L’ANNEX III DE LES CONDICIONS DE TREBALL DELS EMPLEATS 
PÚBLICS DE L’AJUNTAMENT DE GAVÀ PER AL PERÍODE 2002-2003-2004 

Uniformitat i dotació del personal de la corporació (article 15)  
 
Aprovar l’Annex III (Uniformitat i dotació del personal de la corporació) de les condicions de 
treball dels empleats públics de l’Ajuntament de Gavà per al període 2002-2003-2004, que ha 
estat objecte de negociació colectiva amb els representants legals dels treballadors, signat pels 
membres de Comissió d’Uniformitat i Dotació el dia 20 d’octubre de 2004 i pels membres de la 
Comissió de Seguiment del Conveni el 15 de desembre de 2004. 
 

---------- 
La Sra. Anna Becerra va fer una exposició de la proposta d’acord, explicant els aspectes 
essencials de la mateixa 
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6 - APROVACIÓ DEFINITIVA PRESSUPOST  GENERAL 
ANY 2005 

 
PRIMER.- Estimar i tenir en compte, bé sigui parcial o totalment, algunes de les al.legacions 
presentades pels grups de CiU, EUiA i IC-EV-IG, coincidents també amb alguna de les propostes 
ciutadanes presentades a l’audiència pública, que consten a l’expedient, sense modificar el sostre de 
les despeses. 
 
Estimar, igualment la reclamació presentada, en data 13 de desembre de 2004, per en Marcel.lí 
Reyes i Vidal, portaveu del Grup Municipal d’ERC i en Josep Campmany i Guillot, en 
representació de la Secció Local de Gavà d’Esquerra Republicana de Catalunya, contra l’aprovació 
provisional del Pressupost General de l’Ajuntament, any 2005, en relació a les despeses de publicitat 
de Gavà Televisió,SL i la seva correspondència d’ingressos de l’IMPAC, per un import de 22.000’00 
€, de tal manera que el Pressupost consolidat serà establert en 53.460.447’68 €. 
 
SEGON.- Desestimar la resta d’al.legacions presentades. La motivació de la seva presentació no es 
basa en un error tècnic en la formulació de l’expedient com ara el de no ajustar-se la seva 
elaboració i aprovació als tràmits establerts en el Text  Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, ni tampoc en una insuficiència en la previsió d’ingressos, sinó que es fonamenta en 
opinions polítiques, essent per tant raons d’oportunitat i no de legalitat les que s’argumenten sobre 
el seu contingut. L’acceptació d’alguna d’elles comportaria la no realització d’altres que l’equip de 
govern considera necessàries en aquests moments. 
 
Manifestar a ERC que la diferència de 200 € en la partida 463.489.02 de l’Ajuntament , ja va esser 
subsanada i es va donar compte en la Comissió d’Hisenda de data 11 de novembre. 
  
TERCER.- APROVAR definitivament el Pressupost General i el seu estat de consolidació, el resum  
numèric del qual, per capítols, és el següent : 
 
 PRESSUPOST DE L'AJUNTAMENT  
  
 ESTAT DE DESPESES 
 
CAPITOL I  - Despeses de personal............................................................  9.551.916’00 € 
CAPITOL II  - Despeses en béns corrents i serveis ......................................  4.021.410’00 € 
CAPITOL III  - Despeses financeres ..............................................................  575.391’00 € 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  14.277.683’00 € 
CAPITOL VI - Inversions Reals....................................................................  5.006.587’68’-€ 
CAPITOL VII - Transferències de capital.....................................................  605.000’00 € 
CAPITOL IX - Passius Financers .................................................................  2.338.600’00 € 
        TOTAL:......................................  36.376.587’68 € 
  

ESTAT D'INGRESSOS 
 
CAPITOL I  - Impostos Directes .................................................................  14.809.000’00 € 
CAPITOL II  - Impostos Indirectes ..............................................................  1.500.000’00 € 
CAPITOL III - Taxes i altres ingressos.........................................................  4.784.000’00 € 
CAPITOL IV  - Transferències corrents ........................................................  8.685.000’00 € 
CAPITOL V  - Ingressos Patrimonials.........................................................  984.000’00 €   
CAPITOL VI - Alienació d'Inversions reals.................................................  3.000’00 € 
CAPITOL VII - Transferències de capital.....................................................  3.351.587’68 € 
CAPITOL IX - Passius Financers .................................................................  2.260.000’00 € 
        TOTAL:......................................  36.376.587’68 € 
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 PRESSUPOST DEL PATRONAT 
 DE SERVEIS COMUNITARIS 
 
 ESTAT DE DESPESES 
 
CAPITOL I  - Despeses de personal............................................................  2.108.158’00 € 
CAPITOL II  - Despeses en béns corrents i serveis ......................................  1.172.447’00 € 
CAPITOL III - Despeses financeres ..............................................................  5.450’00 € 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  412.581’00 € 
CAPITOL VI - Inversions reals .....................................................................  36.700’00 € 
CAPITOL IX - Passius Financers .................................................................  37.864’00 € 
        TOTAL:......................................  3.773.200’00 € 
 
  

ESTAT D'INGRESSOS 
 
CAPITOL III - Taxes i altres ingressos.........................................................  112.800’00 €  
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  3.659.400’00 € 
CAPITOL V  - Ingressos Patrimonials.........................................................  1.000’00 € 
        TOTAL:......................................  3.773.200’00 € 
 
 
 
 PRESSUPOST DEL PATRONAT MUNICIPAL D'ESPORTS 
 
 ESTAT DE DESPESES 
 
CAPITOL I  - Despeses de personal............................................................  1.106.300’00 € 
CAPITOL II  - Despeses en béns corrents i serveis ......................................  1.101.700’00 € 
CAPITOL III - Despeses financeres ..............................................................  10.900’00 €  
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  63.200’00 € 
CAPITOL VI - Inversions reals .....................................................................  15.500’00 € 
CAPITOL IX - Passius Financers .................................................................  20.100’00 € 
        TOTAL:...................  2.317.700’00 € 
 
 ESTAT D'INGRESSOS 
 
CAPITOL III - Taxes i altres ingressos.........................................................  1.181.500’00 € 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  1.133.800’00 € 
CAPITOL V  - Ingressos Patrimonials ........................................................  2.400’00 € 
        TOTAL:...................  2.317.700’00 € 
  

 
PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICIPAL DE GESTIÓ DEL 

PATRIMONI CULTURAL I NATURAL 
 
 ESTAT DE DESPESES 
 
CAPITOL I  - Despeses de personal............................................................  464.500’00 € 
CAPITOL II  - Despeses en béns corrents i serveis ......................................  162.360’00 € 
CAPITOL III - Despeses financeres ..............................................................  2.560’00 € 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  1.260’00 € 
CAPITOL VI - Inversions reals .....................................................................  21.080’00 € 
CAPITOL IX - Passius Financers .................................................................  23.400’00 € 
          TOTAL: .......................  675.160’00 € 
 



 5 

 
 ESTAT D'INGRESSOS 
 
CAPITOL III - Taxes i altres ingressos.........................................................  16.710’00 € 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  657.950’00 € 
CAPITOL V  - Ingressos patrimonials .........................................................  500’00 € 
          TOTAL: .......................  675.160’00 € 
 
 
 
 PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICIPAL 
 PER A LA PROMOCIO I ACTIVACIO DE LA CIUTAT 
 "IMPAC" 
 
 ESTAT DE DESPESES 
 
CAPITOL I  - Despeses de personal............................................................  939.284’00 € 
CAPITOL II  - Despeses en béns corrents i serveis ......................................  700.800’00 € 
CAPITOL III - Despeses financeres ..............................................................  4.500’00 € 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  18.300’00 € 
CAPITOL VI - Inversions reals .....................................................................  5.200’00 € 
CAPITOL IX - Passius Financers .................................................................  10.000’00 € 
          TOTAL: .......................  1.678.084’00 € 

 
 ESTAT D'INGRESSOS 
 
CAPITOL III - Taxes i altres ingressos.........................................................  230.900’00 € 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  1.286.684’00 € 
CAPITOL V  - Ingressos patrimonials .........................................................         160.500’00 € 
        TOTAL: .......................        1.678.084’00 € 
 
 
 
 PREVISIONS DE DESPESES I INGRESSOS 
 DE LA SOCIETAT MERCANTIL "PRESEC,S.A." 
 
 PREVISIONS DE DESPESES 
 
  - Despeses de personal....................................................................................  5.191.234’00 € 
  - Despeses en béns corrents i serveis ..............................................................  1.360.624’00 € 
  - Despeses financeres ......................................................................................  100.000’00 € 
  - Inversions reals .............................................................................................  560.050’00 -€ 
  - Passius Financers .........................................................................................  153.592’00 € 
   TOTAL: ..................  7.365.500’00 € 
 
 
 PREVISIONS D'INGRESSOS 
 
  - Taxes i altres ingressos.................................................................................  365.500’00 € 
  - Transferències corrents ................................................................................  6.450.000’00 € 
  - Transferències de capital.............................................................................  550.000’00 € 
   TOTAL: ..................  7.365.500’00 € 
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 PREVISIONS DE DESPESES I INGRESSOS 
 DE LA SOCIETAT MERCANTIL "GTI,SA" 
 
 PREVISIONS DE DESPESES 
 
  - Despeses de personal....................................................................................  579.400’00 € 
  - Despeses en béns corrents i serveis ..............................................................  502.600’00 € 
  - Despeses financeres ......................................................................................  606.000’00 € 
  - Transferències corrents ................................................................................  90.000’00 € 
  - Inversions reals .............................................................................................  11.882.000’00 € 
   TOTAL: ..................  13.660.000’00 € 
 
 

PREVISIONS D'INGRESSOS 
 
  - Ingressos Patrimonials.................................................................................  357.800’00 € 
  - Alienació d’Inversions reals.........................................................................  9.598.000’00 € 
  - Passius Financers .........................................................................................  3.704.200’00 € 
    TOTAL:...............................  13.660.000’00 € 

 
 

PREVISIONS DE DESPESES I INGRESSOS 
DE LA SOCIETAT MERCANTIL 

"GAVANENCA D'OBRES, SL" 
 

PREVISIONS DE DESPESES 
 
  - Despeses de personal....................................................................................  109.800’00 € 
  - Despeses en béns corrents i serveis ..............................................................  172.570’00 € 
  - Despeses financeres ......................................................................................  120.000’00 €  
  - Inversions reals .............................................................................................  1.279.963’00 € 
        TOTAL: ..................  1.682.333’00 € 
 

PREVISIONS D'INGRESSOS 
 
  -Transferències de capital .............................................................................  1.682.333’00 € 
        TOTAL: ..................  1.682.333’00 € 
 
 
 
 PREVISIONS DE DESPESES I INGRESSOS 
 DE LA SOCIETAT MERCANTIL "GAVA TELEVISIO,SL" 
 
 PREVISIONS DE DESPESES 
 
  - Despeses de personal....................................................................................  490.00’00 € 
  - Despeses en béns corrents i serveis ..............................................................  149.300’00 € 
  - Despeses financeres ......................................................................................  8.500’00 € 
  - Inversions reals .............................................................................................  55.000’00 € 
  - Passius financers...........................................................................................  16.500’00 € 
        TOTAL:...................  719.300’00 € 
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 PREVISIONS D'INGRESSOS 
 
  - Taxes i altres ingressos.................................................................................  147.500’00 € 
  - Transferències corrents ................................................................................  516.800’00 € 
  - Transferències de capital.............................................................................  55.000’00 € 
        TOTAL:...................  719.300’00 € 
 
 
A l’esmentat Pressupost, i com document incorporat al mateix conforme al que disposa l’Art. 90 
de la Ley 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, s’acompanya la Plantilla de 
l’Ajuntament de Gavà per a l’exercici de l’any 2005 que compren els llocs de treballs reservats a 
funcionaris de carrera, personal eventual i personal contractat en règim de dret laboral. 
S’acompanya també les Plantilles dels Organismes Autònoms. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC, i 1 
IC-EV-IG), i  vuit (8) en contra ( Sr. Llobet, Sáez i Engli del PPC, Sr. Grau i Sra. Blanco d’EUiA-
IU, Sr. Dalmau i Alavedra de CiU, i Reyes d’ERC), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l’art. 114.1 del 
Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. Víctor Carnero va començar la seva intervenció indicant que l’acord d’aprovació 
inicial del Pressupost Municipal per a l’any 2005 va obrir un període d’audiència 
pública de 15 dies per a la presentació de reclamacions, afegint que s’havien presentat 
al·legacions per part dels grups municipals de CiU, ERC, EUiA i IC-EV-IG, així com 
propostes i suggeriments per part de ciutadans en la convocatòria d’audiència pública 
temàtica d’explicació del pressupost del 9 de desembre passat. En aquest sentit, va dir 
que algunes de les al·legacions presentades ja eren dins d’actuacions d’inversió 
previstes, com ara la proposta d’incorporar un aparcament subterrani a tocar de les 
Rambles, les quals – va dir - havien d’experimentar una remodelació a fons durant el 
present mandat. Així mateix, el Sr. Carnero va manifestar que s’havien estimat, bé 
parcialment, bé totalment, algunes de les al·legacions presentades pels grups de CiU, 
EUiA i IC-EV-IG, coincidents també amb alguna de les propostes ciutadanes 
presentades a l’audiència pública, indicant a aquests efectes que l’equip de govern 
proposava que a l’aprovació definitiva dels pressupostos, sense modificar el sostre de 
les despeses, s’adoptessin els següents compromisos: 
 
- El compromís de destinar 60.000€ dins del programa d’inversions a la millora dels 

parcs infantils. 
- El compromís de realitzar un pla de millora de la senyalització dels polígons 

industrials. 
- Estudiar la ubicació i dotar dels elements necessaris per a la construcció d’un parc 

juvenil de monopatí. 
- El compromís de trobar fórmules de cofinançament, juntament amb la Generalitat 

de Catalunya, per a la construcció d’una guarderia infantil en l’actual mandat, 
avançant l’Ajuntament de Gavà, si fos necessari, la redacció del projecte 
constructiu, tal i com proposaven els grups municipals de  IC-EV-IG i d'EUiA  

 
D’altra banda, el Sr. Carnero va manifestar que s’estimava, igualment, la reclamació 
presentada per en Marcel·lí Reyes i Vidal, portaveu del Grup Municipal d'ERC i en 
Josep Campmany i Guillot, en representació de la Secció Local de Gavà d'Esquerra 
Republicana de Catalunya, en relació a les despeses de publicitat de Gavà Televisió SL i 
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la seva correspondència d'ingressos de l'IMPAC, per un import de 22.000 €, 
transferència interna que calia ajustar i per tant eliminar del Pressupost consolidat, de 
tal manera que aquest disminuïa fins a la quantitat de 53.460.447,68 €. A més, el Sr. 
Carnero va dir que, a la vegada, es desestimaven la resta d’al·legacions presentades. 
Alhora, va assenyalar que la motivació de la seva presentació no es basava en un error 
tècnic en la formulació de l’expedient, com ara el de no ajustar-se la seva elaboració i 
aprovació als tràmits establerts en el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, ni tampoc en una insuficiència en la previsió d’ingressos, sinó que es 
fonamentava en opinions polítiques, essent per tant raons d’oportunitat i no de 
legalitat les que s’argumentaven sobre el seu contingut, afegint que l’acceptació 
d’alguna d’elles comportaria la no realització d’altres que l’equip de govern considera 
necessàries en aquests moments. Per altra part, el Sr. Víctor Carnero va indicar que es 
feia avinent manifestar a ERC que la diferència de 200 € en la partida 463.489.02  de 
l'Ajuntament, ja va ésser subsanada, donant-ne compte en la Comissió Informativa 
d'Hisenda de data 11 de novembre. A més, va dir que es proposava una modificació en 
les plantilles de l'Ajuntament i de l'IMPAC (recíproca) que comportava la variació dels 
pressupostos d'ambdós, de igual quantia i diferent signe, i la corresponent modificació 
en el Pressupost consolidat. Finalment, va assenyalar que al punt tercer es proposava 
l'aprovació definitiva del Pressupost General i el seu estat de consolidació, 
acompanyant-se la plantilla de l'Ajuntament de Gavà per a l'exercici de l'any 2005, així 
com les plantilles dels Organismes Autònoms. 
 
 
 
Seguidament va fer ús de la paraula el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, el qual va 
començar la seva intervenció indicant que, ateses les circumstàncies especials que van 
esdevenir durant la sessió corresponent a l’aprovació inicial del pressupost, indicant 
que potser el que caldria era que expliqués les esmenes que aquell dia tenia preparades 
però que no va poder exposar, si bé va dir que estalviaria a les persones assistents 
aquests esforç, i que, per tant, es limitaria a fer una petita explicació de la filosofia que 
havia inspirat ERC a l’hora d’analitzar els números dels pressupost. En aquest sentit, i 
en primer lloc, el Sr. Reyes va dir que després d’haver analitzat el pressupost, en realitat 
els ingressos serien probablement els mateixos pel cas que governés ERC, si bé la 
destinació d’aquests si que variaria, ja que les coses es podrien fer d’altra manera. En 
tot cas, el Sr. Reyes va dir que fent un abús d’una tautologia feta pel Sr. Balsera, si per 
antonomàsia, tot el que sortia de les seves mans era progressista, d’esquerres, etc., les 
més de 80 esmenes presentades per ERC tenien també una incidència molt clara en 
nivells de progressisme, etc., afegint que era clar que en algun punt el PSC i ERC 
anaven en la mateixa direcció, en d’altres el PSC es quedava a mig camí, i en altres, eren 
absolutament divergents. Per això, si es fes un resum del que ERC volia significar amb 
la presentació de les 80 esmenes, el que calia indicar era que en determinats aspectes, 
com per exemple l’atenció domiciliària a la gent gran, encara s’hi podrien destinar 
molts més recursos dels projectats, a l’igual que en molts altres aspectes socials, com 
per exemple ajuts per a llibres, beques, material, etc., i altres tipus de subvencions; o 
també el fet que es podien destinar més recursos a la normalització lingüística, tota 
vegada que en determinats ambients de Gavà, el català era poc més que desconegut, 
etc., indicant que l’augment de recursos en aquests àmbits era una veritable prioritat, 
sense perjudici de que altres tipus de recursos, com per exemple els adreçats a 
l’associacionisme local o la solidaritat internacional, podrien ser també objecte 
d’augment, a l’igual que els adreçats a la protecció del patrimoni històric, arqueològic i 
natural. Així mateix, el Sr. Reyes va dir que no només es podia donar també més èmfasi 
en la nova construcció d’habitatge públic, sinó també altres mesures que en paral·lel 
podessin contribuir a augmentar l’habitatge públic, indicant que aquesta era una tasca 
que en bona part correspondria a GTI, SA. Per altra part, a més de gastar menys en 
propaganda, el Sr. Reyes va manifestar que calia esmentar també, com a temes 
importants de disens, alguns projectes urbanístics com era per exemple el Pla de 
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Ponent. A més, tot i que ERC saludava la posada en marxa d’altres actuacions, va dir 
que aquestes arribaven tard, com per exemple la recollida segregada d’escombraries. 
Així doncs, a la vista d’aquest resum, el Sr. Reyes va indicar que era prou evident que la 
posició global del seu grup era la de no donar suport al projecte de pressupost de 
l’equip de govern, avançant ja en aquest sentit el vot negatiu d’ERC al pressupost.     
 
 
 
A continuació va fer ús de la paraula el Sr. Jaume Grau, en nom d’EUiA, el qual va 
manifestar que no era la seva intenció tornar a repetir tota l’exposició que va fer en el 
moment de l’aprovació inicial del pressupost, si bé va voler recordar el fet preocupant 
de l’endeutament de l’ajuntament, que en la seva opinió havia crescut molt aquest 
darrer any, en el qual, a més, la inversió no era especialment destacable. En aquest 
sentit, va dir que la quantitat destinada a pagar interessos, d’1.400.000 €, era molt més 
que respectable, fet aquest que es feia més evident si es comparava amb qualsevol de les 
partides destinades a despesa social, ni de bon tros arribava a una xifra com 
l’esmentada. En aquest sentit, el Sr. Grau va insistir en el fet que si es feia una 
comparativa directa entre la quantitat destinada al pagament d’interessos i les ajudes 
previstes en el pressupost pels sectors socials més desfavorits, era certament 
preocupant. D’altra banda, el Sr. Grau va manifestar que tampoc era lògic que el 
pressupost tingués una previsió d’ingressos derivada de la recaptació de multes de 
trànsit molt inferior a la recaptació real de l’ajuntament, i més quan la recaptació real 
no deixava d’augmentar prop d’un quinze per cent anual des de l’any 1998. A més, el 
Sr. Grau va dir que, mentre que els ingressos per aquest concepte comportaven ja una 
quantitat considerable, a la vegada, el cert era que les multes tampoc ajudaven a reduir 
els supòsits incívics, de tal manera que l’element dissuassori de les sancions tampoc 
tenia massa operativitat, la qual cosa hauria de portar a l’equip de govern a reorientar 
la seva gestió en matèria de via pública. D’altra banda, el Sr. Grau va dir que el suposat 
esforç municipal a l’hora de reduir despesa era també bastant discutible, ja que les 
poques partides que disminuïen ho feien d’una manera més aviat modesta, mentre que 
pel contrari, altres partides que ha havien experimentat un fort augment l’any passat, 
com per exemple l’aigua, la llum, etc., no havien estat objecte de reducció d’una 
manera significativa. Així mateix, va manifestar que també el preocupava l’augment 
continuat que experimentava la partida d’alts càrrecs, atès que ja començava a tenir un 
volum realment elevat per les necessitats municipals.  
 
Finalment, el Sr.Grau va voler recordar que, tal com havia dit en el seu moment, el 
pressupost també tenia coses positives, si bé al mateix temps tenia mancances 
importants, indicant en aquest sentit que pel seu grup municipal potser la més 
important a curt termini era la manca d’una política decidida de cara a evitar el risc 
d’exclusió social, ja que com tots els indicadors socials apuntaven, el percentatge de 
població de Catalunya que estava a punt de caure en l’exclusió social no havia deixat 
d’augmentar aquests darrers anys, abocant a determinades capes de la societat cap a 
situacions força dramàtiques, que haurien de cridar l’atenció d’un govern 
suposadament d’esquerres i progressista. Finalment, el Sr. Grau va dir que coincidia 
amb al crítica formulada pel portaveu d’ERC, quan aquest havia insistit en la necessitat 
d’una política molt més activa en matèria de promoció i foment d’habitatge públic, i 
no només construcció, ja que aquesta no era la única mesura a adoptar, tota vegada 
que calia analitzar la possibilitat d’adoptar altes mesures com per exemple els ajuts al 
lloguer o a l’adquisició d’habitatge, etc. En definitiva, i en la seva opinió, sense dubtar 
que l’equip de govern analitzava la possibilitat d’adoptar altres mesures diferents de la 
construcció d’habitatge públic estrictu sensu, el cert era que el “tempus” era ben 
diferent, afegint que calia tenir en compte que en aquesta matèria, en la qual es 
donaven situacions molt problemàtiques, sobre tot en el sector dels joves i en les 
famílies amb menys recursos, calia seguir un ritme molt més viu, criticant també al 
mateix temps el fet que la previsió de construcció d’habitatge social, que de ben segur 
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que s’acabaria realitzant, s’anunciava repetidament any rera any, quan era evident que 
es tractava d’una mateixa actuació, només pel fet de que quedava bé socialment dir que 
es feia política d’habitatge o que s’afavoria l’accés dels joves a l’habitatge. En darrer 
terme, el Sr. Grau va dir que l’actitud del seu grup davant d’aquest pressupost havia 
estat dialogant, aportant propostes concretes que en la seva opinió el podien millorar i 
enriquir, és a dir, havia estat una aportació en positiu, i que anava adreçada 
fonamentalment a millorar la despesa social. En aquest sentit, el Sr. Grau va recordar 
algunes d’aquestes propostes, com per exemple el fet de demanar un curs de formació 
per a la policia local sobre violència de gènere, un pla d’estalvi energètic, creació de 
beques científiques pels joves investigadors, increment d’aportacions al Patronat de 
Serveis Comunitaris, per tal de portar a terme noves actuacions, com per exemple una 
programació estable en matèria de dansa, una nova escola taller que podés donar 
sortida a situacions de marginació greus existents al sector de les Farreres, subvencions 
i ajudes per esplais infantils, un pla d’acollida per immigrants, ajudes i convenis en 
matèria de cultura popular i tradicional, foment de l’escola pública, nou programa de 
prevenció de les drogodependències, campanyes de sensibilització en relació amb 
l’homofòbia, un veritable pla integral de la dona, i finalment, una aportació al Patronat 
d’Esports per tal d’incrementar les subvencions a les entitats esportives de base.  
 
Així mateix, el Sr. Grau va dir que el seu grup donava tot el seu recolzament a la 
construcció de la nova escola bressol, la necessitat de poder comptar amb un pla 
municipal d’habitatge, la rehabilitació de l’antiga caserna de la Guardia Civil a la platja, 
per tal de reconvertir-la en un alberg de joventut i casa de colònies, així com un 
programa de recuperació del patrimoni històric i arqueològic, especialment pel que feia 
a la vila romana de Sant Pere, a més d’un programa de millora de la zona agricola, més 
inversions als col·legis públics, l’ampliació de l’àrea de lleure de La Sentiu, la 
construcció d’una pista de patinatge i d’skating, etc. Així les coses, el Sr. Grau va dir 
que EUiA valorava positivament el fet que s’haguessin acceptat un parell de propostes 
del seu grup, si bé la forma de negociar i de dialogar de l’equip de govern, al menys pel 
que feia al que es va dir durant el debat de l’aprovació inicial del pressupost, hauria de 
ser una altra, amb una voluntat més accentuada d’intentar cercar un àmbit de consens, 
atesa la innegable voluntat d’EUiA d’aportar solucions i millores al pressupost. Ja per 
acabar, el Sr. Grau va manifestar que si es podessin votar per separat les esmenes i les 
al·legacions presentades per altres grups, de ben segur que algunes de les proposades 
per ERC i per CiU les votarien a favor, afegint que el pressupost presentat per l’equip 
de govern no era el pressupost que hauria presentat EUiA, i que tampoc havia existit el 
grau de consens que hauria estat desitjable, raons per les quals el vot d’EUiA seria 
contrari al pressupost presentat per l’equip de govern. 
 
 
 
D’altra banda, va fer ús de la paraula el Sr. Josep Mª Dalmau, en nom de CiU, el qual 
va manifestar que avui no tenien intenció de repetir el que el seu grup ja havia dit amb 
motiu de l’aprovació inicial del pressupost, moment en el qual ja va quedar del tot 
reflectida la posició de CiU envers el pressupost, raó per la qual la seva intervenció seria 
breu. Tanmateix, el Sr. Dalmau sí que va dir que volia fer dues observacions. La 
primera d’elles, en el sentit de valorar molt positivament la anterior intervenció del Sr. 
Tinent d’alcalde d’Hisenda, pel fet d’esmentar el compromís de l’equip de govern 
respecte de questions tal com l’escola bressol, el nou aparcament soterrat, la millora 
dels parcs infantils, etc., o altres com les referents a la il·luminació, el nou Casal de la 
Gent Gran de Can Tintoré, etc., propostes que havien estat formulades per CiU i que 
havien estat acceptades per l’equip de govern. Ara bé, dit això, el cert és que el Sr. 
Dalmau va recordar que en la darrera sessió del pressupost, el grup municipal de CiU 
havia formulat tot un seguit de crítiques al projecte de pressupost, i molt especialment 
les referents a les despeses de personal de cara a l’any vinent, que s’incrementava un 
7,22 %, amb un total de despesa de 20.000.000 €, i al mateix temps, el deute real de 
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l’ajuntament pujava un total de més de 34.000.000 €. Així mateix, i pel que feia a la 
partida de multes, hi havia una previsió d’increment d’un 14,16 %, amb una recaptació 
prevista de prop de cent milions de pessetes, la qual cosa venia a demostrar l’afany de 
recaptació de l’ajuntament sobre aquesta questió. D’altra banda, el Sr. Dalmau va dir 
que havien criticat molt severament la manca de policia municipal a l’hora d’aturar la 
onada de robatoris que estava patint la nostra ciutat, afegint que si bé era cert que 
aquesta tasca era competència d’altres forces de seguretat, ja feia anys que CiU venia 
denunciant les mancances de l’actual plantilla. A més, i pel que feia a festes populars, 
Festa Major, Sant Nicasi, Carnestoltes, Reis etc., el Patronat havia destinat un total de 
221.000 €, mentre que per ajuts a la família, beques de menjador, llibres, ajuts 
domiciliaris a la gent gran, etc., només s’hi destinaven 170.000 €, de la qual cosa es 
podia deduir que l’ajuntament destinava un 30 % més en festes que no en despesa 
social. En qualsevol cas, però, al marge de les crítiques assenyalades, el Sr. Dalmau va 
recordar que, tal com havia dit amb anterioritat, el grup municipal de CiU valorava 
positivament la intervenció del Sr. Víctor Carnero, si bé va afegir que es ratificava en la 
seva anterior posició expressada en el ple de l’aprovació inicial del pressupost, i per 
tant, votarien negativament el mateix. 
 
 
 
Per altra part el Sr. Josep Llobet, en nom del PP, va indicar que també seria molt breu 
en la seva intervenció, indicant que no entrarien no ja a fer una segona relectura del 
projecte de pressupost, sinó que es limitaria a analitzar aquelles modificacions que 
s’havien produït entre el pressupost presentat inicialment, respecte del qual el seu grup 
ja havia votat en contra, i el que ara es presentava, per tal de determinar si les 
modificacions eren importants, afegint que, en aquest sentit, les modificacions que 
s’havien introduït, per bé que sempre ben rebudes, en la mesura en que podien 
millorar el pressupost, i més quan podien provenir d’altres grups municipals, no eren 
d’altra banda especialment significatives, sense que alteressin substancialment el 
pressupost. En qualsevol cas, el Sr. Llobet va dir que el que els interessava a data d’avui, 
era saber com havia anat l’audiència pública, quines conclusions s’havien produït, i 
sobre tot, quines d’aquelles aportacions d’altres ciutadans havien estat recollides en el 
pressupost, i així poder determinar també si realment aquesta audiència pública podia 
tenir o no alguna virtualitat, i en aquest sentit, si també l’equip de govern havia tingut 
la necessària sensibilitat per tal d’acceptar algunes de les propostes formulades pels 
ciutadans, i ja en últim extrem, determinar si calia o no introduir modificacions o 
canvis en aquest mecanisme de participació de que ens havíem dotat entre tots en el 
moment de l’aprovació del ROM.  
 
 
 
Seguidament va prendre la paraula el Sr. José Heredia, en nom d’IC-EV, el qual va 
manifestar que tampoc tenia intenció de tornar a reproduir una intervenció que ja es 
va fer en el moment de l’aprovació inicial del pressupost, si bé va dir que tenia intenció 
de recordar algunes questions, com per exemple el convenciment que tenia de que 
moltes de les propostes que havien fet la resta de grups, podrien ser acceptades 
perfectament per l’equip de govern, de la mateixa manera que es podia dir que teníem 
uns pressupostos de contenció, i a la vegada que era indiscutible que, a la vista de les 
partides pressupostàries, estàvem en presència d’uns pressupostos de fort contingut 
social. D’altra banda, i pel que feia a les crítiques que abans s’havien fet respecte de la 
insuficiència de determinades partides adreçades a despesa social, va dir que també 
calia recordar que en les Juntes el Patronat de Serveis Comunitaris s’havia indicat en 
diverses ocasions que no hi hauria cap família amb pocs recursos econòmics que 
s’hagués de quedar sense una beca de llibres, de menjador, o de qualsevol altre ajut 
social, i que aquest era un compromís que s’havia assumit en ferm, afegint en darrer 
terme que l’equip de govern seguiria donant suport al pressupost presentat perquè 
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veritablement tenien una especial incidència en la despesa social. Finalment, el Sr. 
Heredia va dir que el pressupost era el que era, i que per molt esforç que es fes, era del 
tot impossible poder recollir totes les propostes que s’havien formulat pels diversos 
grups municipals.  
 
 
 
Per la seva part el Sr. Víctor Carnero va intervenir novament, indicant que tal i com ja 
ho havia avançat en la comissió informativa, no tenia cap intenció de reiterar el que ja 
havia dit en el seu moment, si bé va voler reconèixer l’esforç que havia portat a terme el 
Sr. Reyes i el seu grup per tal d’analitzar en profunditat el pressupost, així com el fet 
d’admetre que s’havia produint un augment en la despesa social, encara que 
posteriorment afegís que el volum de despesa seguia sent insuficient per atendre totes 
les necessitats. En qualsevol cas, el Sr. Carnero va reiterar que l’augment de la despesa 
social era palpable en aquest pressupost, i que determinades partides relacionades amb 
la gent gran o altres grups que requerien d’una atenció especial, com per exemple ajuts 
domiciliaris, beques, etc., tenien increments que oscil·laven entre un 12 i un 40 %, i en 
algun cas encara més. D’altra banda, i pel que feia a les crítiques relatives a 
l’endeutament, el Sr. Carnero es va reafirmar en que aquest es trobava dins dels marges 
legals i que es movien en els percentatges que ell mateix havia donat en el moment de 
l’aprovació inicial del pressupost, afegint que la disconformitat es trobava en el fet 
d’interpretar com a deute determinades pòlisses de tresoreria corresponents a 
determinats organismes autònoms. A aquests efectes el Sr. Carnero va dir que el 
sistema europeu de comptes excloïa de la quantitat a computar en deute aquelles 
societats que tenien més d’un 50 % dels seus ingressos provinents del mercat, com era 
clarament el cas de GTI, SA. D’altra banda, i pel que feia a la contenció de la despesa 
corrent en partides no recurrents, hi havia lògicament augments en les partides de 
personal i en aquelles vinculades a contractes de subministrament relacionats amb 
l’adquisició de serveis, que portaven increments de l’IPC, respecte dels quals s’havia 
previst inicialment que estaria entre un 3 i un 3,5 %, afegint que estant ja al final de 
l’any, l’IPC del mes de novembre que s’havia donat a conèixer feia pocs dies era d’un 
3,5 %, raó per la qual l’IPC de final d’any no estaria per sota del 3,4 %.  
 
A més, i pel que feia a les crítiques que s’havien formulat respecte de les polítiques 
d’habitatge, el Sr. Carnero va dir que en el fons era repetir el mateix debat que ja 
s’havia tingut en el moment de l’aprovació inicial del pressupost, respecte del qual va 
dir que es remetia a les afirmacions que s’havien recollit en l’acta corresponent. Així 
mateix, i pel que feia a les crítiques formulades en el sentit de que l’oferta de diàleg 
formulada per l’equip de govern no havia estat especialment significativa, i a l’hora, 
valorar positivament determinades incorporacions al pressupost, el Sr. Carnero va 
indicar que no les acabava d’entendre, ja que el fet de recollir-se algunes de les esmenes 
formulades pels grups de l’oposició, només havia estat possible pel vot favorable de 
l’equip de govern, la qual cosa significava a la vegada que l’oferta de diàleg havia estat 
efectiva. A més, i en relació a la petició formulada pel Sr. Llobet, en el sentit de que es 
fes una valoració de l’audiència pública, el Sr. Carnero va dir que havia entès que el Sr. 
Llobet no pretenia que es fes una valoració del desenvolupament de l’acte, de la seva 
mecànica, procediment, etc. , sinó tant sols del seu contingut. Doncs bé, des de aquesta 
perspectiva, el Sr. Carnero va assenyalar que en aquests moments el Secretari de la 
Mesa estava redactant l’acta, i que aquesta es trametria a tots els senyors i senyores 
regidores, de tal manera que el millor era esperar al seu redactat per tal de poder 
analitzar degudament el que s’havia proposat i el que s’havia tingut en consideració, 
incorporant-se al pressupost. 
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De la seva banda, el Sr. Joaquim Balsera va prendre la paraula, indicant que faria una 
be intervenció, només per agrair en primer lloc el to de les intervencions dels portaveus 
dels respectius grups, afegint que no era la seva intenció la de intervenir en aquest ple. 
Tanmateix, el Sr. Balsera va dir que alguna de les intervencions, especialment les fetes 
pel grup d’EUiA, si que requerien d’alguna matisació. Efectivament, tot i que era 
perfectament legítim la presentació d’esmenes al pressupost, amb la finalitat de deixar 
ben palès sobre com es podria incidir en el govern progressista de Gavà, el cert era que 
hi havia un veritable problema entre el PSC i EUiA, atès que a l’hora de valorar i de 
mesurar quin era el punt on es podria produir un acord, per EUiA només hi havia una 
única vara de mesurar, que era la seva. A més, es limitaven a fer una exposició 
purament quantitativa de les propostes formulades que havien estat acceptades, dues 
de vint-i-nou, en lloc de fer una exposició seriosa per tal de veure si seria possible 
arribar a un acord programàtic, atès que moltes de les propostes formulades per EUiA, 
imputables al Capítol II, eren executables en el pressupost tal i com estava. En aquest 
sentit, el Sr. Balsera va dir que l’equip de govern havia fet una oferta de negociació, i 
que el Sr. Tinent d’Alcalde d’Hisenda havia explicat quins eren els aspectes essencials 
de la mateixa i els marges en els quals es podia arribar a acords. Precisament per això, el 
Sr. Balsera va recordar que en el cas d’EUiA, expressions com el fet d’estar d’acord en 
línies generals, o valorem positivament l’esforç realitzat, tenim una voluntat 
constructiva, etc., després no es traduïen en res positiu. A més, el Sr. Balsera va insistir 
en el fet que, com a equip de govern, tenien la responsabilitat de governar, i en aquest 
sentit, eren prou conscients que no podien fer cartes als reis, fins el punt que després de 
veure la llista de demandes – va dir – estava ja a punt de comprar un escalextric. A 
aquests efectes, el Sr. Balsera va reiterar que no es podia portar a terme tot allò que un 
volia en un moment determinat, sinó tant sols allò que es podia. Precisament per això, 
el Sr. Balsera va demanar al Sr. Grau que al menys reconegués que una questió com 
l’escola bressol, que era un element essencial de les demandes formulades per EUiA, 
havia estat acceptada per l’equip de govern i s’havia incorporat al pressupost, recordant 
que també era una petició essencial pel grup municipal de CiU, a l’igual que per IC-EV.  
 
Així les coses, el Sr. Balsera va demanar al Sr. Grau que en les exposicions que feia, en 
les quals donava un perfil de bona voluntat, responsable i constructiu, també 
reconegués o admetés l’existència d’un perfil similar per part de l’equip de govern, atès 
que s’havia arribat a determinats acords, tota vegada que s’havien admès algunes de les 
seves demandes, de la mateixa manera que calia que admetés que moltes de les 
observacions que havia formulat en relació al capítol II, es podien desenvolupar en 
aquest mateix pressupost. Per tant, el Sr. Balsera va indicar que les ofertes de 
negociació fetes per l’equip de govern no eren simples jocs d’artifici, sinó que s’havien 
de veure com a veritables ofertes, serioses i amb plena voluntat d’arribar a acords 
efectius, com per exemple també, la pista d’skàting. Ja per acabar, el Sr. Balsera va dir 
que l’equip de govern havia presentat el seu projecte de pressupost, i en aquest sentit, 
era evident i lògic que hi haguessin discrepàncies per part de la resta de grups de 
l’oposició, però en qualsevol cas, el cert era que, tal com havia dit el portaveu del grup 
d’IC-EV Sr. Heredia, no hi havia dubte que es tractava d’un pressupost amb una forta 
incidència en aspectes socials, posant un especial èmfasi en els problemes que afectaven 
als nostres ciutadans, o que s’havien detectat en la darrera enquesta encarregada per 
l’ajuntament. Així mateix, calia valorar també molt positivament el fet que es tractava 
dels primers pressupostos que havien estat precedits d’una audiència pública abans de 
la seva aprovació definitiva, en la qual hi van ser presents també tots els grups 
municipals, i que fruit de la mateixa, s’havien incorporat al pressupost diverses 
demandes formulades en aquell moment. En definitiva doncs, i a la vista de tot 
l’anterior, el Sr. Balsera va fer una valoració positiva del pressupost. 
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Novament va fer ús de la paraula el Sr. Grau, en nom d’EUiA, indicant que el seu grup 
municipal no tenia per costum fer cartes als reis, atès que com que eren republicans no 
en tenien necessitat, a diferència de l’equip de govern, el qual potser tenia encara algun 
problema infantil per superar. A més, va dir que la questió del diàleg o la voluntat 
d’arribar a acords, no era una concessió graciosa que es feia des de el govern, sinó que 
havia de respondre a un reconeixement de la diversitat, al fet d’admetre la pluralitat, la 
qual cosa volia dir que no sempre tothom tenia d’estar d’acord, i que de vegades, una 
questió proposada des de un altre grup, podia estar també ben proposada, com per 
exemple el fet de que a Gavà el nombre d’escoles bressol era insuficient per atendre les 
necessitats existents, afegint que aquesta no era una idea ni d’EUiA ni del PSC, sinó 
probablement de totes les forces polítiques, i a més acceptada i reconeguda socialment, 
com moltes de les altres proposades, ja que eren de sentit comú. En aquest sentit, el Sr. 
Grau va manifestar que el seu grup no tenia cap voluntat ni aspiració de posar o treure 
del pressupost determinades actuacions, ni tampoc de posar-se medalles, ja que no era 
aquesta finalitat que els guiava, sinó que les coses es fessin, i a més, en benefici dels 
ciutadans, destinataris finals de les mateixes, però per què aquestes es fessin, calia que 
primer estessin pressupostades, ja que de no ser així, era impossible portar-les a terme.  
 
D’altra banda, va dir que no podia compartir en absolut el fet de dir que moltes de les 
propostes relacionades amb el Capítol II es podrien executar en aquest mateix 
pressupost, ja que a part del pressupost econòmic, hi havia el pressupost funcional, i 
dins d’aquest, la major part d’actuacions proposades per EUiA podrien estar 
esmentades, però no hi eren pas. Així mateix, i en relació a l’anterior afirmació del Sr. 
Carnero, en el sentit de que no entenia com es podia votar en contra d’un pressupost 
respecte del qual es deia que, en línies generals, s’hi podia estar d’acord, o bé que 
s’havien acceptat diverses esmenes, el Sr. Grau va dir que hi havia moltes maneres 
d’incorporar esmenes al pressupost, i que, en tot cas, les decisions d’EUiA les prenia 
aquest mateix grup municipal en funció d’un àmbit de decisió propi, i a més, sense que 
es podés posar en dubte que sempre EUiA havia fet aportacions en positiu al 
pressupost, mai amb ànim destructiu, afegint que també li agradaria que aquest 
tarannà d’EUiA fos reconegut també al mateix temps per l’equip de govern. A més, i en 
relació a les dues esmenes presentades pel seu grup municipal que havien estat 
acceptades per l’equip de govern, el Sr. Grau va manifestar que no demanava només 
que es reconegués a nivell dialèctic, o com a declaració d’intencions per part de l’equip 
de govern, sinó que demanava que calia un reconeixement a nivell pressupostari, 
pensant que hi hauria d’haver una dotació pressupostària en concret. Finalment, i pel 
que feia a la questió de l’audiència pública, el Sr. Grau va dir que li semblava bé que es 
digués que s’havien acceptat dues propostes, però això no deixava de ser res més que 
un fet, mentre que el que calia era una valoració política, demanant si també se’ls havia 
acudit en alguna ocasió fer un pressupost participatiu, ja que si a altres ciutats es feien, 
considerava que la nostra ciutat no s’hauria de quedar endarrera, ja que en algunes 
questions, ens havien quedat a la cua de les ciutats de Catalunya. 
 
 
 
De la seva banda el Sr. Dalmau, en nom de CiU, va manifestar que respecte de la 
intervenció anterior del Sr. Tinent d’Alcalde d’Hisenda, semblava que més aviat havia 
intentat sembrar una certa confusió, pel fet de dir que no acabava d’entendre com 
després d’acceptar-se esmenes formulades per l’oposició, i de no fer-se una oposició 
frontal al pressupost, atès que es venia dir que en línies generals no semblava del tot 
malament, es votava en contra del mateix. En aquest sentit, el Sr. Dalmau va manifestar 
que, certament, l’equip de govern tenia la majoria per decidir si acceptava o no 
determinades esmenes, però el fet de que acceptés algunes de les propostes de 
l’oposició no tenia per què vincular el vot final de cap grup, atès que si cadascuna de les 
actuacions proposades per l’equip de govern a l’hora de formular el pressupost es 
podessin votar per separat, es veuria exactament quin era el grau d’acceptació o de 
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rebuig de cadascuna d’elles. D’altra banda, el Sr. Dalmau va indicar que en cap cas 
pretenia que l’equip de govern acceptés el màxim de les propostes formulades per CiU, 
ni tampoc apropiar-se d’algunes de les esmenes presentades, ja que la valoració del 
pressupost no s’havia de fer en funció del nombre d’esmenes acceptades o rebutjades, 
sinó en funció del benefici que de les mateixes n’haurien de treure els seus destinataris, 
és a dir, els ciutadans de Gavà. Per tant, el fet de que abans el grup municipal de CiU 
hagués indicat que valoraven positivament el fet de l’acceptació de determinades 
esmenes formulades pel seu grup, s’havia d’entendre en els termes expressats 
anteriorment. 
 
 
 
Per la seva part el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC va prendre de nou la paraula per 
manifestar que, d’una banda, el Sr. Jaume Grau era un inconformista nat, atès que se li 
havien acceptat dues esmenes de vint-i-nou, mentre que a ell només n’hi havien 
acceptat zero de vuitanta, i d’altra, que el Sr. Víctor Carnero s’hauria d’haver pensat 
més el fet de dir que no entenia com es podia votar negativament un pressupost si en 
alguns casos s’havien acceptat propostes formulades per l’oposició. Així mateix, i pel 
que feia a les anteriors intervencions dels portaveus dels grups del PP i d’IC-EV, el Sr. 
Reyes va dir que se li plantejaven dues questions: la primera, relacionada amb el tema 
de l’Audiència pública, en el sentit de que aquest era un tema àrid i el suficientment 
important com per analitzar-lo amb més profunditat. A aquests efectes, el Sr. Reyes va 
manifestar que, sense perjudici de que li agradaria que els pressupostos fossin molt més 
participatius, el que no es podia fer era xifrar l’èxit, la participació o el coneixement del 
pressupost en funció de l’Audiència pública, ja que encara que era millor tenir aquest 
instrument de participació que no tenir res, al mateix temps la seva eficàcia era molt 
limitada, atès que l’audiència es portava a terme quan el procés d’aprovació del 
pressupost ja estava pràcticament enllestit, i per tant, amb poques possibilitats 
d’introduir-hi modificacions. Per això, el Sr. Reyes va considerar que seria més 
convenient que, una vegada apuntades les línies generals del pressupost per part de 
l’equip de govern, es fes circular un esborrall entre la ciutadania, i que aquesta tingués 
realment la possibilitat de exposar i proposar les actuacions que considerés de més 
interès per a la seva ciutat. En definitiva, el Sr. Reyes va dir que calia que el ciutadà se 
sentís més protagonista en la formulació del pressupost, en lloc de demanar-li la seva 
opinió en el darrer tram de la seva aprovació, ja que en la seva opinió propiciava 
intervencions de poca volada, i més quan en l’audiència, només es facilitava al ciutadà 
un resum de quatre o cinc fulls, convidant-lo a que es mirés a casa seva els cent trenta 
fulls que restaven.  
 
Així mateix, i en relació a la intervenció del Sr. Heredia, el Sr. Reyes va indicar que 
havia dit una cosa que era mig certa, afegint en aquest sentit que en matèria de serveis 
socials, una cosa era la realitat de les famílies, la realitat del carrer, i altra la realitat 
detectada pels serveis competents, manifestant que per raons de la seva anterior feina, 
el Sr. Heredia ha sabia més bé que ningú. Per això, el Sr. Reyes va dir que tothom sabia 
que hi havien famílies que coneixien els mecanismes per demanar ajuts i arribar a les 
institucions, de la mateixa manera que n’hi havia d’altres que desconeixien aquests 
mecanismes. Finalment, hi havien minories o grups que per raó de l’edat, situació o 
consideració social, tenien una especial dificultat per fer arribar les seves demandes als 
poders públics, i per tant, no eren fàcilment detectables. En consequència, no valia 
l’argument de dir que qualsevol que demani una beca li donarem, ja que com es podia 
comprovar, si es feia una comparativa entre les dades de Caritas i els dels serveis locals, 
es podria constatar com hi havien ajuts molts més grans en determinades partides a 
càrrec de Caritas que no pas dels serveis socials. En definitiva, el Sr. Reyes va dir que si 
hi hagués més gent al carrer i als barris, amb més contacte amb determinades minories 
o grups socials, bastant més impermeables, de ben segur que la demanda creixeria. 
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Per la seva banda el Sr. Heredia, en nom d’IC-EV, va dir que el que plantejava el Sr. 
Reyes no era la quantia de determinades partides en concret, sinó del fet que potser el 
que calia en aquests moments era millorar la informació al ciutadà. En qualsevol cas, el 
Sr. Heredia es va reafirmar en el caràcter especialment social que s’havia volgut donar 
al pressupost d’enguany, afegint que si al capdavall, calia suplementar determinades 
partides del pressupost per què les peticions havien estat superiors a les previstes 
inicialment, el compromís de l’equip de govern era de no deixar desatès a ningú. Pere 
això, el Sr. Heredia es va reafirmar en el fet que el que ell havia dit era precisament que 
els ajuts socials arribarien a tothom que ho demanés, sense perjudici d’estar d’acord 
amb la necessitat de millorar els canals d’informació.  
 
 
 
D’altra banda el Sr. Llobet, en nom del PP, va dir que no tenia intenció d’entrar en un 
debat amb el Sr. Carnero, atès que ja l’havien tingut el mes de novembre, sinó tant sols 
manifestar que el seu grup estava esperant veure l’acta de l’Audiència pública, i a partir 
del contingut de la mateixa, obrir un termini de reflexió sobre aquest mecanisme de 
participació i la seva eficàcia real, i formular les preguntes pertinents a l’equip de 
govern. 
 
 
 
Finalment el Sr. Carnero va dir que, reprenent el fil del Sr. Reyes, el debat actual sobre 
el pressupost havia derivat cap a un debat sobre el resultat de l’Audiència pública i tal 
com s’hauria de plantejar de cara al proper any, si bé aquesta era una questió que no 
s’havia de decidir en aquest moment. Tanmateix, el Sr. Carnero va dir que volia 
remarcar el contingut social del pressupost, afegint que en la línia que plantejava el Sr. 
Grau, en els llocs on es produïen acords entre forces d’esquerra el contingut social del 
pressupost era molt més elevat, i que això es podia comprovar de manera ostensible. A 
més, va dir que amb independència de que algunes de les propostes formulades 
tinguessin més o menys contingut econòmic, sí que incorporaven la voluntat política 
d’iniciar un procés d’aplicació, recordant a aquests efectes que la major part de vegades 
els programes electorals es feien en un temps concret, i si finalment s’acabaven 
convertint en programes de govern, el termini d’execució era un d’un mandat, i per 
tant, calia determinar el temps més apropiat per tal de portar-lo a terme. 
 
Ja en darrer terme el Sr. Balsera va fer novament ús de la paraula, només per indicar al 
Sr. Grau que el que havia volgut dir abans no era fer una al·lusió a complexes de tipus 
personals, cosa absolutament fora de lloc en els termes en que s’havia de moure el 
debat polític, sinó en una determinada manera de fer per part del seu grup, i una 
manera d’entendre la negociació molt peculiar, afegint que més que analitzar les coses 
des d’un punt de vista quantitatiu, el que calia era veure les coses en el seu conjunt, 
sense perdre de vista tampoc que qui tenia la responsabilitat de governar era 
precisament l’equip de govern. A més, i pel que feia a la suposada reiteració d’algunes 
de les actuacions per part de l’equip de govern, el Sr. Balsera va dir que també el Sr. 
Grau tenia una manera de fer com si la campanya electoral fos demà mateix. 
Finalment, el Sr. Balsera va insistir en el fet de considerar que estàvem davant d’un 
pressupost progressista i de fort contingut social, que haurien de contribuir 
decididament a millorar la ciutat. En darrer terme, el Sr. Balsera va afegir que 
l’Audiència pública havia estat del tot positiva, indicant en aquest sentit que no era ara 
el moment més adequat com per fer un balanç o una valoració d’aquella, tot indicant 
que, sense que servís de precedent, sí que estaria d’acord amb el Sr. Reyes amb el fet de 
millorar l’aspecte de la difusió del projecte de pressupost, ja que el que s’havia detectat 
era que no es tenia massa coneixement del pressupost. 
 
 



 17

Seguidament el Sr. Alcalde va dir que en  la seva opinió el pressupost havia estat 
suficientment debatut, atès que se li havien dedicat dues sessions plenàries, a més d’una 
primera Audiència pública, i per tant el posicionament dels grups municipals havia 
quedat prou clar. Així doncs, atès que EUiA havia presentat formalment una esmena al 
pressupost, aquesta es va votar en primer lloc, essent rebutjada per dos (2) vots a favor 
(2 EUiA), dotze (12) vots en contra (12 PSC) i set (7) abstencions (3 PP, 2 CiU, 1 ERC 
i 1 IC-EV). 
 
Finalment es va votar el projecte de pressupost, amb el resultat que figura a 
l’encapçalament del present escrit.  

 
 
 

7 - NOMENAMENT DE CAP DEL GABINET D’ALCALDIA 
 
PRIMER.- Nomenar, a proposta de l’Alcaldia i amb efectes a partir de l’1 de gener de 2005, al 
Sr. Carles Mestres i March, Cap del Gabinet d’Alcaldia, amb el caràcter, les funcions i 
retribucions establertes a la plantilla i relació de llocs de treball aprovats amb el Pressupost de 
l’Ajuntament de Gavà per a l’exercici de 2005. 
 
Tal com hi figura a la descripció dels llocs de treball, característiques i retribucions del personal 
eventual de l’Ajuntament, actualment vigent, la persona nomenada també desenvoluparà – en 
tant no hagi una persona nomenada específicament per al càrrec – la Gerència de l’IMPAC, 
amb les atribucions que estableixen els Estatuts d’aquest organisme autònom de l’Ajuntament. 
La qual cosa es considera una única activitat, a l’empara i efectes del que es disposa l’art. 325 del 
Reglament del personal dels ens locals de Catalunya. 
 
SEGON.- El nomenat tindrà la consideració de personal eventual de caràcter directiu, al qual 
s’aplica (Articles 305 i 306 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya) per analogia el règim estatutari dels 
funcionaris de carrera. No obstant, la separació --com el nomenament-- és lliure i correspon al 
Ple, cessant automàticament quan es produeixi el cessament o l’expiració del mandat de 
l’Alcalde. 
 
TERCER.- Publicar  el nomenament, el règim de llurs retribucions  i llur dedicació al Butlletí 
Oficial de la  Província i al Diari Oficial de la Generalitat. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC i 1 
IC-EV-IG), un (1) en contra (Sr. Reyes d’ERC) i set (7) abstencions (3 PPC, 2 EUiA i 2 CiU), 
donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels 
membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb 
caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de les Bases del 
Règim Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Els punts 7 i 8 de l’ordre del dia va ser tractats - a proposta de la presidència, acceptada 
per assentiment – de manera conjunta, sens perjudici de, a l’hora de la votació, fer-lo 
separadament. 
 
Tot seguit el Sr. Alcalde va fer una explicació del motiu d’aquests dos nomenaments, 
dient en síntesi, que si bé inicialment hi havia una Direcció de Serveis única d’Alcaldia i 
Presidència, el cert era que, poc a poc, les competències i les actuacions de l’Àrea de 
Presidència havien anat incrementant-se amb matèries com civisme, el ROM, 
participació ciutadana, etc., amb la qual cosa havia semblat oportú fer una 
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reestructuració, separant la Direcció de Serveis d’Alcaldia de la de Presidència, per la 
qual cosa es portava al Ple els corresponents nomenaments de personal eventual de 
caràcter directiu. 
 
El Sr. Marcel·lí Reyes, en representació d’ERC, va dir que el fet d’aquests 
nomenaments, en la mesura que suposaven la creació d’un nou alt càrrec, li semblava 
contradictori amb la política de contenció de la despesa que deia practicar l’equip de 
govern, i fins i tot era criticable la forma de plantejar la creació del nou lloc ja que – va 
dir- semblava que se li assignava una feina que ja estava feta. En qualsevol cas, el grup 
socialista gaudia de majoria i podia estudiar i decidir el que volia, però el cert era que el 
nou lloc era – digué – “perfectament prescindible”. 

 
 
 

8 - NOMENAMENT DE DIRECTOR DE SERVEIS DE PRESIDÈNCIA 
 
PRIMER.- Nomenar, a proposta de l’Alcaldia i amb efectes a partir de l’1 de gener de 2005, al 
Sr. Miguel Angel Díaz Naranjo, Director de Serveis de Presidència, amb caràcter, les funcions i 
retribucions establertes a la plantilla i relació de llocs de treball aprovats amb el Pressupost de 
l’Ajuntament de Gavà per a l’exercici de 2005. Aquest nomenament comporta alhora deixar 
sense efecte el seu nomenament com a Director de Serveis d’Alcaldia i Presidència,  efectuat per 
aquest mateix Ple en sessió de data 25 de setembre de 2003. 
 
SEGON.- El nomenat tindrà la consideració de personal eventual de caràcter directiu, al qual 
s’aplica (Articles 305 i 306 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya) per analogia el règim estatutari dels 
funcionaris de carrera. No obstant, la separació --com el nomenament-- és lliure i correspon al 
Ple, cessant automàticament quan es produeixi el cessament o l’expiració del mandat de 
l’Alcalde. 
 
TERCER.- Publicar  el nomenament, el règim de llurs retribucions  i llur dedicació al Butlletí 
Oficial de la  Província i al Diari Oficial de la Generalitat. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC i 1 
IC-EV-IG), cap en contra i vuit (8) abstencions (3 PPC, 2 EUiA, 2 CiU i 1 ERC), donant-se per 
tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, i l’art. 
114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 

 
 
 

9 - ACORD DEL PLE DE L'AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL 
DE LA SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL GAVÀ TELEVISIÓ, SL,  RELATIU 

AL CESSAMENT DE LA SRA. CRISTINA VICENTE SOLA, 
COM A GERENT DE GVT, SL 

 
PRIMER.- Deixar constància de la renúncia –amb efectes des del 31 d’octubre de 2004-- de la Sra. 
CRISTINA VICENTE SOLA al càrrec de Gerent de la societat privada municipal GAVÀ 
TELEVISIÓ, SL (GTV, SL),  formulada mitjançant escrit de data 30 de setembre de 2004, i, en 
conseqüència, tenir per produït el cessament --per voluntat pròpia-- amb efectes des de la data 
esmentada. 
 
SEGON.- Facultar expressament el President del Consell d'Administració Sr. JOAQUIM 
BALSERA GARCIA, a més del Secretari del Consell Sr. Jaume Tutusaus Torrents  conforme als 
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arts. 108.1 i 109.1.a) del Reglament del Registre Mercantil, per a procedir a la  l’execució, 
interpretació i subsanació dels acords adoptats, en especial per a la seva formalització, elevació a 
instrument públic si s'escau, i inscripció en el Registre Mercantil.  
   

---------- 
 

El Sr. Alcalde va manifestar que, a l’igual que en l’anterior cas, es podrien tractar 
conjuntament els punts núm. 9 i 10, sense que es formulés cap objecció per part dels 
senyors i senyores regidores assistents.  
 
Després de l’explicació detallada d’ambdues propostes per part de la Sra. Anna Becerra, 
va fer ús de la paraula el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, el qual va manifestar que en 
aquest cas, ateses les questions que s’estaven tractant, va demanar un impuls a 
l’elaboració del Reglament de mitjans de comunicació locals, afegint al mateix temps que 
el seu grup seguia pensant que el fet que anessin units el cap de redacció del Bruguers i el 
cap de premsa de l’ajuntament no era en absolut aconsellable. 
 
Per la seva banda el Sr. Jaume Grau, en nom d’EUiA, va indicar que en relació al punt 
núm. 9 votarien a favor, mentre que pel que feia al punt núm. 10, el seu grup votaria en 
contra, atès que ja era prou coneguda la seva discrepància respecte del model de gestió 
del Bruguers en l’etapa de la Sra. Juana Ruzafa, indicant que no podien fer-li confiança, 
si bé esperava que aquesta nova etapa de GTV, SL,  fos una mica més fructífera pel que 
feia al model de gestió. 
 
De la seva banda el Sr. Heredia, en nom d’IC-EV, va manifestar que el seu grup votaria a 
favor, ja que es tractava d’una persona coneguda i amb una bona trajectòria 
professional, que podria contribuir a consolidar el projecte de Gavà Televisió, i a més, 
aprofundir en la millora de la qualitat a de la nostra televisió.   
 
D’altra el Sr. Dalmau, en nom de CiU, va manifestar que en opinió del seu grup, ja feia 
molts anys que coneixien a la Sra. Ruzafa, de tal manera que com a persona li tenien una 
especial simpatia per què era una gran professional, si bé des de una perspectiva política, 
el Sr. Dalmau va dir que la seva posició seria la de l’abstenció. 
 
Finalment, el Sr. Balsera va dir que volia agrair públicament la tasca portada a terme per 
l’anterior directora-gerent de GTV durant aquest any i molt poc que havia estat al front 
de la televisió local, i alhora, agrair també l’acceptació del càrrec per part de la Sra. 
Ruzafa, a la qual va definit com una professional consolidada i molt solvent, desitjant-li 
que aquesta nova etapa que iniciava li fos molt fructífera a la nostra televisió. 

 
 
 

 10 - ACORD DEL PLE DE L'AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL 
DE LA SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL GAVÀ TELEVISIÓ, SL  (GTV, SL) 

RELATIU A LA DESIGNACIO DE LA  SRA. JUANA RUZAFA  LÓPEZ 
COM A NOVA GERENT DE  L’EMPRESA 

  
PRIMER.- Designar la Sra. JUANA RUZAFA LÓPEZ (de nacionalitat espanyola, nascuda el 18 de 
gener de 1965, veïna de Gavà, c/ de la Generalitat de Catalunya, núm. 9, 1r, 4a, amb DNI, núm. 
38.507.329-Q) nova Gerent  de la societat privada municipal GAVÀ TELEVISIÓ, SL (GTV, SL) , 
conforme al que disposa l’art. 11 dels Estatuts de la societat i l'art. 222.1 del Decret 179/1995, de 13 
de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals. 
 
El Consell d’Administració, mitjançant acord, establirà els termes i condicions amb les quals hagi 
de desenvolupar-lo, d’acord amb el que s’estableix a l’art. 11 dels Estatuts de la societat abans 
esmentat. 
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SEGON.- Facultar expressament el President del Consell d'Administració Sr. JOAQUIM 
BALSERA GARCIA, a més del Secretari del Consell Sr. Jaume Tutusaus Torrents  conforme als 
arts. 108.1 i 109.1.a) del Reglament del Registre Mercantil, per a procedir a la  l’execució, 
interpretació i subsanació dels acords adoptats, en especial per a la seva formalització, elevació a 
instrument públic si s'escau, i inscripció en el Registre Mercantil.  
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC i 1 
IC-EV-IG), dos (2) en contra (Sr. Grau i Sra. Blanco d’EUiA) i sis (6) abstencions (3 PPC, 2 
CiU i 1 ERC), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que 
negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum 
que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de les 
Bases del Règim Local, i l ’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

 
 
11 - ACORD DEL PLE DE L'AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE LA 
SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL GAVÀ TELEVISIÓ, SL  (GTV, SL) RELATIU Al 
CESSAMENT DE LA SRA. MARGARIDA ALAVEDRA PLA, COM A MEMBRE DEL 
CONSELL D’ADMINISTRACIÓ DE LA SOCIETAT  I AL NOMENAMENT DEL SR.  
JOSEP MANEL FABREGAS HERMIDA, COM A NOU CONSELLER. 

 
PRIMER.- Disposar el cessament de la Sra. Margarida Alavedra Pla, com a membre del Consell 
d’Administració de la societat municipal GAVÀ TELEVISIÓ, SL, (GVT, SL),a l’empara del que es 
preveu a l’art. 9 dels seus Estatuts.  
   
SEGON.- Nomenar per cobrir la vacant produïda, el Sr. Josep Manel Fabregas Hermida , de 
nacionalitat espanyola, nascut el dia 18 d’octubre de 1965, veí de Gavà, c/ Colomeres, núm. 108, 
planta baixa 1, amb DNI, núm. 35.081.722-Y. 
 
El nomenament es fa pel període pendent de complir pel Conseller substituït. La separació podrà 
ser acordada en qualsevol moment per la Junta General (Ajuntament en Ple).El nomenament 
haurà d'ésser acceptat per l’interessat mitjançant compareixença davant el Secretari de 
l'Ajuntament, amb declaració --a més-- de què no està sotmès a cap dels supòsits de prohibició 
establerts en l'Art. 124 del Text Refós de la Llei de Societats Anònimes, ni a cap classe 
d'incompatibilitat, en especial les de la Ley 12/1995, de 11 de mayo.  
 
TERECER.- Facultar expressament el President del Consell d'Administració Sr. JOAQUIM 
BALSERA GARCIA, a més del Secretari del Consell Sr. Jaume Tutusaus Torrents  conforme als 
arts. 108.1 i 109.1.a) del Reglament del Registre Mercantil, per a procedir a la  l’execució, 
interpretació i subsanació dels acords adoptats, en especial per a la seva formalització, elevació a 
instrument públic si s'escau, i inscripció en el Registre Mercantil.  
 

 
 

12 - CONTRACTE AMB LA CAIXA D’ESTALVIS I PENSIONS  
DE BARCELONA  “la Caixa” 

 
Aprovar el contracte que figura a l’expedient, a subscriure amb la Caixa d’Estalvis i Pensions de 
Barcelona “la Caixa”, regulador de la prestació de serveis i de compte de bestreta sobre ingressos 
municipals entre “la Caixa” i l’Ajuntament per a la gestió de recaptació de tributs i preus públics 
municipals, durant els exercicis 2005, 2006 i 2007. 
 
Així s’autoritza al Sr. Alcalde per a la seva formalització. 
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Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per setze (16) vots a favor (12 PSC, 3 
PPC i 1 IC-EV-IG), cap en contra i cinc (5) abstencions (2 EUiA, 2 CiU i 1 ERC), donant-se per 
tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, i l’art. 
114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 
 
 
13 - RECURS CONTENCIÓS ADMINISTRATIU CONTRA LIQUIDACIONS DEFINITIVES 

DE LA PARTICIPACIÓ D’AQUEST AJUNTAMENT EN ELS TRIBUTS DE L’ESTAT  
 

Primer.- Interposar recurs contenciós administratiu, contra les liquidacions defintives de la 
participació del municipi en els tributs de l’Estat calculada segons allò que dterminen els articles 
122 a 125 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març (BOE del 9 de març) i els articles 
corresponents de la Llei de Pressupostos de 2004 i dels exercicis següents en quant mantinguin 
el mateix sistema de càlcul, ja que aquest sistema, segons s’està interpretant a la pràctica, trenca 
la homogeneïtat i la uniformitat en perjudici dels municipis de menys de 75.000 habitants 
integrants de les àrees metropolitanes i suposa un sacrifici excessiu i innecessari de la suficiència 
financera dels municipis afectats. 
 
Segon.- Igualment s’acorda interposar el recurs esmentat contra les nòmines dels lliuraments a 
compta de la participació indicada a l’apartat anterior, en la mesura que aquests lliuraments a 
compta es realitzen en funció del mateix sistema de càlcul de la liquidació definitiva. 
 
Tercer.- Encomanar amb aquesta finalitat la defensa d’aquest Ajuntament al Lletrat Sr.Ramon 
Falcón i Tella, i atorgar la seva representació processal als procuradors designats per 
l’Ajuntament i als que pugui designar l’Alcalde al que se li atorga a aquests efectes la delegació 
necessària. 
 
Aquest punt de l'ordre del dia de la sessió va ser aprovat  per vint (20) vots a favor (12 PSC, 2 
PPC, 2 EUiA, 2 CiU, 1 ERC i 1 IC-EV-IG), i una (1) abstenció (PPC), donant-se per tant el vot 
favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix  l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, i l’art. 
114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. Es fa constar que l’abstenció d’un membre del PPC ho 
és per aplicació del que disposa l’art. 46.2.d), paràgraf segon, de la LRBRL i l’art. 98.d) de la Llei 
municipal esmentada, que diuen que l’absència d’un regidor o més, un cop iniciada la 
deliberació d’un assumpte, equival, a l’efecte de la votació corresponent, a l’abstenció. Era el cas, 
en aquesta ocasió, del Sr. Sergio Engli que, en el moment de la votació, es trobava fora del saló 
de sessions. 
 

---------- 
 

Després de l’explicació detallada de la proposta per part del Sr. Víctor Carnero, explicant 
els aspectes essencials de la mateixa, que no era altra que la de reclamar la compensació 
pertinent per tal d’evitar la pèrdua real d’ingressos de la participació en els tributs de 
l’Estat, va fer ús de la paraula el Sr. Llobet, en nom del PP, indicant que donarien suport 
a la proposta, atès que semblava ser que, per les informacions de que disposava i pel que 
havia sortit a la premsa, el nou President de la Federación de Municipios ja havia 
comentat la necessitat d’interposar els recursos pertinents, atesa la disminució que 
s’havia produït en un fons de compensació, creat amb motiu de la modificació de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals. 
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14 - MODIFICACIO PUNTUAL DE PGM SECTOR CAN RIGALT 
(Sector discontinu L’Hospitalet-Gavà) 

(aprovació provisional) 
 
PRIMER.- Aprovar provisionalment la “Modificació Puntual del Pla General Metropolità al 
Sector Can Rigalt de l’Hospitalet”, que té àmbit discontinu i que abasta la finca de Can Sopes 
del terme municipal de Gavà. Aquesta Modificació de P.G.M., implica, al terme municipal de 
Gavà, la qualificació com sistema d’espais lliures, parc forestal (Clau 28), de 50.000 m2. de sòl 
urbanitzable no delimitat, i la seva cessió a l’Ajuntament de Gavà. 
 
SEGON.- Notificar el present acord a l’Ajuntament de l’Hospitalet del Llobregat. 
 
TERCER.- Remetre-la a la Comissió d’Urbanisme de Barcelona (Av. Josep Tarradellas, 2-6, 
08029 Barcelona), als efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
Aquest punt de l'ordre del dia de la sessió va ser aprovat per unanimitat dels regidors presents a la 
sessió en el moment de ser adoptat l’acord (21), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
absoluta (11) del nombre legal de membres de la Corporació (21), quòrum especial que, per a 
aquest cas, exigeix l'article 47.3, lletra ll ) de la Ley 7/1985, de 2 de abril, reguladora de les Bases del 
Règim Local. 

 
 

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ 

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 

 
 

 
PRECS I PREGUNTES 

 
En el torn de Precs i Preguntes, el Sr. Alcalde va dir que, en primer lloc, hi havia una pregunta 
formulada durant la passada sessió ordinària que encara restava per contestar, que era del Sr. 
Marcel·lí Reyes qui preguntava quines havien estat – durant el període 1992-1998 – les despeses 
que l’ajuntament havia invertit, per tots els conceptes (estudis, treballs, assessorament, 
informació, etc.) sobre l’assumpte de l’ampliació de l’aeroport i, en concret sobre la tercera 
pista.  
 
En relació a aquesta pregunta, el Sr. Maniega va dir que atès que la contesta suposava 
intrínsecament una certa complexitat (s’havia de buscar dades de feia uns anys i per diferents 
conceptes), no disposava en aquests moments de dades com per a poder contestar, cosa que 
tractaria de fer en la sessió ordinària del mes de gener. 
 
A continuació es va procedir a contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit 
presentat amb més de vint i quatre hores d’antelació, havien estat formulades pel diferents 
regidors o grups municipals. Tot seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions 
formulades i de les corresponents respostes. 
 
Una primera interpel·lació, signada pel Sr. Sáez en representació del PPC, i davant l’existència 
de filtracions d’aigua en la sala d’actes del Casal Municipal de la Gent Gran el Centre, es pregava 
a l’Equip de Govern que adoptés les mesures necessàries per tal de solucionar ràpidament 
aquest problema,  atès especialment que ens trobàvem en una estació de l’any  propicia per a les 
pluges.  
 
Va contestar el Sr. Obispo dient que l’Equip de Govern ja era coneixedor d’aquesta 
problemàtica i ja va iniciar les obres necessàries per a solucionar-ho. Em plau informar-lo – va 
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dir el regidor - que les obres ja fa dies que van estar iniciades i el termini previst per acabar  és el 
mes de gener de 2005 .  
 
En una segona interpel·lació, també signada pel Sr. Sáez, el regidor del PPC deia com a 
exposició de motius, que una societat avançada i democràtica no pot romandre indiferent 
davant l'existència de conductes violentes. L'ésser humà necessita, com ésser social, tenir la 
certesa de viure en un ambient lliure de perills per al seu creixement com persona i on es 
preservi la seva integritat física. En termes generals, la violència té distintes expressions, 
cadascuna de les quals genera diferents graus de rebot en la població i una multitud d'elements 
que ens explicarien el seu origen i desenvolupament. Una d'aquestes variacions de violència és 
la qual es desenvolupa en l'entorn familiar que fins a molt poc temps era considerada per alguns 
sectors de la població com una mica sense importància i d'àmbit totalment privat on, gens del 
que allí ocorregués, era considerat de rellevància social. Històricament, les múltiples modalitats 
de maltractaments familiars anaven acompanyades d'una submissió social de les víctimes a 
condicions de silenci, segregació, aïllament, incomunicació i indefensió. Avui gràcies a la lluita 
portada a terme per infinitat de persones (la gran majoria dones) aquesta violència s'ha fet 
visible i ha passat a ser un problema social de màxima rellevància mereixedor de l'atenció de les 
administracions i dels poders públics. Era per això que volien sol·licitar a l'Equip de Govern 
iniciï l'estudi necessari per a la creació d'habitatges d'acollida en la nostra ciutat destinades a 
persones maltractades, que eviti aquestes situacions d'emergència.  
 
Li va respondre la regidora d’Acció Cívica, Sra. Cármen León,  dient que l’Ajuntament de Gavà 
ja disposava d’un Circuit d’Atenció a les dones víctimes de situacions de violència de gènere que 
contempla l’acolliment d’emergència d’aquestes persones en habitatges d’acollida en el marc 
d’un conveni amb el Consell Comarcal del Baix Llobregat, i que calia ressaltar també que els 
casos que han estat atesos per aquesta problemàtica sempre han trobat resposta en el marc 
d’aquest circuit, en el que hi intervenen tant el departament de Serveis Socials, la Policia Local, 
la Policia Nacional i l’estament judicial.   
 
 
En una tercera interpel·lació del PPC, el regidor Sr. Sergio Engli, davant l’estat en que – deia - es 
troben els veïns del barri anomenat de Les Dunes, segons es va reconèixer en la primera 
Audiència Pública d’aquest Ajuntament, amb uns accessos viaris que, o bé són plenament 
perillosos per a la resta de conductors (cas de l’accés per l’Autovia de Castelldefels) o bé és un 
camí agrícola, pregava l’Equip de Govern estudiï la manera de millorar aquests accessos, creant 
una nova pista d’accés viari, independent de les anteriors o no, però a l’alçada – deia també - 
que estic segur aquest Ajuntament vol per als seus veïns. 
 
Va respondre el Sr. Vicente Navarro, Tinent d’alcalde d’Urbanisme, dient que a la urbanització 
de les Dunes s’accedeix des de la C-31 (autovia de Castelldefels) mitjançant un vial paral·lel a 
l’esmentada autovia, i que l’Ajuntament de Gavà ha requerit als responsables de carreteres de la 
Generalitat de Catalunya per tal de que redueixin els límits de velocitat a la zona i es millorin els 
accessos a les àrees urbanes. L’anomenat Camí de la Pava – va dir - té la condició de “camí 
agrícola” i per tant la seva utilització  s’ha d’adaptar,  per part dels conductors que hi circulen,  a 
les característiques pròpies d’aquesta via. Sembla raonable que en un futur, l’esmentat camí 
agrícola, passi a tenir un altra condició, com  a via urbana o interurbana de competència de la 
Generalitat, però actualment no figura dins de les prioritats de l’equip de govern que te 
expressades als pressupostos municipals. 
 
De nou el regidor del PPC Sr. Engli, davant – deia- les reiterades queixes rebudes per part dels 
veïns del Barri de Can Espinós, en relació amb el gran nombre de nens en edat d’escolarització 
obligatòria que pul·lulen pels carrers del barri en horari escolar, a més de les diferents 
necessitats que es puguin produir d’accés a la Policia de Barri per d’altres temes, va preguntar: 
Té constància l’Equip de Govern de que s’estigui produint aquesta situació? No és la Policia 
Municipal l’encarregada d’estudiar i resoldre aquestes situacions? Té aquest Ajuntament 
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assignat un policia de barri a Can espinós que es passegi de tant en quan pel mateix per resoldre 
aquest i d’altres problemes?  
 
Li va respondre el Sr. Víctor Carnero dient que des de l’Ajuntament de Gavà es disposa d’un Pla 
d’absentisme per fer front a les situacions que es manifesten en la pregunta.  Aquest Pla 
d’absentisme – va dir - estableix una comissió de seguiment del Pla d’Absentisme en la que s’hi 
troben representats els diferents agents vinculats a aquesta problemàtica (Serveis Socials, 
Inspecció d’Educació, Equip d’Assessorament Psicopedagògic, Representants dels Centres i 
representants d’AMPA’s). Aquesta comissió es reuneix periòdicament per tractar aspectes 
vinculats a l’Absentisme Escolar. A part, cal recordar – va dir finalment - el constant contacte 
que existeix des de l’Ajuntament de Gavà amb les direccions dels centres educatius, per tractar 
aquest i d’altres aspectes relacionats amb l’educació a la ciutat. 
 
 
 
Per part del Grup Municipal d’EUiA, havien estat formulats diversos precs o preguntes, també 
per escrit presentat amb més de vint i quatre hores abans de la sessió. En el primer d’aquests el 
Sr. Grau exposava que el Decret 252/2004 de la Generalitat de Catalunya, de l’1 d’abril, preveu, 
prèvia sol·licitud i subscripció del corresponent conveni amb les corporacions locals 
interessades, la creació de les oficines municipals d’escolarització. Aquestes oficines – deia -neixen 
amb l’objectiu de ser instruments de col·laboració entre el Departament d’Educació i els 
ajuntaments en el procés d’escolarització de l’alumnat en els municipis respectius. 
Concretament, les oficines municipals d’escolarització tenen els objectius següents:  
- Vetllar pel compliment de la legalitat del procés d'admissió de l'alumnat en el seu àmbit 
d'actuació, mitjançant la comissió d'escolarització. - Establir els mecanismes necessaris per 
orientar i informar adequadament les famílies de tota l'oferta educativa. - Procurar una 
distribució equilibrada dels alumnes amb necessitats educatives específiques que en permeti la 
integració, faciliti la cohesió social i afavoreixi una qualitat educativa adequada.  
Les sol·licituds presentades a l'oficina municipal d'escolarització són baremades per aquesta. Un 
cop baremades, l'oficina municipal d'escolarització tramet la documentació corresponent als 
centres que figuren sol·licitats en primer lloc. 
  
Entenent que aquesta és una iniciativa positiva per al procés d’escolarització de l’alumnat, i que 
a Gavà encara no existeix l’oficina municipal d’escolarització, EUiA sol·licitava que l’equip de 
govern faci les gestions oportunes amb el Departament d’Educació de la Generalitat de 
Catalunya per a poder obrir, de cara al proper curs escolar 2005-2006, l’oficina municipal 
d’escolarització de Gavà. 
 
En relació a aquest prec el Tinent d’Alcalde de Serveis Personals va informar que les gestions 
que demanava que es realitzessin ja van ser iniciades en data 15 de setembre de 2004, adreçant la 
corresponent sol·licitud a l’Honorable Consellera d’Educació del Govern de la Generalitat de 
Catalunya.  
 

En un altre Prec d’EUiA, la regidora Sra. Emma Blanco, deia en la part expositiva que 
actualment, vivim en una societat que encara es troba lluny d’una situació de plena igualtat i no 
discriminació per motius de gènere. I l’àmbit municipal és molt important per a dur a terme 
polítiques que permetin avançar en aquest sentit. Per aquest motiu, és fa necessària l’elaboració 
d’un Pla Municipal que abasti tots aquells àmbits on es pugui donar una situació de 
discriminació per raó de gènere, doncs actualment no existeix un marc d’actuacions d’aquestes 
característiques. El Pla Municipal per la Igualtat d’Oportunitats – continuava dient - suposa la 
plasmació, a nivell local, d’una política integral de promoció de la dona que contempli la 
prevenció de la desigualtat, de manera transversal que afecti i comprometi a totes les àrees 
d’actuació municipal.   La llei  7/1.985, del 2 d’Abril, reguladora del Règim Local expressa 
clarament la competència municipal per a promoure tota classe d’activitats i donar serveis que 
contribueixin a satisfer les necessitats i aspiracions de la comunitat veïnal, considerant la 
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promoció de la dona com un dels àmbits d’actuació municipal. Per tot això, el Grup Municipal 
d’EUiA-IU  proposava  l’equip de govern de l’Ajuntament de Gavà que: 
1.S’elabori un Pla Municipal d’Igualtat d’Oportunitats per a Gavà amb la major brevetat 
possible. 2. Que el procés d’elaboració del mateix sigui obert i participatiu, comptant amb la 
participació del conjunt de la ciutadania, i especialment les associacions i col·lectius de dones de 
la localitat. 3. Que aquest pla contempli aspectes com la cultura, l’esport, l’associacionisme i 
participació socio-política i sindical, l’educació, l’ocupació i la formació ocupacional, els serveis 
socials, la salut, l’urbanisme, la seguretat ciutadana, etc.   
 
Contestant a aquest Prec d’EUiA, la Regidora d’Acció Cívica Sra. Carmen León va dir que, com 
de ben segur sabia  el grup municipal d’EUiA-IU, es va constituir  a Gavà el Consell Municipal 
de la Dona, consell integrat per dones representants de la ciutadania, dels col·lectius i 
associacions de dones de la ciutat, representants sindicals, representants polítics i d’altres 
entitats representatives del municipi. En la redacció de la finalitat d’aquest consell es diu 
textualment “ ... s’ocuparà de vetllar perquè la igualtat d’oportunitats entre homes i dones sigui 
una realitat...” . En la dinàmica d’aquest consell – va dir la regidora - es va proposar la creació 
de comissions de treball en relació al següents aspectes: dona i mitjans de comunicació, dona i 
formació/ocupació, coeducació, dona i salut, dona i noves tecnologies, violència de gènere, 
immigració, dona i participació ciutadana, dona i família, dona a la nova societat competitiva, 
dona i pobresa, dona i treball productiu/reproductiu, dona autovaloració/autopercepció i dona 
i fills adolescents. D’aquestes comissions, el Consell va acceptar engegar la feina amb dues, per, 
posteriorment, ampliar aquest nombre i anar tractant cadascun dels àmbit proposats. Es van 
iniciar les comissions de “Dona i Formació/Ocupació” i “Coeducació”. Donat que el Consell de 
la Dona ja esdevé un àmbit de participació ciutadana i  donat que les comissions creades 
contemplen els àmbits proposats en el prec, creiem – va dir finalment la Sra. León - que és el 
Consell Municipal de la Dona el marc de treball per aquest tema, tal i com s’està desenvolupant, 
i que serà el treball d’aquest Consell i les conclusions que en plenari s’arribi les que definiran i 
faran possible l’acompliment de la finalitat abans esmentada, tal i com figura en l’argumentació 
de la seva constitució. Cal contemplar també que l’Ajuntament de Gavà ja disposa de programes 
i activitats entorn al treball vers la igualtat d’oportunitats, desenvolupats des del Patronat 
Municipal de Serveis Comunitaris, que permanentment treballa per aconseguir que la igualtat 
d’oportunitats sigui una realitat a la nostra ciutat. 
 
Contestat el prec anterior, va tocar el torn a una pregunta, també formulada pel regidor i 
portaveu d’EUiA, SR. Grau,  en la qual es preguntava, concretament, quines actuacions havia fet 
l’equip de govern, a través del Sr. Vicente Navarro Sierra (representant municipal en el Ple del 
Consell Metropolità de l’Entitat Metropolitana dels Serveis Hidràulics i del Tractament de 
Residus), per garantir el compliment de les dates de tancament de l’abocador.   
 
Va contestar la regidora de Medi Ambient, Sra. Jardí dient que l’equip de govern de 
l’Ajuntament de Gavà instava i donava suport al govern metropolità en aquelles decisions que 
tenen com a objectiu el compliment del pla metropolità de gestió de residus municipals, i 
fonamentalment en els tràmits d’adjudicació de la redacció del projecte de restauració de la 
zona 3 del dipòsit controlat de la Vall d’en Joan, així com del avantprojecte que permetrà 
finalitzar l’explotació, realitzar la clausura i la restauració de la zona 4, última en explotació. 
Aquestes dues últimes zones, s’ha de recordar que estan en el terme municipal de Begues. En el 
sentit de garantir el compliment de les previsions que marca el programa municipal de gestions 
de residus municipals – va dir la regidora - s’està procedint en aquests moments a la revisió de 
l’esmentat pla, per adequar-lo a l’actual estat del compliment d’objectius. La primera reunió per 
a la revisió del pla va tenir lloc el dia 30 de novembre. Cal afegir, a més a més, que actualment 
tant l’Entitat de Medi Ambient com la Generalitat de Catalunya estan col·laborant per trobar el 
lloc més adequat on se situï l’alternativa al dipòsit de la Vall d’en Joan, i la seva formació 
política està en el govern i per tant, com la nostra formació política, és responsable també de 
garantir el compliment de les previsions del pla metropolità de gestió de residus municipals, 
amb l’afegit que la Conselleria de Medi Ambient està també dirigida per la seva formació 
política també. 
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El Sr. Alcalde va donar la paraula al Sr. Grau per a què, a petició seva, pogués fer breument 
alguna puntualització, i va dir que s’alegraven de que l’equip de govern tingués la voluntat 
decidida com sabien que ja la tenia. Però en tot cas, i en relació a aquests àmbits en que s’havia 
instat al govern metropolità a complir amb els compromisos (sigui a través de peticions, precs o 
el que sigui als consells metropolitans), sol·licitava se’ls fes arribar còpia de les actes allà on 
sortia aquesta petició, o els escrits en que hi hagués aquesta reclamació de forma clara i 
acreditable. En tot cas – va afegir el regidor - és una llàstima que perquè pugui complir els 
objectius del pla metropolità de gestió de residus el govern metropolità i la Generalitat de 
Catalunya, alguns ajuntaments com el de Gavà no hagin complert alguns objectius de recollida, 
com per exemple el de matèria orgànica, i que faci tants anys que s’està reclamant, i que vagi a 
un pas tat exasperantment lent que probablement mai arribarem a tenir prou extensió del 
sistema de recollida selectiva si no es fa un pas molt decidit i molt gran, cosa que es veu a curt 
termini. 
 
També va intervenir novament la Sra. Jardí, qui digué que la responsabilitat no només era del 
govern municipal de l’ajuntament de Gavà de trobar un lloc alternatiu, sinó que la 
responsabilitat era compartida;  que estava clar que l’Ajuntament de Gavà havia sol·licitat i  
reclamat el tancament de l’abocador del Garraf i la seva restauració; i, en relació amb el 
compliment del pla metropolità de gestió de residus, la veritat era que l’Ajuntament de Gavà 
havia fet un esforç molt gran i continuava treballant perquè es pogués complir. 
 
Finalment, en relació al debat suscitat envers a la matèria objecte d’aquesta pregunta d’EUiA, va 
intervenir el Sr. Sr. Heredia, per a dir que no valia la pena discutir de qui era la responsabilitat i 
si una i altra formació també formava part del tripartit. El que realment era important era la 
data de tancament de l’abocador, prevista per desembre de 2006, i aquest era un objectiu que 
tots, tripartit i Ajuntament, havien de portar i aconseguir conjuntament. 
 
 
 
En una nova interpel·lació, el portaveu del grup municipal d EUiA preguntava si disposava  
l’equip de govern de dades sobre el nombre de persones ateses als Centres d’Atenció Primària 
de Gavà o a l’hospital de Viladecans per problemes relacionats amb el consum de drogues, i en 
cas negatiu, es pensava sol·licitar aquestes dades. I també quants casos de SIDA hi havia a la 
ciutat de Gavà. 
 
A aquestes preguntes va respondre la Tinent d’Alcalde de Serveis Generals i Recursos Humans, 
Sra. Anna Becerra, dient que l’Hospital de Viladecans tenia una Unitat de Tractament de la 
SIDA, la qual desenvolupa un programa funcional per al diagnòstic, el tractament i el suport als 
familiars dels pacients seropositius. També dóna suport a l’adheriment a la teràpia 
antiretroviral. D’acord amb les dades de la memòria de l’any 2003 d’aquest Hospital: A les 
Unitats d’Hospitalització han estat atesos 24 pacients (amb 31 ingressos); a les Consultes 
Externes de l’Hospital, s’han realitzat 376 visites, de les quals 30 van ser primeres visites; els 
pacients amb tractament antiretroviral van ser de 143. Tots ells amb tres fàrmacs; i el nombre de 
pacients que van iniciar tractament antiretroviral, durant l’any 2003, van ser 29. Pel que fa als 
casos de drogodependència, va dir la Sra. Becerra, la Unitat d’Atenció a l’Usuari informa que 
l’Hospital disposa d’un petit programa de metadona que apliquen exclusivament a pacients 
amb SIDA. Pel que fa a la resta de casos que detecten, l’Hospital fa una orientació i derivació 
cap a centres més específics, que pel cas de pacients procedents de Viladecans i Gavà la derivació 
es fa cap al centre “El Cas” de l’Hospitalet de Llobregat. Pel que feia als Centres d’Atenció 
Primària de Gavà, va dir, cap d’ells tenen una unitat específica per tractar aquests casos, ni 
tampoc disposen de dades estadístiques. Malgrat això, les persones usuàries d’aquests centres 
que presenten aquest tipus de problema són derivats a d’altres centres especialitzats:  
 
Pel que fa als casos de SIDA:  La derivació dels casos la realitzen cap a la Unitat de Tractament 
de la SIDA de l’Hospital de Viladecans. D’altra banda, faciliten uns tríptics en els que s’indica 
diversos números de telèfon relacionats amb els centres alternatius per tractar aquesta malaltia. 
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Pel que fa als casos de drogodependència: els deriven al Centre Comunitari d’Atenció a les 
Drogues (SPOTT), de la ciutat de Barcelona, o bé a l’Hospital de Bellvitge, en el qual hi ha un 
departament especial que controlen la teràpia antiretroviral, o bé al centre “El Cas”, de 
l’Hospitalet de Llobregat. Actualment també estan pendents de tramitar-ho a través del German 
de Gavà (Informació facilitada per Gavà-1).Finalment, va dir la Tinent d’Alcalde, s’ha fet 
igualment la consulta als Serveis Socials de l’Ajuntament de Gavà, i ens han informat que, en el 
decurs de l’any 2003, es van atendre un total de 56 persones amb problemes d’addicció (no es 
diferencia entre persones toxicòmanes, ludòpates i alcohòliques). Els casos de persones amb 
SIDA no els tenen computats. Val a dir que els tècnics d’aquesta àrea atenen persones amb 
problemes socials, i els problemes de salut els coneixen de forma més indirecta, ja que no és la 
causa principal de la visita. 
 
Tot seguit es va correspondre el torn al Grup Municipal de CiU, qui en un primer començava 
exposant que la comunitat de propietaris de la urbanització “LAS DUNAS” amb data 14 de 
novembre d’enguany, va entrar pel registre  general de l’Ajuntament numero 13719, una 
instància amb 148 signatures dels diferents propietaris de dita urbanització. En aquesta 
instància exposaven les diferents queixes que tenen sobre la discoteca “TUTAN B”. Donada la 
gravetat de les greus molèsties que segueixen patint aquesta comunitat pels diferents sorolls, 
musica, vehicles, brutícia, etc., el Grup Municipal de CiU pregava a l’Equip de Govern prengui 
les mesures adients per solucionar totes les molèsties que pateixen els veïns de “LAS DUNAS”, i 
alhora  indiquin quines mesures duran a terme.  
 
El Sr. Víctor Carnero va contestar dient que l'escrit al que fan referència els representants del 
Grup Municipal de CiU no corresponia a l'exercici 2004, si no a l'exercici 2003. I que donaria 
lectura al contingut de l'escrit que se'ls va remetre en data 6 d'abril del 2004: En relació al seu 
escrit d'11 de novembre de 2003 sobre la discoteca Tutankhamen, poso en el seu coneixement que els 
Serveis Tècnics han informat el següent:" En relació a l'escrit presentat per la Comunitat de 
Propietaris de la urbanització Las Dunas, representada per en Carlos Santiañez i Pedro Medel, 
referent a les molèsties provocades per l'activitat de la discoteca-sala de festes situada a l'autovia de 
Castelldefels, km 16,220, he  d'informar del següent:   
 
Posat en contacte amb el president de la junta directiva de la comunitat de propietaris, en Carlos 
Santiañez, per procedir a la comprovació de les molèsties per sorolls en horari nocturn, em va 
adreçar a un dels veïns, en Fernando Mediavilla, per a que es realitzessin les medicions des del pis 
on viu, que és un dels més afectats per les molèsties, degut a la proximitat amb l'activitat. 
 
Desprès de diversos intents per quedar en dia i hora amb el senyor Fernando Mediavilla, em va 
comunicar telefònicament que ja no val la pena realitzar la inspecció degut a què l'activitat de la 
discoteca ha minvat força durant les darreres setmanes, que la quantitat de gent que hi va és molt 
inferior a quan es produïen les molèsties i es va presentar l'escrit referenciat, i que conseqüentment 
les molèsties han minvat tant que es consideren inexistent. 
 
S'informa al veí, que si es tornen a reproduir les molèsties que motivaren les queixes, de forma 
usual, n'informi a l'Ajuntament, per a que es facin les inspeccions que convinguin." 
 
Després de donar lectura a aquest escrit, el Sr. Víctor Carnero va afegir que, hores d’ara, no es tenia 
coneixement de l’existència de noves molèsties. 
 
Novament el Grup Municipal de CiU, en un altre Prec, deia que en la sessió plenària celebrada 
el dia 11 de desembre de 1997, d’aprovació pressupostos per l’any 1998, CiU va proposar que en 
el camí de la Pava, s’ampliés el pont existent, doncs formava un coll de botella al seu pas sobre la 
corredora principal. Aquesta proposta va ser acceptada per l’equip de govern i desprès de 
l’ampliació del pont el camí va ser arranjat parcialment. Ara però, deia el Grup de CiU, hi toca 
fer un bon arranjament, doncs aquesta via avui en dia és molt important per la zona. Era per 
aquest motiu que pregava l’equip de govern, faci un estudi per ampliar tot al possible, aquest 
camí i tanmateix arranjar-lo en tot el seu traçat per l’any 2005 . 
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En relació a aquest Prec de CiU el Sr. Navarro va dir que l’ampliació o millora del  “Camí de la 
Pava” no figurava dins de les prioritats de l’equip de govern pel proper any 2005, i per tant no 
existia partida pressupostària  dins del pressupost del proper any. Es continuarà realitzant els 
treballs  de manteniment periòdics, va dir, per tal de mantenir  en les millors condicions 
l’esmentada via, fins que es determini com es transforma aquest “camí agrícola” i s’incorpora a 
la xarxa de carreteres de la Generalitat o a la trama urbana de la nostra  població. 
 
També el Grup Municipal de CiU, en un altre Prec, deia que a la sessió de la Junta de Govern 
del Patronat Municipal d’Esports, celebrada el en data 22 de gener d’enguany, CiU s’havia 
interessat - en el torn de precs i preguntes -  per si, des d’aquest Patronat, es feia un seguiment 
de la web municipal en l’àmbit esportiu, ja que no estava prou actualitzada doncs s’havia 
detectat que hi figuraven en determinats torneigs equips que ja no hi eren, i d’altres que hi 
participaven i no constaven. A hores d’ara, continuava dient - tornem a trobar que algunes 
entitats esportives no existeixen i encara hi són, i d’altres han canviat de domicili i no s’ha fet dit 
canvi. Era per això que CiU pregava l’equip de govern, es posés a fer un seguiment seriós per 
dur a terme una bona actualització de la Web del Patronat Municipal d’Esports.  
 
Sobre aquest prec de CiU el Sr. Obispo va dir que era cert que una petita part de l’apartat 
d’esports de la web municipal restava pendent d’actualització, degut, d’una banda, a l’imminent 
procés de renovació general del conjunt del portal, i, d’altra banda, a l’aplicació immediata 
d’allò establert pel ROM, recentment aprovat, pel que fa al registre d’entitats i associacions 
ciutadanes, que donarà una situació objectiva per determinar l’existència i el nombre de les 
esmentades entitats i associacions.  
 
I en un altre, el Grup Municipal de CiU, es referia  a l’estudi que – deien- s’està duent a terme 
sobre la remodelació de la Rambla, per fer-la totalment de vianants, i que segurament donarà 
lloc a l’eliminació de tots els aparcaments. CiU considera prioritari que, abans de treure els 
mateixos, s’estudiï amb deteniment fer primer l’aparcament soterrat, doncs seria un greuge no 
comptar amb l’aparcament abans d’iniciar la remodelació. Era per aquesta raó que pregava  
l’equip de govern, accepti la proposta feta per CiU amb suficient antelació, doncs en tots els 
estudis que s’estan duent a terme per la remodelació de la Rambla, l’aparcament soterrat és 
imprescindible que sigui a la Plaça de Batista i Roca  o al Parc de la Torre Lluc, i és porti a terme 
abans de treure els 126 aparcaments existents actualment a la Rambla. 
 
Sobre aquesta qüestió el Sr. Vicente Navarro va contestar que els requeriments per a la execució 
de l’aparcament subterrani a la plaça de Batista i Roca passen, prèviament, per la realització 
d’una modificació del planejament que permeti la seva execució material i la desafectació del 
subsòl. La  tramitació de l’esmentat planejament,  l’execució  de l’aparcament  i de la Rambla,  
va dir també, implica que les obres puguin ser coincidents en el temps. No obstant, l’equip de 
govern estudiarà les mesures que s’han  de tenir en compte, per tal de fer possible que els  
vehicles que actualment avui estacionen a la Rambla, tinguin llocs alternatius, a la zona,   per  
estacionar mentre s’estiguin executant les obres. 
 
Un cop acabats els precs o preguntes formulats per CiU, es va pasar als que, també per escrit i 
amb més de vint i quatre hores d’antel·lació al començament de la sessió, havia formulat el 
regidor i portaveu del Grup Municipal d’ERC, Sr. Marcel·lí Reyes. 
 
En un primer, i com antecedents, ERC manifestava que, des de força temps ençà, Gavà pateix el 
problema de les colles de joves que s’instal·len, de forma més o menys assídua, en determinats 
espais públics de la ciutat, com ara la Plaça de Magdalena Trias, l’Avinguda Diagonal, la Plaça 
Balmes –just a sota del nou edifici municipal–, la Plaça de Francesc Macià, el parc de la torre 
dels Lluch o l’aparcament del costat de MercaGavà, entre molts d’altres. Possiblement les raons 
d’aquest fenomen es poden trobar en l’escassa atenció que a aquest sector de joves dediquen els 
serveis socials municipals, la inexistència d’alternatives d’accés a les instal·lacions municipals a 
preus reduïts per a la franja d’edats dels 18 als 30 anys, la inexistència d’una oferta atractiva a 
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l’únic casal de joves de Gavà en actiu, i moltes d’altres causes d’abast general i generacional. 
Hem observat – es continuava dient - que en alguna d’aquestes colles es realitza consum 
d’estupefaents, alcohol i tabac en clara vulneració de l’ordenança municipal de la via pública. 
També és habitual que alguns membres d’aquestes colles condueixin vehicles motoritzats que 
efectuen maniobres que infringeixen les ordenances municipals de circulació, i fins i tot poden 
posar en risc la integritat física de terceres persones. En alguns casos, aquests grups disposen de 
potents equips acústics que provoquen molèsties als veïns. Finalment, alguns d’aquests grups 
mostren actituds molt violentes envers de terceres persones, fins al punt que en algun cas 
puntual la força pública ha hagut d’intervenir, com per exemple el passat 12 de novembre, a 
l’aparcament del costat de Mercagavà. Per aquest motiu el Grup municipal d’ERC instava el 
govern municipal a adoptar les polítiques socials, de joventut i de seguretat necessàries per 
minimitzar aquest fenomen, especialment el relatiu al grup que es reuneix a l’aparcament del 
costat de Mercagavà, que molesta els usuaris d’aquest mercat municipal i els de les instal·lacions 
esportives municipals de can Tintorer. 
 
Va respondre a aquest prec el Sr. Víctor Carnero dient que és cert que existeixen alguns llocs de 
la ciutat on la concentració de grups de joves, fent un ús incívic de l’espai públic, provoquen 
molèsties a la resta de la ciutadania. La majoria de les vegades no estan cometent cap acte 
delictiu, i la que podria ser considerada com alteració de la normal convivència no es produeix 
en presència de la policia. Bé és cert que les conseqüències del seus comportaments i actituds 
són importants i provoquen la reprovació i el rebuig per part del veïnat. El govern municipal ja 
desenvolupa polítiques socials i de joventut adreçades al col·lectiu jove de la ciutat, i no només 
les aplica, sinó que les seguirà aplicant i intensificant per aconseguir que tothom sigui part 
d’aquesta ciutat i hi pugui trobar aquella proposta que millor s’adiu al que cerca en ella. El Sr. 
Reyes, igual que la resta dels membres d’aquest Consistori, coneix l’oferta educativa, formativa, 
cultural i d’oci portada a terme des de les regidories d’educació, cultura, joventut i promoció 
econòmica. Seria massa llarg - va dir també el Tinent d’Alcalde de Seguretat Ciutadana - fer ara 
un recordatori pormenoritzat de tota  l’oferta. També coneix el Sr.Reyes el perfil dels joves als 
que ens estem referint, així com les dificultats de les administracions per atreure a aquests joves 
vers les propostes que se’ls ofereixen.S’han donat instruccions – digué finalment - als 
responsables de la Policia Municipal per tal de fer, durant els propers mesos, un seguiment més 
acurat del grup que es reuneix a l'aparcament del costat de Merca-Gavà. Convènçe'ls  de l’ús 
correcte i cívic de l’espai públic no sempre resulta una tasca fàcil.  
 
En un altre i segon prec, ERC exposava que la Llei 1/98, de 7 de gener, de Política Lingüística 
estableix, a l’article 9, que «les administracions locals de Catalunya, les institucions i les 
empreses que en depenen han d'emprar el català en llurs actuacions internes». Tot i això, hem 
observat, al llarg de l’any i mig llarg que portem treballant com a grup municipal, que no totes 
les comunicacions internes de l’Ajuntament empren el català. Inclús, el català no és emprat en 
algunes de les actes de les reunions oficials, com ara les de la comissió informativa d’economia, 
hisenda i seguretat ciutadana, o els apartats de llicències urbanístiques de la comissió de govern 
local. També hem detectat que de vegades s’empren segells d’entrada que no estan en català. Per 
tant, en quant a política lingüística, es deia en el prec d’ERC, l’Ajuntament de Gavà està fora de 
la llei. Per aquest motiu l’esmentat grup instava el govern municipal a complir l’establert a 
l’article 9 de la Llei 1/98, de 7 de gener, de Política Lingüística. 
 
La Sra. Laura Barrufet, Vice-presidenta de l’Àrea de Serveis Personals va contestar que l’equip 
de Govern es donava per assabentat d’aquests desajustos que es manifestaven en el prec i 
treballarà, com ha vingut fent sempre, per acomplir amb la normativa vigent. 
 
Un cop acabats els precs o preguntes formulats per escrit amb vint i quatre hores d’antel·lació al 
començament de la sessió, el Sr. Alcalde va preguntar si algú volia fer en aquest moment algun 
prec o pregunta nous, demant la paraula el Sr. Grau qui va dir que, recentment, se li havia fet 
arribar una resposta a una pregunta formulada per escrit en relació a la perillositat que 
representava el desnivell existent entre el carrer de l’Aigüa i la pròpia Riera de les Parets. En 
aquesta resposta se li deia que s’estava elaborant un projecte per part dels serveis tècnics. Ara bé, 
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el cert era que ja en el mes de juny se li havia contestat que s’estava estudiant, etc. Després de dir 
que, sens dubte, es devia tratar d’un projecte molt complicat pel temps que ja havia passat, va 
preguntar quan estaria acabat i en què consistiria en la pràctica.  
 
Li va contestar el Sr. Vicente Navarro dient que la causa determinant del retard havia estat en 
que havien estat estudiades diverses solucions, i entre elles una actuació directa sobre la pròpia 
Riera. Finalment s’havia optat per la solució més sencilla, el projecte estava ja acabat i 
s’executaria en breu termini. 
 
  

DECLARACIONS POLÌTIQUES 
 
 
1) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA 

UNIDA I ALTERNATIVA EN RELACIÓ Al RECONEIXEMENT DEL DRET DELS 
REPRESENTANTS POLITICS A DEIXAR TEMPORALMENT ELS SEUS ESCONS AMB 
RESERVA DEL LLOC  

 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel Grup Municipal d’Esquerra Unida i 
Alternativa (EUiA-IU) sobre reconeixement del dret dels representants polítics a deixar 
temporalment els seus escons amb reserva de lloc, declaració que, després del debat i un cert 
consens entre els grups que finalment votarien a favor, diu així en la seva part dispositiva:  
 
Primer.- Instar al Govern de l’estat i als grups representants en el parlament i senat espanyols 
per tal que promoguin la reforma de la Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, de Règim Electoral 
General, per tal que reconegui el dret dels i les representants polítics (regidor/es, diputats i 
diputades provincials, diputades i diputats autonòmics, congressistes, senadors/es i qualssevol 
altre) a deixar temporalment els seus escons amb reserva de lloc, sempre que aquest cessament 
transitori tingui causa en maternitat o paternitat, malaltia, desplaçament o altres a determinar, i 
a rebre la prestació per atur en aquest mateix període de temps. Durant aquest període 
s’aplicaran els mecanismes de substitució previstos en la llei fins ara amb caràcter definitiu. 
 
Segon.- Instar al Govern de la Generalitat i als grups representants en el Parlament de Catalunya 
per tal que promoguin la reforma de la Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, de Règim Electoral 
General en el sentit expressat  en el punt anterior. 
 
Tercer.- Instar al Govern de la Generalitat i als grups representats en el Parlament de Catalunya 
per tal que, en ús de les atribucions recollides en l’article 31 de l’Estatut d’Autonomia de 
Catalunya, elaborin i aprovin una Llei Electoral Catalana on s’inclogui la possibilitat d’un 
cessament temporal dels representants polítics amb reserva de lloc en els termes que es recullen 
en els punts anteriors. 
 
Quart.- Notificar els presents acords als Governs espanyol i català, als grups polìtics amb 
representació en els parlaments espanyol i català, al Defensor del Pueblo, al Síndic de Greges i a 
les institucions oficials de defensa dels drets de les dones. 
 
Cinquè.- Fer arribar aquest acord a la ciutadania de Gavà, a través dels medis de comunicació 
municipal. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per divuit (18) vots a favor (12 PSC, 2 
EUiA-IU,2 CiU, 1 ERC i 1 IC-EV-IG), cap en contra i tres (3) abstencions (3 PPC), donant-se 
per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres 
de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter 
general, exigeix l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
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---------- 
 
Per part del Grup Municipal d’EUiA, a l’empara del que estableix l’art.66.3 del ROM i amb data 
10 de desembre, s’havia presentat - per al seu debat i votació en el Ple - una Declaració Política 
en relació a la possibilitat de que es reconegui el dret dels i de les representants polítics en 
general a deixar temporalment el seu càrrec, amb reserva de lloc, sempre que sigui 
temporalment i degut a unes causes predeterminades. La Declaració va ser exposada i defensada 
en aquest apartat de l’ordre del dia de la sessió per la regidora de l’esmentat Grup Sr. Emma 
Blanco, qui abans de donar lectura a l’exposició de motius de l’esmentada declaració  i a la 
corresponent part dispositiva, va recordar que el reconeixement d’aquest dret era una cosa 
normal en els països nòrdics.  Al text llegit per la Sra. Blanco ja estava incorporada una petita 
esmena, referida al punt primer de la part dispositiva, formulada per IC-EV-IG, consistent en 
l’addició de la frase “....., i a rebre la prestació per atur en aquest mateix període de temps”  
 
El Sr. Marcel·lí Reyes, per la seva part i en nom d’ERC, es va excusar – parlant en un to una 
mica distés - de que, aquesta vegada i a la vista de les circumstàncies o característiques de la 
Declaració que es volia sotmetre a votació, el seu posicionament tal vegada pugés semblar 
insòlit, ja que,  va dir, s’uniria al que fos a votar la majoria. Això era degut a que, a judici seu, 
havia una certa discordància entre la lletra i la musica, és a dir, entre la finalitat objectiva que 
perseguia la Declaració i el text de la mateixa, remarcant que el tema que es plantejava a la 
Declaració (regular el dret dels i de les representants polítics en general a deixar temporalment 
el seu càrrec, amb reserva de lloc, sempre que sigui temporalment i degut a unes causes 
predeterminades), era un tema molt complex, i encara més a mesura que es volia afegir alguna 
cosa al text de la mateixa. Dit això, el Sr. Reyes va manifestar que malgrat tot, votaria a favor. 
 
El Sr. Joaquim Balsera, com a portaveu del PSC, va venir a dir també que sí estava d’acord amb 
l’esperit de la Declaració, però no amb com estava construida i redactada, i que en aquest sentit 
havien formulat una esmena parcial pel que feia a la part resolutiva de la Declaració en funció 
de que, entre d’altres coses, no semblava convenient entrar a enumerar la legislació que amb 
aquesta finalitat hauria de ser modificada. Tanmateix, atès que estaven d’acord amb la finalitat 
de la Declaració i de cara a assolir el consens, retiraven l’esmena, tot acceptant l’addició 
proposada per IC.  
 
Finalment, la Declaració va ser sotmesa a votació, amb el resultat que abans ha estat reflectit, és 
a dir, aprovada amb el vot favorable de tot els grups tret del Popular que es va abstenir com 
habitualment fa davant aquestes Declaracions Polítiques.  
 

---------- 
 
Esgotats els assumptes a discutir, el Sr. Alcalde-President dóna per acabada la sessió essent les 
vint-i-una  hores,  trenta minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari en dono fe. 
    
           L’Alcalde                                                                                                      El Secretari 
 
 
 
 
Dídac Pestaña Rodríguez                                                                         Guillermo de Prada Bengoa 
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PLE DE L’AJUNTAMENT 
 

 
Sessió Ordinària                                                          Dijous, 23 de desembre de 2004 
Acta núm. 13                                                                                                                  1a. convocatòria 
 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcalde-President: Sr. DIDAC PESTAÑA RODRIGUEZ 
 
Regidors/Regidores: SR. JOAQUIM BALSERA GARCÍA, SRA. LAURA BARRUFET MIRÓ, SR. 
JOSÉ  OBISPO VALLECILLOS, SRA. ANNA Mª BECERRA PEÑA, SR. MANUEL MANIEGA 
PRIETO, SR. VICENTE NAVARRO SIERRA, SRA. Mª TERESA TORRENTS CANO, SR. 
VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, SR, JOSE-Ma. MARTIN QUIÑONES, SRA. Mª BRUGUERS 
JARDÍ ANGUERA, SRA. Mª. CARMEN LEÓN RODRÍGUEZ, SR. JOSÉ LLOBET NAVARRO, 
SR. JOSE-ANTONIO SÁEZ LÓPEZ, SR. SERGIO ENGLI IZQUIERDO, SR. JAUME GRAU 
LÓPEZ, SRA. EMMA BLANCO ANGUERA, SR. JOSEP Mª. DALMAU NOVELL, SR. F. 
XAVIER ALAVEDRA i AMBRÓS, SR. MARCEL·LÍ REYES I VIDAL, i SR. JUAN ANTONIO 
HEREDIA HEREDIA. 
 
Funcionaris: 
 
Secretari: Sr. Guillermo de Prada Bengoa. 
Cap del Servei de Secretaria: Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor : Sr. Gonzalo Bescós Aznar. 
 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va reunir el Ple de 
l'Ajuntament el dia vint-i-tres de desembre de dos mil quatre, en sessió ordinària, primera 
convocatòria, amb la presidència del Sr. Dídac Pestaña Rodríguez, alcalde-president, concorrent 
els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari general, Sr. Guillermo 
de Prada Bengoa. 
    
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley de Bases. 
 
I essent les dinou hores, vint-i-cinc minuts, el Sr. alcalde-president, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents 

 
1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 

 
Aprovar les actes de les sessions anteriors núm. 11 de data 18 de novembre de 2004 i  núm. 12 
de data 25 de novembre de 2004. Prèviament, va ser aprovada – per assentiment --una esmena a 
l’esborrany de l’acta,  esmena proposada per la Sra. Emma Blanco-- en el sentit de que 
s’eliminés els elements de llenguatge sexiste existents a la primera pàgina dels esborranys de les 
dues actes sotmeses a aprovació. 

 
El Sr. Marcel·lí Reyes, en relació a l’acta nº 11 corresponent a la sessió celebrada el 18 de 
novembre, va dir que s’abstenia, en base a que --per les raons per tots els regidors conegudes i 
que constaven en acta--  havia abandonat la sessió al poc de començar. 
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PART RESOLUTIVA DEL PLE 

 
 
 
 

2 - DONAR COMPTE CONTRACTACIÓ LABORAL 
 
Restar assabentat de la contractació laboral d’un Tècnic Mig (Montserrat Peña Megía), a partir del 
dia 1 de desembre de 2004, per a substituir la funcionaria Mª José Pérez Silanes, assistent social de 
baixa per malaltia, fins que aquesta es reincorpori al seu lloc de treball, d’acord amb el que preveu 
el Reglament de personal al servei de les entitats locals. 

 
---------- 

 
El Sr. Alcalde va dir que de no existir cap objecció per part de les persones assistents, es 
tractarien conjuntament els punts núm. 2, 3 i 4, atès que tots ells feien referència a 
diverses contractacions laborals. 
 
Seguidament, la Sra. Anna Becerra va fer una exposició detallada de les diverses 
propostes d’acord, sense que es formulés cap observació per part dels senyors i 
senyores regidores presents a la sessió.  

 
 

3 - DONAR COMPTE CONTRACTACIÓ LABORAL 
 
Restar assabentat de la contractació laboral d’un Auxiliar administratiu (Yolanda Albarrán Moyó), 
a partir del dia 7 de desembre de 2004, com a suport administratiu al departament de Compres i 
Subministrament en la campanya de Nadal 2004-2005, d’acord amb el que preveu el Reglament de 
personal al servei de les entitats locals. 

 
 

4 - DONAR COMPTE CONTRACTACIÓ LABORAL 
 
Restar assabentat de la contractació laboral d’un Tècnic de Civisme i Solidaritat (Isabel Requejo de 
las Heras), a partir del dia 1 de novembre de 2004 i fins el 31 de gener de 2005, per realitzar tasques  
de preparació, elaboració, realització i seguiment de les jornades de ONG 2004-2005, d’acord amb 
el que preveu el Reglament de personal al servei de les entitats locals. 
 
 

5 - APROVACIÓ DE L’ANNEX III DE LES CONDICIONS DE TREBALL DELS EMPLEATS 
PÚBLICS DE L’AJUNTAMENT DE GAVÀ PER AL PERÍODE 2002-2003-2004 

Uniformitat i dotació del personal de la corporació (article 15)  
 
Aprovar l’Annex III (Uniformitat i dotació del personal de la corporació) de les condicions de 
treball dels empleats públics de l’Ajuntament de Gavà per al període 2002-2003-2004, que ha 
estat objecte de negociació colectiva amb els representants legals dels treballadors, signat pels 
membres de Comissió d’Uniformitat i Dotació el dia 20 d’octubre de 2004 i pels membres de la 
Comissió de Seguiment del Conveni el 15 de desembre de 2004. 
 

---------- 
La Sra. Anna Becerra va fer una exposició de la proposta d’acord, explicant els aspectes 
essencials de la mateixa 
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6 - APROVACIÓ DEFINITIVA PRESSUPOST  GENERAL 
ANY 2005 

 
PRIMER.- Estimar i tenir en compte, bé sigui parcial o totalment, algunes de les al.legacions 
presentades pels grups de CiU, EUiA i IC-EV-IG, coincidents també amb alguna de les propostes 
ciutadanes presentades a l’audiència pública, que consten a l’expedient, sense modificar el sostre de 
les despeses. 
 
Estimar, igualment la reclamació presentada, en data 13 de desembre de 2004, per en Marcel.lí 
Reyes i Vidal, portaveu del Grup Municipal d’ERC i en Josep Campmany i Guillot, en 
representació de la Secció Local de Gavà d’Esquerra Republicana de Catalunya, contra l’aprovació 
provisional del Pressupost General de l’Ajuntament, any 2005, en relació a les despeses de publicitat 
de Gavà Televisió,SL i la seva correspondència d’ingressos de l’IMPAC, per un import de 22.000’00 
€, de tal manera que el Pressupost consolidat serà establert en 53.460.447’68 €. 
 
SEGON.- Desestimar la resta d’al.legacions presentades. La motivació de la seva presentació no es 
basa en un error tècnic en la formulació de l’expedient com ara el de no ajustar-se la seva 
elaboració i aprovació als tràmits establerts en el Text  Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, ni tampoc en una insuficiència en la previsió d’ingressos, sinó que es fonamenta en 
opinions polítiques, essent per tant raons d’oportunitat i no de legalitat les que s’argumenten sobre 
el seu contingut. L’acceptació d’alguna d’elles comportaria la no realització d’altres que l’equip de 
govern considera necessàries en aquests moments. 
 
Manifestar a ERC que la diferència de 200 € en la partida 463.489.02 de l’Ajuntament , ja va esser 
subsanada i es va donar compte en la Comissió d’Hisenda de data 11 de novembre. 
  
TERCER.- APROVAR definitivament el Pressupost General i el seu estat de consolidació, el resum  
numèric del qual, per capítols, és el següent : 
 
 PRESSUPOST DE L'AJUNTAMENT  
  
 ESTAT DE DESPESES 
 
CAPITOL I  - Despeses de personal............................................................  9.551.916’00 € 
CAPITOL II  - Despeses en béns corrents i serveis ......................................  4.021.410’00 € 
CAPITOL III  - Despeses financeres ..............................................................  575.391’00 € 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  14.277.683’00 € 
CAPITOL VI - Inversions Reals....................................................................  5.006.587’68’-€ 
CAPITOL VII - Transferències de capital.....................................................  605.000’00 € 
CAPITOL IX - Passius Financers .................................................................  2.338.600’00 € 
        TOTAL:......................................  36.376.587’68 € 
  

ESTAT D'INGRESSOS 
 
CAPITOL I  - Impostos Directes .................................................................  14.809.000’00 € 
CAPITOL II  - Impostos Indirectes ..............................................................  1.500.000’00 € 
CAPITOL III - Taxes i altres ingressos.........................................................  4.784.000’00 € 
CAPITOL IV  - Transferències corrents ........................................................  8.685.000’00 € 
CAPITOL V  - Ingressos Patrimonials.........................................................  984.000’00 €   
CAPITOL VI - Alienació d'Inversions reals.................................................  3.000’00 € 
CAPITOL VII - Transferències de capital.....................................................  3.351.587’68 € 
CAPITOL IX - Passius Financers .................................................................  2.260.000’00 € 
        TOTAL:......................................  36.376.587’68 € 
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 PRESSUPOST DEL PATRONAT 
 DE SERVEIS COMUNITARIS 
 
 ESTAT DE DESPESES 
 
CAPITOL I  - Despeses de personal............................................................  2.108.158’00 € 
CAPITOL II  - Despeses en béns corrents i serveis ......................................  1.172.447’00 € 
CAPITOL III - Despeses financeres ..............................................................  5.450’00 € 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  412.581’00 € 
CAPITOL VI - Inversions reals .....................................................................  36.700’00 € 
CAPITOL IX - Passius Financers .................................................................  37.864’00 € 
        TOTAL:......................................  3.773.200’00 € 
 
  

ESTAT D'INGRESSOS 
 
CAPITOL III - Taxes i altres ingressos.........................................................  112.800’00 €  
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  3.659.400’00 € 
CAPITOL V  - Ingressos Patrimonials.........................................................  1.000’00 € 
        TOTAL:......................................  3.773.200’00 € 
 
 
 
 PRESSUPOST DEL PATRONAT MUNICIPAL D'ESPORTS 
 
 ESTAT DE DESPESES 
 
CAPITOL I  - Despeses de personal............................................................  1.106.300’00 € 
CAPITOL II  - Despeses en béns corrents i serveis ......................................  1.101.700’00 € 
CAPITOL III - Despeses financeres ..............................................................  10.900’00 €  
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  63.200’00 € 
CAPITOL VI - Inversions reals .....................................................................  15.500’00 € 
CAPITOL IX - Passius Financers .................................................................  20.100’00 € 
        TOTAL:...................  2.317.700’00 € 
 
 ESTAT D'INGRESSOS 
 
CAPITOL III - Taxes i altres ingressos.........................................................  1.181.500’00 € 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  1.133.800’00 € 
CAPITOL V  - Ingressos Patrimonials ........................................................  2.400’00 € 
        TOTAL:...................  2.317.700’00 € 
  

 
PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICIPAL DE GESTIÓ DEL 

PATRIMONI CULTURAL I NATURAL 
 
 ESTAT DE DESPESES 
 
CAPITOL I  - Despeses de personal............................................................  464.500’00 € 
CAPITOL II  - Despeses en béns corrents i serveis ......................................  162.360’00 € 
CAPITOL III - Despeses financeres ..............................................................  2.560’00 € 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  1.260’00 € 
CAPITOL VI - Inversions reals .....................................................................  21.080’00 € 
CAPITOL IX - Passius Financers .................................................................  23.400’00 € 
          TOTAL: .......................  675.160’00 € 
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 ESTAT D'INGRESSOS 
 
CAPITOL III - Taxes i altres ingressos.........................................................  16.710’00 € 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  657.950’00 € 
CAPITOL V  - Ingressos patrimonials .........................................................  500’00 € 
          TOTAL: .......................  675.160’00 € 
 
 
 
 PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICIPAL 
 PER A LA PROMOCIO I ACTIVACIO DE LA CIUTAT 
 "IMPAC" 
 
 ESTAT DE DESPESES 
 
CAPITOL I  - Despeses de personal............................................................  939.284’00 € 
CAPITOL II  - Despeses en béns corrents i serveis ......................................  700.800’00 € 
CAPITOL III - Despeses financeres ..............................................................  4.500’00 € 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  18.300’00 € 
CAPITOL VI - Inversions reals .....................................................................  5.200’00 € 
CAPITOL IX - Passius Financers .................................................................  10.000’00 € 
          TOTAL: .......................  1.678.084’00 € 

 
 ESTAT D'INGRESSOS 
 
CAPITOL III - Taxes i altres ingressos.........................................................  230.900’00 € 
CAPITOL IV - Transferències corrents ........................................................  1.286.684’00 € 
CAPITOL V  - Ingressos patrimonials .........................................................         160.500’00 € 
        TOTAL: .......................        1.678.084’00 € 
 
 
 
 PREVISIONS DE DESPESES I INGRESSOS 
 DE LA SOCIETAT MERCANTIL "PRESEC,S.A." 
 
 PREVISIONS DE DESPESES 
 
  - Despeses de personal....................................................................................  5.191.234’00 € 
  - Despeses en béns corrents i serveis ..............................................................  1.360.624’00 € 
  - Despeses financeres ......................................................................................  100.000’00 € 
  - Inversions reals .............................................................................................  560.050’00 -€ 
  - Passius Financers .........................................................................................  153.592’00 € 
   TOTAL: ..................  7.365.500’00 € 
 
 
 PREVISIONS D'INGRESSOS 
 
  - Taxes i altres ingressos.................................................................................  365.500’00 € 
  - Transferències corrents ................................................................................  6.450.000’00 € 
  - Transferències de capital.............................................................................  550.000’00 € 
   TOTAL: ..................  7.365.500’00 € 
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 PREVISIONS DE DESPESES I INGRESSOS 
 DE LA SOCIETAT MERCANTIL "GTI,SA" 
 
 PREVISIONS DE DESPESES 
 
  - Despeses de personal....................................................................................  579.400’00 € 
  - Despeses en béns corrents i serveis ..............................................................  502.600’00 € 
  - Despeses financeres ......................................................................................  606.000’00 € 
  - Transferències corrents ................................................................................  90.000’00 € 
  - Inversions reals .............................................................................................  11.882.000’00 € 
   TOTAL: ..................  13.660.000’00 € 
 
 

PREVISIONS D'INGRESSOS 
 
  - Ingressos Patrimonials.................................................................................  357.800’00 € 
  - Alienació d’Inversions reals.........................................................................  9.598.000’00 € 
  - Passius Financers .........................................................................................  3.704.200’00 € 
    TOTAL:...............................  13.660.000’00 € 

 
 

PREVISIONS DE DESPESES I INGRESSOS 
DE LA SOCIETAT MERCANTIL 

"GAVANENCA D'OBRES, SL" 
 

PREVISIONS DE DESPESES 
 
  - Despeses de personal....................................................................................  109.800’00 € 
  - Despeses en béns corrents i serveis ..............................................................  172.570’00 € 
  - Despeses financeres ......................................................................................  120.000’00 €  
  - Inversions reals .............................................................................................  1.279.963’00 € 
        TOTAL: ..................  1.682.333’00 € 
 

PREVISIONS D'INGRESSOS 
 
  -Transferències de capital .............................................................................  1.682.333’00 € 
        TOTAL: ..................  1.682.333’00 € 
 
 
 
 PREVISIONS DE DESPESES I INGRESSOS 
 DE LA SOCIETAT MERCANTIL "GAVA TELEVISIO,SL" 
 
 PREVISIONS DE DESPESES 
 
  - Despeses de personal....................................................................................  490.00’00 € 
  - Despeses en béns corrents i serveis ..............................................................  149.300’00 € 
  - Despeses financeres ......................................................................................  8.500’00 € 
  - Inversions reals .............................................................................................  55.000’00 € 
  - Passius financers...........................................................................................  16.500’00 € 
        TOTAL:...................  719.300’00 € 
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 PREVISIONS D'INGRESSOS 
 
  - Taxes i altres ingressos.................................................................................  147.500’00 € 
  - Transferències corrents ................................................................................  516.800’00 € 
  - Transferències de capital.............................................................................  55.000’00 € 
        TOTAL:...................  719.300’00 € 
 
 
A l’esmentat Pressupost, i com document incorporat al mateix conforme al que disposa l’Art. 90 
de la Ley 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, s’acompanya la Plantilla de 
l’Ajuntament de Gavà per a l’exercici de l’any 2005 que compren els llocs de treballs reservats a 
funcionaris de carrera, personal eventual i personal contractat en règim de dret laboral. 
S’acompanya també les Plantilles dels Organismes Autònoms. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC, i 1 
IC-EV-IG), i  vuit (8) en contra ( Sr. Llobet, Sáez i Engli del PPC, Sr. Grau i Sra. Blanco d’EUiA-
IU, Sr. Dalmau i Alavedra de CiU, i Reyes d’ERC), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l’art. 114.1 del 
Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. Víctor Carnero va començar la seva intervenció indicant que l’acord d’aprovació 
inicial del Pressupost Municipal per a l’any 2005 va obrir un període d’audiència 
pública de 15 dies per a la presentació de reclamacions, afegint que s’havien presentat 
al·legacions per part dels grups municipals de CiU, ERC, EUiA i IC-EV-IG, així com 
propostes i suggeriments per part de ciutadans en la convocatòria d’audiència pública 
temàtica d’explicació del pressupost del 9 de desembre passat. En aquest sentit, va dir 
que algunes de les al·legacions presentades ja eren dins d’actuacions d’inversió 
previstes, com ara la proposta d’incorporar un aparcament subterrani a tocar de les 
Rambles, les quals – va dir - havien d’experimentar una remodelació a fons durant el 
present mandat. Així mateix, el Sr. Carnero va manifestar que s’havien estimat, bé 
parcialment, bé totalment, algunes de les al·legacions presentades pels grups de CiU, 
EUiA i IC-EV-IG, coincidents també amb alguna de les propostes ciutadanes 
presentades a l’audiència pública, indicant a aquests efectes que l’equip de govern 
proposava que a l’aprovació definitiva dels pressupostos, sense modificar el sostre de 
les despeses, s’adoptessin els següents compromisos: 
 
- El compromís de destinar 60.000€ dins del programa d’inversions a la millora dels 

parcs infantils. 
- El compromís de realitzar un pla de millora de la senyalització dels polígons 

industrials. 
- Estudiar la ubicació i dotar dels elements necessaris per a la construcció d’un parc 

juvenil de monopatí. 
- El compromís de trobar fórmules de cofinançament, juntament amb la Generalitat 

de Catalunya, per a la construcció d’una guarderia infantil en l’actual mandat, 
avançant l’Ajuntament de Gavà, si fos necessari, la redacció del projecte 
constructiu, tal i com proposaven els grups municipals de  IC-EV-IG i d'EUiA  

 
D’altra banda, el Sr. Carnero va manifestar que s’estimava, igualment, la reclamació 
presentada per en Marcel·lí Reyes i Vidal, portaveu del Grup Municipal d'ERC i en 
Josep Campmany i Guillot, en representació de la Secció Local de Gavà d'Esquerra 
Republicana de Catalunya, en relació a les despeses de publicitat de Gavà Televisió SL i 
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la seva correspondència d'ingressos de l'IMPAC, per un import de 22.000 €, 
transferència interna que calia ajustar i per tant eliminar del Pressupost consolidat, de 
tal manera que aquest disminuïa fins a la quantitat de 53.460.447,68 €. A més, el Sr. 
Carnero va dir que, a la vegada, es desestimaven la resta d’al·legacions presentades. 
Alhora, va assenyalar que la motivació de la seva presentació no es basava en un error 
tècnic en la formulació de l’expedient, com ara el de no ajustar-se la seva elaboració i 
aprovació als tràmits establerts en el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, ni tampoc en una insuficiència en la previsió d’ingressos, sinó que es 
fonamentava en opinions polítiques, essent per tant raons d’oportunitat i no de 
legalitat les que s’argumentaven sobre el seu contingut, afegint que l’acceptació 
d’alguna d’elles comportaria la no realització d’altres que l’equip de govern considera 
necessàries en aquests moments. Per altra part, el Sr. Víctor Carnero va indicar que es 
feia avinent manifestar a ERC que la diferència de 200 € en la partida 463.489.02  de 
l'Ajuntament, ja va ésser subsanada, donant-ne compte en la Comissió Informativa 
d'Hisenda de data 11 de novembre. A més, va dir que es proposava una modificació en 
les plantilles de l'Ajuntament i de l'IMPAC (recíproca) que comportava la variació dels 
pressupostos d'ambdós, de igual quantia i diferent signe, i la corresponent modificació 
en el Pressupost consolidat. Finalment, va assenyalar que al punt tercer es proposava 
l'aprovació definitiva del Pressupost General i el seu estat de consolidació, 
acompanyant-se la plantilla de l'Ajuntament de Gavà per a l'exercici de l'any 2005, així 
com les plantilles dels Organismes Autònoms. 
 
 
 
Seguidament va fer ús de la paraula el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, el qual va 
començar la seva intervenció indicant que, ateses les circumstàncies especials que van 
esdevenir durant la sessió corresponent a l’aprovació inicial del pressupost, indicant 
que potser el que caldria era que expliqués les esmenes que aquell dia tenia preparades 
però que no va poder exposar, si bé va dir que estalviaria a les persones assistents 
aquests esforç, i que, per tant, es limitaria a fer una petita explicació de la filosofia que 
havia inspirat ERC a l’hora d’analitzar els números dels pressupost. En aquest sentit, i 
en primer lloc, el Sr. Reyes va dir que després d’haver analitzat el pressupost, en realitat 
els ingressos serien probablement els mateixos pel cas que governés ERC, si bé la 
destinació d’aquests si que variaria, ja que les coses es podrien fer d’altra manera. En 
tot cas, el Sr. Reyes va dir que fent un abús d’una tautologia feta pel Sr. Balsera, si per 
antonomàsia, tot el que sortia de les seves mans era progressista, d’esquerres, etc., les 
més de 80 esmenes presentades per ERC tenien també una incidència molt clara en 
nivells de progressisme, etc., afegint que era clar que en algun punt el PSC i ERC 
anaven en la mateixa direcció, en d’altres el PSC es quedava a mig camí, i en altres, eren 
absolutament divergents. Per això, si es fes un resum del que ERC volia significar amb 
la presentació de les 80 esmenes, el que calia indicar era que en determinats aspectes, 
com per exemple l’atenció domiciliària a la gent gran, encara s’hi podrien destinar 
molts més recursos dels projectats, a l’igual que en molts altres aspectes socials, com 
per exemple ajuts per a llibres, beques, material, etc., i altres tipus de subvencions; o 
també el fet que es podien destinar més recursos a la normalització lingüística, tota 
vegada que en determinats ambients de Gavà, el català era poc més que desconegut, 
etc., indicant que l’augment de recursos en aquests àmbits era una veritable prioritat, 
sense perjudici de que altres tipus de recursos, com per exemple els adreçats a 
l’associacionisme local o la solidaritat internacional, podrien ser també objecte 
d’augment, a l’igual que els adreçats a la protecció del patrimoni històric, arqueològic i 
natural. Així mateix, el Sr. Reyes va dir que no només es podia donar també més èmfasi 
en la nova construcció d’habitatge públic, sinó també altres mesures que en paral·lel 
podessin contribuir a augmentar l’habitatge públic, indicant que aquesta era una tasca 
que en bona part correspondria a GTI, SA. Per altra part, a més de gastar menys en 
propaganda, el Sr. Reyes va manifestar que calia esmentar també, com a temes 
importants de disens, alguns projectes urbanístics com era per exemple el Pla de 
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Ponent. A més, tot i que ERC saludava la posada en marxa d’altres actuacions, va dir 
que aquestes arribaven tard, com per exemple la recollida segregada d’escombraries. 
Així doncs, a la vista d’aquest resum, el Sr. Reyes va indicar que era prou evident que la 
posició global del seu grup era la de no donar suport al projecte de pressupost de 
l’equip de govern, avançant ja en aquest sentit el vot negatiu d’ERC al pressupost.     
 
 
 
A continuació va fer ús de la paraula el Sr. Jaume Grau, en nom d’EUiA, el qual va 
manifestar que no era la seva intenció tornar a repetir tota l’exposició que va fer en el 
moment de l’aprovació inicial del pressupost, si bé va voler recordar el fet preocupant 
de l’endeutament de l’ajuntament, que en la seva opinió havia crescut molt aquest 
darrer any, en el qual, a més, la inversió no era especialment destacable. En aquest 
sentit, va dir que la quantitat destinada a pagar interessos, d’1.400.000 €, era molt més 
que respectable, fet aquest que es feia més evident si es comparava amb qualsevol de les 
partides destinades a despesa social, ni de bon tros arribava a una xifra com 
l’esmentada. En aquest sentit, el Sr. Grau va insistir en el fet que si es feia una 
comparativa directa entre la quantitat destinada al pagament d’interessos i les ajudes 
previstes en el pressupost pels sectors socials més desfavorits, era certament 
preocupant. D’altra banda, el Sr. Grau va manifestar que tampoc era lògic que el 
pressupost tingués una previsió d’ingressos derivada de la recaptació de multes de 
trànsit molt inferior a la recaptació real de l’ajuntament, i més quan la recaptació real 
no deixava d’augmentar prop d’un quinze per cent anual des de l’any 1998. A més, el 
Sr. Grau va dir que, mentre que els ingressos per aquest concepte comportaven ja una 
quantitat considerable, a la vegada, el cert era que les multes tampoc ajudaven a reduir 
els supòsits incívics, de tal manera que l’element dissuassori de les sancions tampoc 
tenia massa operativitat, la qual cosa hauria de portar a l’equip de govern a reorientar 
la seva gestió en matèria de via pública. D’altra banda, el Sr. Grau va dir que el suposat 
esforç municipal a l’hora de reduir despesa era també bastant discutible, ja que les 
poques partides que disminuïen ho feien d’una manera més aviat modesta, mentre que 
pel contrari, altres partides que ha havien experimentat un fort augment l’any passat, 
com per exemple l’aigua, la llum, etc., no havien estat objecte de reducció d’una 
manera significativa. Així mateix, va manifestar que també el preocupava l’augment 
continuat que experimentava la partida d’alts càrrecs, atès que ja començava a tenir un 
volum realment elevat per les necessitats municipals.  
 
Finalment, el Sr.Grau va voler recordar que, tal com havia dit en el seu moment, el 
pressupost també tenia coses positives, si bé al mateix temps tenia mancances 
importants, indicant en aquest sentit que pel seu grup municipal potser la més 
important a curt termini era la manca d’una política decidida de cara a evitar el risc 
d’exclusió social, ja que com tots els indicadors socials apuntaven, el percentatge de 
població de Catalunya que estava a punt de caure en l’exclusió social no havia deixat 
d’augmentar aquests darrers anys, abocant a determinades capes de la societat cap a 
situacions força dramàtiques, que haurien de cridar l’atenció d’un govern 
suposadament d’esquerres i progressista. Finalment, el Sr. Grau va dir que coincidia 
amb al crítica formulada pel portaveu d’ERC, quan aquest havia insistit en la necessitat 
d’una política molt més activa en matèria de promoció i foment d’habitatge públic, i 
no només construcció, ja que aquesta no era la única mesura a adoptar, tota vegada 
que calia analitzar la possibilitat d’adoptar altes mesures com per exemple els ajuts al 
lloguer o a l’adquisició d’habitatge, etc. En definitiva, i en la seva opinió, sense dubtar 
que l’equip de govern analitzava la possibilitat d’adoptar altres mesures diferents de la 
construcció d’habitatge públic estrictu sensu, el cert era que el “tempus” era ben 
diferent, afegint que calia tenir en compte que en aquesta matèria, en la qual es 
donaven situacions molt problemàtiques, sobre tot en el sector dels joves i en les 
famílies amb menys recursos, calia seguir un ritme molt més viu, criticant també al 
mateix temps el fet que la previsió de construcció d’habitatge social, que de ben segur 
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que s’acabaria realitzant, s’anunciava repetidament any rera any, quan era evident que 
es tractava d’una mateixa actuació, només pel fet de que quedava bé socialment dir que 
es feia política d’habitatge o que s’afavoria l’accés dels joves a l’habitatge. En darrer 
terme, el Sr. Grau va dir que l’actitud del seu grup davant d’aquest pressupost havia 
estat dialogant, aportant propostes concretes que en la seva opinió el podien millorar i 
enriquir, és a dir, havia estat una aportació en positiu, i que anava adreçada 
fonamentalment a millorar la despesa social. En aquest sentit, el Sr. Grau va recordar 
algunes d’aquestes propostes, com per exemple el fet de demanar un curs de formació 
per a la policia local sobre violència de gènere, un pla d’estalvi energètic, creació de 
beques científiques pels joves investigadors, increment d’aportacions al Patronat de 
Serveis Comunitaris, per tal de portar a terme noves actuacions, com per exemple una 
programació estable en matèria de dansa, una nova escola taller que podés donar 
sortida a situacions de marginació greus existents al sector de les Farreres, subvencions 
i ajudes per esplais infantils, un pla d’acollida per immigrants, ajudes i convenis en 
matèria de cultura popular i tradicional, foment de l’escola pública, nou programa de 
prevenció de les drogodependències, campanyes de sensibilització en relació amb 
l’homofòbia, un veritable pla integral de la dona, i finalment, una aportació al Patronat 
d’Esports per tal d’incrementar les subvencions a les entitats esportives de base.  
 
Així mateix, el Sr. Grau va dir que el seu grup donava tot el seu recolzament a la 
construcció de la nova escola bressol, la necessitat de poder comptar amb un pla 
municipal d’habitatge, la rehabilitació de l’antiga caserna de la Guardia Civil a la platja, 
per tal de reconvertir-la en un alberg de joventut i casa de colònies, així com un 
programa de recuperació del patrimoni històric i arqueològic, especialment pel que feia 
a la vila romana de Sant Pere, a més d’un programa de millora de la zona agricola, més 
inversions als col·legis públics, l’ampliació de l’àrea de lleure de La Sentiu, la 
construcció d’una pista de patinatge i d’skating, etc. Així les coses, el Sr. Grau va dir 
que EUiA valorava positivament el fet que s’haguessin acceptat un parell de propostes 
del seu grup, si bé la forma de negociar i de dialogar de l’equip de govern, al menys pel 
que feia al que es va dir durant el debat de l’aprovació inicial del pressupost, hauria de 
ser una altra, amb una voluntat més accentuada d’intentar cercar un àmbit de consens, 
atesa la innegable voluntat d’EUiA d’aportar solucions i millores al pressupost. Ja per 
acabar, el Sr. Grau va manifestar que si es podessin votar per separat les esmenes i les 
al·legacions presentades per altres grups, de ben segur que algunes de les proposades 
per ERC i per CiU les votarien a favor, afegint que el pressupost presentat per l’equip 
de govern no era el pressupost que hauria presentat EUiA, i que tampoc havia existit el 
grau de consens que hauria estat desitjable, raons per les quals el vot d’EUiA seria 
contrari al pressupost presentat per l’equip de govern. 
 
 
 
D’altra banda, va fer ús de la paraula el Sr. Josep Mª Dalmau, en nom de CiU, el qual 
va manifestar que avui no tenien intenció de repetir el que el seu grup ja havia dit amb 
motiu de l’aprovació inicial del pressupost, moment en el qual ja va quedar del tot 
reflectida la posició de CiU envers el pressupost, raó per la qual la seva intervenció seria 
breu. Tanmateix, el Sr. Dalmau sí que va dir que volia fer dues observacions. La 
primera d’elles, en el sentit de valorar molt positivament la anterior intervenció del Sr. 
Tinent d’alcalde d’Hisenda, pel fet d’esmentar el compromís de l’equip de govern 
respecte de questions tal com l’escola bressol, el nou aparcament soterrat, la millora 
dels parcs infantils, etc., o altres com les referents a la il·luminació, el nou Casal de la 
Gent Gran de Can Tintoré, etc., propostes que havien estat formulades per CiU i que 
havien estat acceptades per l’equip de govern. Ara bé, dit això, el cert és que el Sr. 
Dalmau va recordar que en la darrera sessió del pressupost, el grup municipal de CiU 
havia formulat tot un seguit de crítiques al projecte de pressupost, i molt especialment 
les referents a les despeses de personal de cara a l’any vinent, que s’incrementava un 
7,22 %, amb un total de despesa de 20.000.000 €, i al mateix temps, el deute real de 
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l’ajuntament pujava un total de més de 34.000.000 €. Així mateix, i pel que feia a la 
partida de multes, hi havia una previsió d’increment d’un 14,16 %, amb una recaptació 
prevista de prop de cent milions de pessetes, la qual cosa venia a demostrar l’afany de 
recaptació de l’ajuntament sobre aquesta questió. D’altra banda, el Sr. Dalmau va dir 
que havien criticat molt severament la manca de policia municipal a l’hora d’aturar la 
onada de robatoris que estava patint la nostra ciutat, afegint que si bé era cert que 
aquesta tasca era competència d’altres forces de seguretat, ja feia anys que CiU venia 
denunciant les mancances de l’actual plantilla. A més, i pel que feia a festes populars, 
Festa Major, Sant Nicasi, Carnestoltes, Reis etc., el Patronat havia destinat un total de 
221.000 €, mentre que per ajuts a la família, beques de menjador, llibres, ajuts 
domiciliaris a la gent gran, etc., només s’hi destinaven 170.000 €, de la qual cosa es 
podia deduir que l’ajuntament destinava un 30 % més en festes que no en despesa 
social. En qualsevol cas, però, al marge de les crítiques assenyalades, el Sr. Dalmau va 
recordar que, tal com havia dit amb anterioritat, el grup municipal de CiU valorava 
positivament la intervenció del Sr. Víctor Carnero, si bé va afegir que es ratificava en la 
seva anterior posició expressada en el ple de l’aprovació inicial del pressupost, i per 
tant, votarien negativament el mateix. 
 
 
 
Per altra part el Sr. Josep Llobet, en nom del PP, va indicar que també seria molt breu 
en la seva intervenció, indicant que no entrarien no ja a fer una segona relectura del 
projecte de pressupost, sinó que es limitaria a analitzar aquelles modificacions que 
s’havien produït entre el pressupost presentat inicialment, respecte del qual el seu grup 
ja havia votat en contra, i el que ara es presentava, per tal de determinar si les 
modificacions eren importants, afegint que, en aquest sentit, les modificacions que 
s’havien introduït, per bé que sempre ben rebudes, en la mesura en que podien 
millorar el pressupost, i més quan podien provenir d’altres grups municipals, no eren 
d’altra banda especialment significatives, sense que alteressin substancialment el 
pressupost. En qualsevol cas, el Sr. Llobet va dir que el que els interessava a data d’avui, 
era saber com havia anat l’audiència pública, quines conclusions s’havien produït, i 
sobre tot, quines d’aquelles aportacions d’altres ciutadans havien estat recollides en el 
pressupost, i així poder determinar també si realment aquesta audiència pública podia 
tenir o no alguna virtualitat, i en aquest sentit, si també l’equip de govern havia tingut 
la necessària sensibilitat per tal d’acceptar algunes de les propostes formulades pels 
ciutadans, i ja en últim extrem, determinar si calia o no introduir modificacions o 
canvis en aquest mecanisme de participació de que ens havíem dotat entre tots en el 
moment de l’aprovació del ROM.  
 
 
 
Seguidament va prendre la paraula el Sr. José Heredia, en nom d’IC-EV, el qual va 
manifestar que tampoc tenia intenció de tornar a reproduir una intervenció que ja es 
va fer en el moment de l’aprovació inicial del pressupost, si bé va dir que tenia intenció 
de recordar algunes questions, com per exemple el convenciment que tenia de que 
moltes de les propostes que havien fet la resta de grups, podrien ser acceptades 
perfectament per l’equip de govern, de la mateixa manera que es podia dir que teníem 
uns pressupostos de contenció, i a la vegada que era indiscutible que, a la vista de les 
partides pressupostàries, estàvem en presència d’uns pressupostos de fort contingut 
social. D’altra banda, i pel que feia a les crítiques que abans s’havien fet respecte de la 
insuficiència de determinades partides adreçades a despesa social, va dir que també 
calia recordar que en les Juntes el Patronat de Serveis Comunitaris s’havia indicat en 
diverses ocasions que no hi hauria cap família amb pocs recursos econòmics que 
s’hagués de quedar sense una beca de llibres, de menjador, o de qualsevol altre ajut 
social, i que aquest era un compromís que s’havia assumit en ferm, afegint en darrer 
terme que l’equip de govern seguiria donant suport al pressupost presentat perquè 
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veritablement tenien una especial incidència en la despesa social. Finalment, el Sr. 
Heredia va dir que el pressupost era el que era, i que per molt esforç que es fes, era del 
tot impossible poder recollir totes les propostes que s’havien formulat pels diversos 
grups municipals.  
 
 
 
Per la seva part el Sr. Víctor Carnero va intervenir novament, indicant que tal i com ja 
ho havia avançat en la comissió informativa, no tenia cap intenció de reiterar el que ja 
havia dit en el seu moment, si bé va voler reconèixer l’esforç que havia portat a terme el 
Sr. Reyes i el seu grup per tal d’analitzar en profunditat el pressupost, així com el fet 
d’admetre que s’havia produint un augment en la despesa social, encara que 
posteriorment afegís que el volum de despesa seguia sent insuficient per atendre totes 
les necessitats. En qualsevol cas, el Sr. Carnero va reiterar que l’augment de la despesa 
social era palpable en aquest pressupost, i que determinades partides relacionades amb 
la gent gran o altres grups que requerien d’una atenció especial, com per exemple ajuts 
domiciliaris, beques, etc., tenien increments que oscil·laven entre un 12 i un 40 %, i en 
algun cas encara més. D’altra banda, i pel que feia a les crítiques relatives a 
l’endeutament, el Sr. Carnero es va reafirmar en que aquest es trobava dins dels marges 
legals i que es movien en els percentatges que ell mateix havia donat en el moment de 
l’aprovació inicial del pressupost, afegint que la disconformitat es trobava en el fet 
d’interpretar com a deute determinades pòlisses de tresoreria corresponents a 
determinats organismes autònoms. A aquests efectes el Sr. Carnero va dir que el 
sistema europeu de comptes excloïa de la quantitat a computar en deute aquelles 
societats que tenien més d’un 50 % dels seus ingressos provinents del mercat, com era 
clarament el cas de GTI, SA. D’altra banda, i pel que feia a la contenció de la despesa 
corrent en partides no recurrents, hi havia lògicament augments en les partides de 
personal i en aquelles vinculades a contractes de subministrament relacionats amb 
l’adquisició de serveis, que portaven increments de l’IPC, respecte dels quals s’havia 
previst inicialment que estaria entre un 3 i un 3,5 %, afegint que estant ja al final de 
l’any, l’IPC del mes de novembre que s’havia donat a conèixer feia pocs dies era d’un 
3,5 %, raó per la qual l’IPC de final d’any no estaria per sota del 3,4 %.  
 
A més, i pel que feia a les crítiques que s’havien formulat respecte de les polítiques 
d’habitatge, el Sr. Carnero va dir que en el fons era repetir el mateix debat que ja 
s’havia tingut en el moment de l’aprovació inicial del pressupost, respecte del qual va 
dir que es remetia a les afirmacions que s’havien recollit en l’acta corresponent. Així 
mateix, i pel que feia a les crítiques formulades en el sentit de que l’oferta de diàleg 
formulada per l’equip de govern no havia estat especialment significativa, i a l’hora, 
valorar positivament determinades incorporacions al pressupost, el Sr. Carnero va 
indicar que no les acabava d’entendre, ja que el fet de recollir-se algunes de les esmenes 
formulades pels grups de l’oposició, només havia estat possible pel vot favorable de 
l’equip de govern, la qual cosa significava a la vegada que l’oferta de diàleg havia estat 
efectiva. A més, i en relació a la petició formulada pel Sr. Llobet, en el sentit de que es 
fes una valoració de l’audiència pública, el Sr. Carnero va dir que havia entès que el Sr. 
Llobet no pretenia que es fes una valoració del desenvolupament de l’acte, de la seva 
mecànica, procediment, etc. , sinó tant sols del seu contingut. Doncs bé, des de aquesta 
perspectiva, el Sr. Carnero va assenyalar que en aquests moments el Secretari de la 
Mesa estava redactant l’acta, i que aquesta es trametria a tots els senyors i senyores 
regidores, de tal manera que el millor era esperar al seu redactat per tal de poder 
analitzar degudament el que s’havia proposat i el que s’havia tingut en consideració, 
incorporant-se al pressupost. 
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De la seva banda, el Sr. Joaquim Balsera va prendre la paraula, indicant que faria una 
be intervenció, només per agrair en primer lloc el to de les intervencions dels portaveus 
dels respectius grups, afegint que no era la seva intenció la de intervenir en aquest ple. 
Tanmateix, el Sr. Balsera va dir que alguna de les intervencions, especialment les fetes 
pel grup d’EUiA, si que requerien d’alguna matisació. Efectivament, tot i que era 
perfectament legítim la presentació d’esmenes al pressupost, amb la finalitat de deixar 
ben palès sobre com es podria incidir en el govern progressista de Gavà, el cert era que 
hi havia un veritable problema entre el PSC i EUiA, atès que a l’hora de valorar i de 
mesurar quin era el punt on es podria produir un acord, per EUiA només hi havia una 
única vara de mesurar, que era la seva. A més, es limitaven a fer una exposició 
purament quantitativa de les propostes formulades que havien estat acceptades, dues 
de vint-i-nou, en lloc de fer una exposició seriosa per tal de veure si seria possible 
arribar a un acord programàtic, atès que moltes de les propostes formulades per EUiA, 
imputables al Capítol II, eren executables en el pressupost tal i com estava. En aquest 
sentit, el Sr. Balsera va dir que l’equip de govern havia fet una oferta de negociació, i 
que el Sr. Tinent d’Alcalde d’Hisenda havia explicat quins eren els aspectes essencials 
de la mateixa i els marges en els quals es podia arribar a acords. Precisament per això, el 
Sr. Balsera va recordar que en el cas d’EUiA, expressions com el fet d’estar d’acord en 
línies generals, o valorem positivament l’esforç realitzat, tenim una voluntat 
constructiva, etc., després no es traduïen en res positiu. A més, el Sr. Balsera va insistir 
en el fet que, com a equip de govern, tenien la responsabilitat de governar, i en aquest 
sentit, eren prou conscients que no podien fer cartes als reis, fins el punt que després de 
veure la llista de demandes – va dir – estava ja a punt de comprar un escalextric. A 
aquests efectes, el Sr. Balsera va reiterar que no es podia portar a terme tot allò que un 
volia en un moment determinat, sinó tant sols allò que es podia. Precisament per això, 
el Sr. Balsera va demanar al Sr. Grau que al menys reconegués que una questió com 
l’escola bressol, que era un element essencial de les demandes formulades per EUiA, 
havia estat acceptada per l’equip de govern i s’havia incorporat al pressupost, recordant 
que també era una petició essencial pel grup municipal de CiU, a l’igual que per IC-EV.  
 
Així les coses, el Sr. Balsera va demanar al Sr. Grau que en les exposicions que feia, en 
les quals donava un perfil de bona voluntat, responsable i constructiu, també 
reconegués o admetés l’existència d’un perfil similar per part de l’equip de govern, atès 
que s’havia arribat a determinats acords, tota vegada que s’havien admès algunes de les 
seves demandes, de la mateixa manera que calia que admetés que moltes de les 
observacions que havia formulat en relació al capítol II, es podien desenvolupar en 
aquest mateix pressupost. Per tant, el Sr. Balsera va indicar que les ofertes de 
negociació fetes per l’equip de govern no eren simples jocs d’artifici, sinó que s’havien 
de veure com a veritables ofertes, serioses i amb plena voluntat d’arribar a acords 
efectius, com per exemple també, la pista d’skàting. Ja per acabar, el Sr. Balsera va dir 
que l’equip de govern havia presentat el seu projecte de pressupost, i en aquest sentit, 
era evident i lògic que hi haguessin discrepàncies per part de la resta de grups de 
l’oposició, però en qualsevol cas, el cert era que, tal com havia dit el portaveu del grup 
d’IC-EV Sr. Heredia, no hi havia dubte que es tractava d’un pressupost amb una forta 
incidència en aspectes socials, posant un especial èmfasi en els problemes que afectaven 
als nostres ciutadans, o que s’havien detectat en la darrera enquesta encarregada per 
l’ajuntament. Així mateix, calia valorar també molt positivament el fet que es tractava 
dels primers pressupostos que havien estat precedits d’una audiència pública abans de 
la seva aprovació definitiva, en la qual hi van ser presents també tots els grups 
municipals, i que fruit de la mateixa, s’havien incorporat al pressupost diverses 
demandes formulades en aquell moment. En definitiva doncs, i a la vista de tot 
l’anterior, el Sr. Balsera va fer una valoració positiva del pressupost. 
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Novament va fer ús de la paraula el Sr. Grau, en nom d’EUiA, indicant que el seu grup 
municipal no tenia per costum fer cartes als reis, atès que com que eren republicans no 
en tenien necessitat, a diferència de l’equip de govern, el qual potser tenia encara algun 
problema infantil per superar. A més, va dir que la questió del diàleg o la voluntat 
d’arribar a acords, no era una concessió graciosa que es feia des de el govern, sinó que 
havia de respondre a un reconeixement de la diversitat, al fet d’admetre la pluralitat, la 
qual cosa volia dir que no sempre tothom tenia d’estar d’acord, i que de vegades, una 
questió proposada des de un altre grup, podia estar també ben proposada, com per 
exemple el fet de que a Gavà el nombre d’escoles bressol era insuficient per atendre les 
necessitats existents, afegint que aquesta no era una idea ni d’EUiA ni del PSC, sinó 
probablement de totes les forces polítiques, i a més acceptada i reconeguda socialment, 
com moltes de les altres proposades, ja que eren de sentit comú. En aquest sentit, el Sr. 
Grau va manifestar que el seu grup no tenia cap voluntat ni aspiració de posar o treure 
del pressupost determinades actuacions, ni tampoc de posar-se medalles, ja que no era 
aquesta finalitat que els guiava, sinó que les coses es fessin, i a més, en benefici dels 
ciutadans, destinataris finals de les mateixes, però per què aquestes es fessin, calia que 
primer estessin pressupostades, ja que de no ser així, era impossible portar-les a terme.  
 
D’altra banda, va dir que no podia compartir en absolut el fet de dir que moltes de les 
propostes relacionades amb el Capítol II es podrien executar en aquest mateix 
pressupost, ja que a part del pressupost econòmic, hi havia el pressupost funcional, i 
dins d’aquest, la major part d’actuacions proposades per EUiA podrien estar 
esmentades, però no hi eren pas. Així mateix, i en relació a l’anterior afirmació del Sr. 
Carnero, en el sentit de que no entenia com es podia votar en contra d’un pressupost 
respecte del qual es deia que, en línies generals, s’hi podia estar d’acord, o bé que 
s’havien acceptat diverses esmenes, el Sr. Grau va dir que hi havia moltes maneres 
d’incorporar esmenes al pressupost, i que, en tot cas, les decisions d’EUiA les prenia 
aquest mateix grup municipal en funció d’un àmbit de decisió propi, i a més, sense que 
es podés posar en dubte que sempre EUiA havia fet aportacions en positiu al 
pressupost, mai amb ànim destructiu, afegint que també li agradaria que aquest 
tarannà d’EUiA fos reconegut també al mateix temps per l’equip de govern. A més, i en 
relació a les dues esmenes presentades pel seu grup municipal que havien estat 
acceptades per l’equip de govern, el Sr. Grau va manifestar que no demanava només 
que es reconegués a nivell dialèctic, o com a declaració d’intencions per part de l’equip 
de govern, sinó que demanava que calia un reconeixement a nivell pressupostari, 
pensant que hi hauria d’haver una dotació pressupostària en concret. Finalment, i pel 
que feia a la questió de l’audiència pública, el Sr. Grau va dir que li semblava bé que es 
digués que s’havien acceptat dues propostes, però això no deixava de ser res més que 
un fet, mentre que el que calia era una valoració política, demanant si també se’ls havia 
acudit en alguna ocasió fer un pressupost participatiu, ja que si a altres ciutats es feien, 
considerava que la nostra ciutat no s’hauria de quedar endarrera, ja que en algunes 
questions, ens havien quedat a la cua de les ciutats de Catalunya. 
 
 
 
De la seva banda el Sr. Dalmau, en nom de CiU, va manifestar que respecte de la 
intervenció anterior del Sr. Tinent d’Alcalde d’Hisenda, semblava que més aviat havia 
intentat sembrar una certa confusió, pel fet de dir que no acabava d’entendre com 
després d’acceptar-se esmenes formulades per l’oposició, i de no fer-se una oposició 
frontal al pressupost, atès que es venia dir que en línies generals no semblava del tot 
malament, es votava en contra del mateix. En aquest sentit, el Sr. Dalmau va manifestar 
que, certament, l’equip de govern tenia la majoria per decidir si acceptava o no 
determinades esmenes, però el fet de que acceptés algunes de les propostes de 
l’oposició no tenia per què vincular el vot final de cap grup, atès que si cadascuna de les 
actuacions proposades per l’equip de govern a l’hora de formular el pressupost es 
podessin votar per separat, es veuria exactament quin era el grau d’acceptació o de 
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rebuig de cadascuna d’elles. D’altra banda, el Sr. Dalmau va indicar que en cap cas 
pretenia que l’equip de govern acceptés el màxim de les propostes formulades per CiU, 
ni tampoc apropiar-se d’algunes de les esmenes presentades, ja que la valoració del 
pressupost no s’havia de fer en funció del nombre d’esmenes acceptades o rebutjades, 
sinó en funció del benefici que de les mateixes n’haurien de treure els seus destinataris, 
és a dir, els ciutadans de Gavà. Per tant, el fet de que abans el grup municipal de CiU 
hagués indicat que valoraven positivament el fet de l’acceptació de determinades 
esmenes formulades pel seu grup, s’havia d’entendre en els termes expressats 
anteriorment. 
 
 
 
Per la seva part el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC va prendre de nou la paraula per 
manifestar que, d’una banda, el Sr. Jaume Grau era un inconformista nat, atès que se li 
havien acceptat dues esmenes de vint-i-nou, mentre que a ell només n’hi havien 
acceptat zero de vuitanta, i d’altra, que el Sr. Víctor Carnero s’hauria d’haver pensat 
més el fet de dir que no entenia com es podia votar negativament un pressupost si en 
alguns casos s’havien acceptat propostes formulades per l’oposició. Així mateix, i pel 
que feia a les anteriors intervencions dels portaveus dels grups del PP i d’IC-EV, el Sr. 
Reyes va dir que se li plantejaven dues questions: la primera, relacionada amb el tema 
de l’Audiència pública, en el sentit de que aquest era un tema àrid i el suficientment 
important com per analitzar-lo amb més profunditat. A aquests efectes, el Sr. Reyes va 
manifestar que, sense perjudici de que li agradaria que els pressupostos fossin molt més 
participatius, el que no es podia fer era xifrar l’èxit, la participació o el coneixement del 
pressupost en funció de l’Audiència pública, ja que encara que era millor tenir aquest 
instrument de participació que no tenir res, al mateix temps la seva eficàcia era molt 
limitada, atès que l’audiència es portava a terme quan el procés d’aprovació del 
pressupost ja estava pràcticament enllestit, i per tant, amb poques possibilitats 
d’introduir-hi modificacions. Per això, el Sr. Reyes va considerar que seria més 
convenient que, una vegada apuntades les línies generals del pressupost per part de 
l’equip de govern, es fes circular un esborrall entre la ciutadania, i que aquesta tingués 
realment la possibilitat de exposar i proposar les actuacions que considerés de més 
interès per a la seva ciutat. En definitiva, el Sr. Reyes va dir que calia que el ciutadà se 
sentís més protagonista en la formulació del pressupost, en lloc de demanar-li la seva 
opinió en el darrer tram de la seva aprovació, ja que en la seva opinió propiciava 
intervencions de poca volada, i més quan en l’audiència, només es facilitava al ciutadà 
un resum de quatre o cinc fulls, convidant-lo a que es mirés a casa seva els cent trenta 
fulls que restaven.  
 
Així mateix, i en relació a la intervenció del Sr. Heredia, el Sr. Reyes va indicar que 
havia dit una cosa que era mig certa, afegint en aquest sentit que en matèria de serveis 
socials, una cosa era la realitat de les famílies, la realitat del carrer, i altra la realitat 
detectada pels serveis competents, manifestant que per raons de la seva anterior feina, 
el Sr. Heredia ha sabia més bé que ningú. Per això, el Sr. Reyes va dir que tothom sabia 
que hi havien famílies que coneixien els mecanismes per demanar ajuts i arribar a les 
institucions, de la mateixa manera que n’hi havia d’altres que desconeixien aquests 
mecanismes. Finalment, hi havien minories o grups que per raó de l’edat, situació o 
consideració social, tenien una especial dificultat per fer arribar les seves demandes als 
poders públics, i per tant, no eren fàcilment detectables. En consequència, no valia 
l’argument de dir que qualsevol que demani una beca li donarem, ja que com es podia 
comprovar, si es feia una comparativa entre les dades de Caritas i els dels serveis locals, 
es podria constatar com hi havien ajuts molts més grans en determinades partides a 
càrrec de Caritas que no pas dels serveis socials. En definitiva, el Sr. Reyes va dir que si 
hi hagués més gent al carrer i als barris, amb més contacte amb determinades minories 
o grups socials, bastant més impermeables, de ben segur que la demanda creixeria. 
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Per la seva banda el Sr. Heredia, en nom d’IC-EV, va dir que el que plantejava el Sr. 
Reyes no era la quantia de determinades partides en concret, sinó del fet que potser el 
que calia en aquests moments era millorar la informació al ciutadà. En qualsevol cas, el 
Sr. Heredia es va reafirmar en el caràcter especialment social que s’havia volgut donar 
al pressupost d’enguany, afegint que si al capdavall, calia suplementar determinades 
partides del pressupost per què les peticions havien estat superiors a les previstes 
inicialment, el compromís de l’equip de govern era de no deixar desatès a ningú. Pere 
això, el Sr. Heredia es va reafirmar en el fet que el que ell havia dit era precisament que 
els ajuts socials arribarien a tothom que ho demanés, sense perjudici d’estar d’acord 
amb la necessitat de millorar els canals d’informació.  
 
 
 
D’altra banda el Sr. Llobet, en nom del PP, va dir que no tenia intenció d’entrar en un 
debat amb el Sr. Carnero, atès que ja l’havien tingut el mes de novembre, sinó tant sols 
manifestar que el seu grup estava esperant veure l’acta de l’Audiència pública, i a partir 
del contingut de la mateixa, obrir un termini de reflexió sobre aquest mecanisme de 
participació i la seva eficàcia real, i formular les preguntes pertinents a l’equip de 
govern. 
 
 
 
Finalment el Sr. Carnero va dir que, reprenent el fil del Sr. Reyes, el debat actual sobre 
el pressupost havia derivat cap a un debat sobre el resultat de l’Audiència pública i tal 
com s’hauria de plantejar de cara al proper any, si bé aquesta era una questió que no 
s’havia de decidir en aquest moment. Tanmateix, el Sr. Carnero va dir que volia 
remarcar el contingut social del pressupost, afegint que en la línia que plantejava el Sr. 
Grau, en els llocs on es produïen acords entre forces d’esquerra el contingut social del 
pressupost era molt més elevat, i que això es podia comprovar de manera ostensible. A 
més, va dir que amb independència de que algunes de les propostes formulades 
tinguessin més o menys contingut econòmic, sí que incorporaven la voluntat política 
d’iniciar un procés d’aplicació, recordant a aquests efectes que la major part de vegades 
els programes electorals es feien en un temps concret, i si finalment s’acabaven 
convertint en programes de govern, el termini d’execució era un d’un mandat, i per 
tant, calia determinar el temps més apropiat per tal de portar-lo a terme. 
 
Ja en darrer terme el Sr. Balsera va fer novament ús de la paraula, només per indicar al 
Sr. Grau que el que havia volgut dir abans no era fer una al·lusió a complexes de tipus 
personals, cosa absolutament fora de lloc en els termes en que s’havia de moure el 
debat polític, sinó en una determinada manera de fer per part del seu grup, i una 
manera d’entendre la negociació molt peculiar, afegint que més que analitzar les coses 
des d’un punt de vista quantitatiu, el que calia era veure les coses en el seu conjunt, 
sense perdre de vista tampoc que qui tenia la responsabilitat de governar era 
precisament l’equip de govern. A més, i pel que feia a la suposada reiteració d’algunes 
de les actuacions per part de l’equip de govern, el Sr. Balsera va dir que també el Sr. 
Grau tenia una manera de fer com si la campanya electoral fos demà mateix. 
Finalment, el Sr. Balsera va insistir en el fet de considerar que estàvem davant d’un 
pressupost progressista i de fort contingut social, que haurien de contribuir 
decididament a millorar la ciutat. En darrer terme, el Sr. Balsera va afegir que 
l’Audiència pública havia estat del tot positiva, indicant en aquest sentit que no era ara 
el moment més adequat com per fer un balanç o una valoració d’aquella, tot indicant 
que, sense que servís de precedent, sí que estaria d’acord amb el Sr. Reyes amb el fet de 
millorar l’aspecte de la difusió del projecte de pressupost, ja que el que s’havia detectat 
era que no es tenia massa coneixement del pressupost. 
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Seguidament el Sr. Alcalde va dir que en  la seva opinió el pressupost havia estat 
suficientment debatut, atès que se li havien dedicat dues sessions plenàries, a més d’una 
primera Audiència pública, i per tant el posicionament dels grups municipals havia 
quedat prou clar. Així doncs, atès que EUiA havia presentat formalment una esmena al 
pressupost, aquesta es va votar en primer lloc, essent rebutjada per dos (2) vots a favor 
(2 EUiA), dotze (12) vots en contra (12 PSC) i set (7) abstencions (3 PP, 2 CiU, 1 ERC 
i 1 IC-EV). 
 
Finalment es va votar el projecte de pressupost, amb el resultat que figura a 
l’encapçalament del present escrit.  

 
 
 

7 - NOMENAMENT DE CAP DEL GABINET D’ALCALDIA 
 
PRIMER.- Nomenar, a proposta de l’Alcaldia i amb efectes a partir de l’1 de gener de 2005, al 
Sr. Carles Mestres i March, Cap del Gabinet d’Alcaldia, amb el caràcter, les funcions i 
retribucions establertes a la plantilla i relació de llocs de treball aprovats amb el Pressupost de 
l’Ajuntament de Gavà per a l’exercici de 2005. 
 
Tal com hi figura a la descripció dels llocs de treball, característiques i retribucions del personal 
eventual de l’Ajuntament, actualment vigent, la persona nomenada també desenvoluparà – en 
tant no hagi una persona nomenada específicament per al càrrec – la Gerència de l’IMPAC, 
amb les atribucions que estableixen els Estatuts d’aquest organisme autònom de l’Ajuntament. 
La qual cosa es considera una única activitat, a l’empara i efectes del que es disposa l’art. 325 del 
Reglament del personal dels ens locals de Catalunya. 
 
SEGON.- El nomenat tindrà la consideració de personal eventual de caràcter directiu, al qual 
s’aplica (Articles 305 i 306 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya) per analogia el règim estatutari dels 
funcionaris de carrera. No obstant, la separació --com el nomenament-- és lliure i correspon al 
Ple, cessant automàticament quan es produeixi el cessament o l’expiració del mandat de 
l’Alcalde. 
 
TERCER.- Publicar  el nomenament, el règim de llurs retribucions  i llur dedicació al Butlletí 
Oficial de la  Província i al Diari Oficial de la Generalitat. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC i 1 
IC-EV-IG), un (1) en contra (Sr. Reyes d’ERC) i set (7) abstencions (3 PPC, 2 EUiA i 2 CiU), 
donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels 
membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb 
caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de les Bases del 
Règim Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Els punts 7 i 8 de l’ordre del dia va ser tractats - a proposta de la presidència, acceptada 
per assentiment – de manera conjunta, sens perjudici de, a l’hora de la votació, fer-lo 
separadament. 
 
Tot seguit el Sr. Alcalde va fer una explicació del motiu d’aquests dos nomenaments, 
dient en síntesi, que si bé inicialment hi havia una Direcció de Serveis única d’Alcaldia i 
Presidència, el cert era que, poc a poc, les competències i les actuacions de l’Àrea de 
Presidència havien anat incrementant-se amb matèries com civisme, el ROM, 
participació ciutadana, etc., amb la qual cosa havia semblat oportú fer una 
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reestructuració, separant la Direcció de Serveis d’Alcaldia de la de Presidència, per la 
qual cosa es portava al Ple els corresponents nomenaments de personal eventual de 
caràcter directiu. 
 
El Sr. Marcel·lí Reyes, en representació d’ERC, va dir que el fet d’aquests 
nomenaments, en la mesura que suposaven la creació d’un nou alt càrrec, li semblava 
contradictori amb la política de contenció de la despesa que deia practicar l’equip de 
govern, i fins i tot era criticable la forma de plantejar la creació del nou lloc ja que – va 
dir- semblava que se li assignava una feina que ja estava feta. En qualsevol cas, el grup 
socialista gaudia de majoria i podia estudiar i decidir el que volia, però el cert era que el 
nou lloc era – digué – “perfectament prescindible”. 

 
 
 

8 - NOMENAMENT DE DIRECTOR DE SERVEIS DE PRESIDÈNCIA 
 
PRIMER.- Nomenar, a proposta de l’Alcaldia i amb efectes a partir de l’1 de gener de 2005, al 
Sr. Miguel Angel Díaz Naranjo, Director de Serveis de Presidència, amb caràcter, les funcions i 
retribucions establertes a la plantilla i relació de llocs de treball aprovats amb el Pressupost de 
l’Ajuntament de Gavà per a l’exercici de 2005. Aquest nomenament comporta alhora deixar 
sense efecte el seu nomenament com a Director de Serveis d’Alcaldia i Presidència,  efectuat per 
aquest mateix Ple en sessió de data 25 de setembre de 2003. 
 
SEGON.- El nomenat tindrà la consideració de personal eventual de caràcter directiu, al qual 
s’aplica (Articles 305 i 306 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya) per analogia el règim estatutari dels 
funcionaris de carrera. No obstant, la separació --com el nomenament-- és lliure i correspon al 
Ple, cessant automàticament quan es produeixi el cessament o l’expiració del mandat de 
l’Alcalde. 
 
TERCER.- Publicar  el nomenament, el règim de llurs retribucions  i llur dedicació al Butlletí 
Oficial de la  Província i al Diari Oficial de la Generalitat. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC i 1 
IC-EV-IG), cap en contra i vuit (8) abstencions (3 PPC, 2 EUiA, 2 CiU i 1 ERC), donant-se per 
tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, i l’art. 
114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 

 
 
 

9 - ACORD DEL PLE DE L'AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL 
DE LA SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL GAVÀ TELEVISIÓ, SL,  RELATIU 

AL CESSAMENT DE LA SRA. CRISTINA VICENTE SOLA, 
COM A GERENT DE GVT, SL 

 
PRIMER.- Deixar constància de la renúncia –amb efectes des del 31 d’octubre de 2004-- de la Sra. 
CRISTINA VICENTE SOLA al càrrec de Gerent de la societat privada municipal GAVÀ 
TELEVISIÓ, SL (GTV, SL),  formulada mitjançant escrit de data 30 de setembre de 2004, i, en 
conseqüència, tenir per produït el cessament --per voluntat pròpia-- amb efectes des de la data 
esmentada. 
 
SEGON.- Facultar expressament el President del Consell d'Administració Sr. JOAQUIM 
BALSERA GARCIA, a més del Secretari del Consell Sr. Jaume Tutusaus Torrents  conforme als 
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arts. 108.1 i 109.1.a) del Reglament del Registre Mercantil, per a procedir a la  l’execució, 
interpretació i subsanació dels acords adoptats, en especial per a la seva formalització, elevació a 
instrument públic si s'escau, i inscripció en el Registre Mercantil.  
   

---------- 
 

El Sr. Alcalde va manifestar que, a l’igual que en l’anterior cas, es podrien tractar 
conjuntament els punts núm. 9 i 10, sense que es formulés cap objecció per part dels 
senyors i senyores regidores assistents.  
 
Després de l’explicació detallada d’ambdues propostes per part de la Sra. Anna Becerra, 
va fer ús de la paraula el Sr. Marcel·lí Reyes, en nom d’ERC, el qual va manifestar que en 
aquest cas, ateses les questions que s’estaven tractant, va demanar un impuls a 
l’elaboració del Reglament de mitjans de comunicació locals, afegint al mateix temps que 
el seu grup seguia pensant que el fet que anessin units el cap de redacció del Bruguers i el 
cap de premsa de l’ajuntament no era en absolut aconsellable. 
 
Per la seva banda el Sr. Jaume Grau, en nom d’EUiA, va indicar que en relació al punt 
núm. 9 votarien a favor, mentre que pel que feia al punt núm. 10, el seu grup votaria en 
contra, atès que ja era prou coneguda la seva discrepància respecte del model de gestió 
del Bruguers en l’etapa de la Sra. Juana Ruzafa, indicant que no podien fer-li confiança, 
si bé esperava que aquesta nova etapa de GTV, SL,  fos una mica més fructífera pel que 
feia al model de gestió. 
 
De la seva banda el Sr. Heredia, en nom d’IC-EV, va manifestar que el seu grup votaria a 
favor, ja que es tractava d’una persona coneguda i amb una bona trajectòria 
professional, que podria contribuir a consolidar el projecte de Gavà Televisió, i a més, 
aprofundir en la millora de la qualitat a de la nostra televisió.   
 
D’altra el Sr. Dalmau, en nom de CiU, va manifestar que en opinió del seu grup, ja feia 
molts anys que coneixien a la Sra. Ruzafa, de tal manera que com a persona li tenien una 
especial simpatia per què era una gran professional, si bé des de una perspectiva política, 
el Sr. Dalmau va dir que la seva posició seria la de l’abstenció. 
 
Finalment, el Sr. Balsera va dir que volia agrair públicament la tasca portada a terme per 
l’anterior directora-gerent de GTV durant aquest any i molt poc que havia estat al front 
de la televisió local, i alhora, agrair també l’acceptació del càrrec per part de la Sra. 
Ruzafa, a la qual va definit com una professional consolidada i molt solvent, desitjant-li 
que aquesta nova etapa que iniciava li fos molt fructífera a la nostra televisió. 

 
 
 

 10 - ACORD DEL PLE DE L'AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL 
DE LA SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL GAVÀ TELEVISIÓ, SL  (GTV, SL) 

RELATIU A LA DESIGNACIO DE LA  SRA. JUANA RUZAFA  LÓPEZ 
COM A NOVA GERENT DE  L’EMPRESA 

  
PRIMER.- Designar la Sra. JUANA RUZAFA LÓPEZ (de nacionalitat espanyola, nascuda el 18 de 
gener de 1965, veïna de Gavà, c/ de la Generalitat de Catalunya, núm. 9, 1r, 4a, amb DNI, núm. 
38.507.329-Q) nova Gerent  de la societat privada municipal GAVÀ TELEVISIÓ, SL (GTV, SL) , 
conforme al que disposa l’art. 11 dels Estatuts de la societat i l'art. 222.1 del Decret 179/1995, de 13 
de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals. 
 
El Consell d’Administració, mitjançant acord, establirà els termes i condicions amb les quals hagi 
de desenvolupar-lo, d’acord amb el que s’estableix a l’art. 11 dels Estatuts de la societat abans 
esmentat. 
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SEGON.- Facultar expressament el President del Consell d'Administració Sr. JOAQUIM 
BALSERA GARCIA, a més del Secretari del Consell Sr. Jaume Tutusaus Torrents  conforme als 
arts. 108.1 i 109.1.a) del Reglament del Registre Mercantil, per a procedir a la  l’execució, 
interpretació i subsanació dels acords adoptats, en especial per a la seva formalització, elevació a 
instrument públic si s'escau, i inscripció en el Registre Mercantil.  
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze (13) vots a favor (12 PSC i 1 
IC-EV-IG), dos (2) en contra (Sr. Grau i Sra. Blanco d’EUiA) i sis (6) abstencions (3 PPC, 2 
CiU i 1 ERC), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que 
negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum 
que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de les 
Bases del Règim Local, i l ’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

 
 
11 - ACORD DEL PLE DE L'AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE LA 
SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL GAVÀ TELEVISIÓ, SL  (GTV, SL) RELATIU Al 
CESSAMENT DE LA SRA. MARGARIDA ALAVEDRA PLA, COM A MEMBRE DEL 
CONSELL D’ADMINISTRACIÓ DE LA SOCIETAT  I AL NOMENAMENT DEL SR.  
JOSEP MANEL FABREGAS HERMIDA, COM A NOU CONSELLER. 

 
PRIMER.- Disposar el cessament de la Sra. Margarida Alavedra Pla, com a membre del Consell 
d’Administració de la societat municipal GAVÀ TELEVISIÓ, SL, (GVT, SL),a l’empara del que es 
preveu a l’art. 9 dels seus Estatuts.  
   
SEGON.- Nomenar per cobrir la vacant produïda, el Sr. Josep Manel Fabregas Hermida , de 
nacionalitat espanyola, nascut el dia 18 d’octubre de 1965, veí de Gavà, c/ Colomeres, núm. 108, 
planta baixa 1, amb DNI, núm. 35.081.722-Y. 
 
El nomenament es fa pel període pendent de complir pel Conseller substituït. La separació podrà 
ser acordada en qualsevol moment per la Junta General (Ajuntament en Ple).El nomenament 
haurà d'ésser acceptat per l’interessat mitjançant compareixença davant el Secretari de 
l'Ajuntament, amb declaració --a més-- de què no està sotmès a cap dels supòsits de prohibició 
establerts en l'Art. 124 del Text Refós de la Llei de Societats Anònimes, ni a cap classe 
d'incompatibilitat, en especial les de la Ley 12/1995, de 11 de mayo.  
 
TERECER.- Facultar expressament el President del Consell d'Administració Sr. JOAQUIM 
BALSERA GARCIA, a més del Secretari del Consell Sr. Jaume Tutusaus Torrents  conforme als 
arts. 108.1 i 109.1.a) del Reglament del Registre Mercantil, per a procedir a la  l’execució, 
interpretació i subsanació dels acords adoptats, en especial per a la seva formalització, elevació a 
instrument públic si s'escau, i inscripció en el Registre Mercantil.  
 

 
 

12 - CONTRACTE AMB LA CAIXA D’ESTALVIS I PENSIONS  
DE BARCELONA  “la Caixa” 

 
Aprovar el contracte que figura a l’expedient, a subscriure amb la Caixa d’Estalvis i Pensions de 
Barcelona “la Caixa”, regulador de la prestació de serveis i de compte de bestreta sobre ingressos 
municipals entre “la Caixa” i l’Ajuntament per a la gestió de recaptació de tributs i preus públics 
municipals, durant els exercicis 2005, 2006 i 2007. 
 
Així s’autoritza al Sr. Alcalde per a la seva formalització. 
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Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per setze (16) vots a favor (12 PSC, 3 
PPC i 1 IC-EV-IG), cap en contra i cinc (5) abstencions (2 EUiA, 2 CiU i 1 ERC), donant-se per 
tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, i l’art. 
114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 
 
 
13 - RECURS CONTENCIÓS ADMINISTRATIU CONTRA LIQUIDACIONS DEFINITIVES 

DE LA PARTICIPACIÓ D’AQUEST AJUNTAMENT EN ELS TRIBUTS DE L’ESTAT  
 

Primer.- Interposar recurs contenciós administratiu, contra les liquidacions defintives de la 
participació del municipi en els tributs de l’Estat calculada segons allò que dterminen els articles 
122 a 125 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març (BOE del 9 de març) i els articles 
corresponents de la Llei de Pressupostos de 2004 i dels exercicis següents en quant mantinguin 
el mateix sistema de càlcul, ja que aquest sistema, segons s’està interpretant a la pràctica, trenca 
la homogeneïtat i la uniformitat en perjudici dels municipis de menys de 75.000 habitants 
integrants de les àrees metropolitanes i suposa un sacrifici excessiu i innecessari de la suficiència 
financera dels municipis afectats. 
 
Segon.- Igualment s’acorda interposar el recurs esmentat contra les nòmines dels lliuraments a 
compta de la participació indicada a l’apartat anterior, en la mesura que aquests lliuraments a 
compta es realitzen en funció del mateix sistema de càlcul de la liquidació definitiva. 
 
Tercer.- Encomanar amb aquesta finalitat la defensa d’aquest Ajuntament al Lletrat Sr.Ramon 
Falcón i Tella, i atorgar la seva representació processal als procuradors designats per 
l’Ajuntament i als que pugui designar l’Alcalde al que se li atorga a aquests efectes la delegació 
necessària. 
 
Aquest punt de l'ordre del dia de la sessió va ser aprovat  per vint (20) vots a favor (12 PSC, 2 
PPC, 2 EUiA, 2 CiU, 1 ERC i 1 IC-EV-IG), i una (1) abstenció (PPC), donant-se per tant el vot 
favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix  l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, i l’art. 
114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. Es fa constar que l’abstenció d’un membre del PPC ho 
és per aplicació del que disposa l’art. 46.2.d), paràgraf segon, de la LRBRL i l’art. 98.d) de la Llei 
municipal esmentada, que diuen que l’absència d’un regidor o més, un cop iniciada la 
deliberació d’un assumpte, equival, a l’efecte de la votació corresponent, a l’abstenció. Era el cas, 
en aquesta ocasió, del Sr. Sergio Engli que, en el moment de la votació, es trobava fora del saló 
de sessions. 
 

---------- 
 

Després de l’explicació detallada de la proposta per part del Sr. Víctor Carnero, explicant 
els aspectes essencials de la mateixa, que no era altra que la de reclamar la compensació 
pertinent per tal d’evitar la pèrdua real d’ingressos de la participació en els tributs de 
l’Estat, va fer ús de la paraula el Sr. Llobet, en nom del PP, indicant que donarien suport 
a la proposta, atès que semblava ser que, per les informacions de que disposava i pel que 
havia sortit a la premsa, el nou President de la Federación de Municipios ja havia 
comentat la necessitat d’interposar els recursos pertinents, atesa la disminució que 
s’havia produït en un fons de compensació, creat amb motiu de la modificació de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals. 
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14 - MODIFICACIO PUNTUAL DE PGM SECTOR CAN RIGALT 
(Sector discontinu L’Hospitalet-Gavà) 

(aprovació provisional) 
 
PRIMER.- Aprovar provisionalment la “Modificació Puntual del Pla General Metropolità al 
Sector Can Rigalt de l’Hospitalet”, que té àmbit discontinu i que abasta la finca de Can Sopes 
del terme municipal de Gavà. Aquesta Modificació de P.G.M., implica, al terme municipal de 
Gavà, la qualificació com sistema d’espais lliures, parc forestal (Clau 28), de 50.000 m2. de sòl 
urbanitzable no delimitat, i la seva cessió a l’Ajuntament de Gavà. 
 
SEGON.- Notificar el present acord a l’Ajuntament de l’Hospitalet del Llobregat. 
 
TERCER.- Remetre-la a la Comissió d’Urbanisme de Barcelona (Av. Josep Tarradellas, 2-6, 
08029 Barcelona), als efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
Aquest punt de l'ordre del dia de la sessió va ser aprovat per unanimitat dels regidors presents a la 
sessió en el moment de ser adoptat l’acord (21), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
absoluta (11) del nombre legal de membres de la Corporació (21), quòrum especial que, per a 
aquest cas, exigeix l'article 47.3, lletra ll ) de la Ley 7/1985, de 2 de abril, reguladora de les Bases del 
Règim Local. 

 
 

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ 

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 

 
 

 
PRECS I PREGUNTES 

 
En el torn de Precs i Preguntes, el Sr. Alcalde va dir que, en primer lloc, hi havia una pregunta 
formulada durant la passada sessió ordinària que encara restava per contestar, que era del Sr. 
Marcel·lí Reyes qui preguntava quines havien estat – durant el període 1992-1998 – les despeses 
que l’ajuntament havia invertit, per tots els conceptes (estudis, treballs, assessorament, 
informació, etc.) sobre l’assumpte de l’ampliació de l’aeroport i, en concret sobre la tercera 
pista.  
 
En relació a aquesta pregunta, el Sr. Maniega va dir que atès que la contesta suposava 
intrínsecament una certa complexitat (s’havia de buscar dades de feia uns anys i per diferents 
conceptes), no disposava en aquests moments de dades com per a poder contestar, cosa que 
tractaria de fer en la sessió ordinària del mes de gener. 
 
A continuació es va procedir a contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit 
presentat amb més de vint i quatre hores d’antelació, havien estat formulades pel diferents 
regidors o grups municipals. Tot seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions 
formulades i de les corresponents respostes. 
 
Una primera interpel·lació, signada pel Sr. Sáez en representació del PPC, i davant l’existència 
de filtracions d’aigua en la sala d’actes del Casal Municipal de la Gent Gran el Centre, es pregava 
a l’Equip de Govern que adoptés les mesures necessàries per tal de solucionar ràpidament 
aquest problema,  atès especialment que ens trobàvem en una estació de l’any  propicia per a les 
pluges.  
 
Va contestar el Sr. Obispo dient que l’Equip de Govern ja era coneixedor d’aquesta 
problemàtica i ja va iniciar les obres necessàries per a solucionar-ho. Em plau informar-lo – va 
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dir el regidor - que les obres ja fa dies que van estar iniciades i el termini previst per acabar  és el 
mes de gener de 2005 .  
 
En una segona interpel·lació, també signada pel Sr. Sáez, el regidor del PPC deia com a 
exposició de motius, que una societat avançada i democràtica no pot romandre indiferent 
davant l'existència de conductes violentes. L'ésser humà necessita, com ésser social, tenir la 
certesa de viure en un ambient lliure de perills per al seu creixement com persona i on es 
preservi la seva integritat física. En termes generals, la violència té distintes expressions, 
cadascuna de les quals genera diferents graus de rebot en la població i una multitud d'elements 
que ens explicarien el seu origen i desenvolupament. Una d'aquestes variacions de violència és 
la qual es desenvolupa en l'entorn familiar que fins a molt poc temps era considerada per alguns 
sectors de la població com una mica sense importància i d'àmbit totalment privat on, gens del 
que allí ocorregués, era considerat de rellevància social. Històricament, les múltiples modalitats 
de maltractaments familiars anaven acompanyades d'una submissió social de les víctimes a 
condicions de silenci, segregació, aïllament, incomunicació i indefensió. Avui gràcies a la lluita 
portada a terme per infinitat de persones (la gran majoria dones) aquesta violència s'ha fet 
visible i ha passat a ser un problema social de màxima rellevància mereixedor de l'atenció de les 
administracions i dels poders públics. Era per això que volien sol·licitar a l'Equip de Govern 
iniciï l'estudi necessari per a la creació d'habitatges d'acollida en la nostra ciutat destinades a 
persones maltractades, que eviti aquestes situacions d'emergència.  
 
Li va respondre la regidora d’Acció Cívica, Sra. Cármen León,  dient que l’Ajuntament de Gavà 
ja disposava d’un Circuit d’Atenció a les dones víctimes de situacions de violència de gènere que 
contempla l’acolliment d’emergència d’aquestes persones en habitatges d’acollida en el marc 
d’un conveni amb el Consell Comarcal del Baix Llobregat, i que calia ressaltar també que els 
casos que han estat atesos per aquesta problemàtica sempre han trobat resposta en el marc 
d’aquest circuit, en el que hi intervenen tant el departament de Serveis Socials, la Policia Local, 
la Policia Nacional i l’estament judicial.   
 
 
En una tercera interpel·lació del PPC, el regidor Sr. Sergio Engli, davant l’estat en que – deia - es 
troben els veïns del barri anomenat de Les Dunes, segons es va reconèixer en la primera 
Audiència Pública d’aquest Ajuntament, amb uns accessos viaris que, o bé són plenament 
perillosos per a la resta de conductors (cas de l’accés per l’Autovia de Castelldefels) o bé és un 
camí agrícola, pregava l’Equip de Govern estudiï la manera de millorar aquests accessos, creant 
una nova pista d’accés viari, independent de les anteriors o no, però a l’alçada – deia també - 
que estic segur aquest Ajuntament vol per als seus veïns. 
 
Va respondre el Sr. Vicente Navarro, Tinent d’alcalde d’Urbanisme, dient que a la urbanització 
de les Dunes s’accedeix des de la C-31 (autovia de Castelldefels) mitjançant un vial paral·lel a 
l’esmentada autovia, i que l’Ajuntament de Gavà ha requerit als responsables de carreteres de la 
Generalitat de Catalunya per tal de que redueixin els límits de velocitat a la zona i es millorin els 
accessos a les àrees urbanes. L’anomenat Camí de la Pava – va dir - té la condició de “camí 
agrícola” i per tant la seva utilització  s’ha d’adaptar,  per part dels conductors que hi circulen,  a 
les característiques pròpies d’aquesta via. Sembla raonable que en un futur, l’esmentat camí 
agrícola, passi a tenir un altra condició, com  a via urbana o interurbana de competència de la 
Generalitat, però actualment no figura dins de les prioritats de l’equip de govern que te 
expressades als pressupostos municipals. 
 
De nou el regidor del PPC Sr. Engli, davant – deia- les reiterades queixes rebudes per part dels 
veïns del Barri de Can Espinós, en relació amb el gran nombre de nens en edat d’escolarització 
obligatòria que pul·lulen pels carrers del barri en horari escolar, a més de les diferents 
necessitats que es puguin produir d’accés a la Policia de Barri per d’altres temes, va preguntar: 
Té constància l’Equip de Govern de que s’estigui produint aquesta situació? No és la Policia 
Municipal l’encarregada d’estudiar i resoldre aquestes situacions? Té aquest Ajuntament 
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assignat un policia de barri a Can espinós que es passegi de tant en quan pel mateix per resoldre 
aquest i d’altres problemes?  
 
Li va respondre el Sr. Víctor Carnero dient que des de l’Ajuntament de Gavà es disposa d’un Pla 
d’absentisme per fer front a les situacions que es manifesten en la pregunta.  Aquest Pla 
d’absentisme – va dir - estableix una comissió de seguiment del Pla d’Absentisme en la que s’hi 
troben representats els diferents agents vinculats a aquesta problemàtica (Serveis Socials, 
Inspecció d’Educació, Equip d’Assessorament Psicopedagògic, Representants dels Centres i 
representants d’AMPA’s). Aquesta comissió es reuneix periòdicament per tractar aspectes 
vinculats a l’Absentisme Escolar. A part, cal recordar – va dir finalment - el constant contacte 
que existeix des de l’Ajuntament de Gavà amb les direccions dels centres educatius, per tractar 
aquest i d’altres aspectes relacionats amb l’educació a la ciutat. 
 
 
 
Per part del Grup Municipal d’EUiA, havien estat formulats diversos precs o preguntes, també 
per escrit presentat amb més de vint i quatre hores abans de la sessió. En el primer d’aquests el 
Sr. Grau exposava que el Decret 252/2004 de la Generalitat de Catalunya, de l’1 d’abril, preveu, 
prèvia sol·licitud i subscripció del corresponent conveni amb les corporacions locals 
interessades, la creació de les oficines municipals d’escolarització. Aquestes oficines – deia -neixen 
amb l’objectiu de ser instruments de col·laboració entre el Departament d’Educació i els 
ajuntaments en el procés d’escolarització de l’alumnat en els municipis respectius. 
Concretament, les oficines municipals d’escolarització tenen els objectius següents:  
- Vetllar pel compliment de la legalitat del procés d'admissió de l'alumnat en el seu àmbit 
d'actuació, mitjançant la comissió d'escolarització. - Establir els mecanismes necessaris per 
orientar i informar adequadament les famílies de tota l'oferta educativa. - Procurar una 
distribució equilibrada dels alumnes amb necessitats educatives específiques que en permeti la 
integració, faciliti la cohesió social i afavoreixi una qualitat educativa adequada.  
Les sol·licituds presentades a l'oficina municipal d'escolarització són baremades per aquesta. Un 
cop baremades, l'oficina municipal d'escolarització tramet la documentació corresponent als 
centres que figuren sol·licitats en primer lloc. 
  
Entenent que aquesta és una iniciativa positiva per al procés d’escolarització de l’alumnat, i que 
a Gavà encara no existeix l’oficina municipal d’escolarització, EUiA sol·licitava que l’equip de 
govern faci les gestions oportunes amb el Departament d’Educació de la Generalitat de 
Catalunya per a poder obrir, de cara al proper curs escolar 2005-2006, l’oficina municipal 
d’escolarització de Gavà. 
 
En relació a aquest prec el Tinent d’Alcalde de Serveis Personals va informar que les gestions 
que demanava que es realitzessin ja van ser iniciades en data 15 de setembre de 2004, adreçant la 
corresponent sol·licitud a l’Honorable Consellera d’Educació del Govern de la Generalitat de 
Catalunya.  
 

En un altre Prec d’EUiA, la regidora Sra. Emma Blanco, deia en la part expositiva que 
actualment, vivim en una societat que encara es troba lluny d’una situació de plena igualtat i no 
discriminació per motius de gènere. I l’àmbit municipal és molt important per a dur a terme 
polítiques que permetin avançar en aquest sentit. Per aquest motiu, és fa necessària l’elaboració 
d’un Pla Municipal que abasti tots aquells àmbits on es pugui donar una situació de 
discriminació per raó de gènere, doncs actualment no existeix un marc d’actuacions d’aquestes 
característiques. El Pla Municipal per la Igualtat d’Oportunitats – continuava dient - suposa la 
plasmació, a nivell local, d’una política integral de promoció de la dona que contempli la 
prevenció de la desigualtat, de manera transversal que afecti i comprometi a totes les àrees 
d’actuació municipal.   La llei  7/1.985, del 2 d’Abril, reguladora del Règim Local expressa 
clarament la competència municipal per a promoure tota classe d’activitats i donar serveis que 
contribueixin a satisfer les necessitats i aspiracions de la comunitat veïnal, considerant la 
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promoció de la dona com un dels àmbits d’actuació municipal. Per tot això, el Grup Municipal 
d’EUiA-IU  proposava  l’equip de govern de l’Ajuntament de Gavà que: 
1.S’elabori un Pla Municipal d’Igualtat d’Oportunitats per a Gavà amb la major brevetat 
possible. 2. Que el procés d’elaboració del mateix sigui obert i participatiu, comptant amb la 
participació del conjunt de la ciutadania, i especialment les associacions i col·lectius de dones de 
la localitat. 3. Que aquest pla contempli aspectes com la cultura, l’esport, l’associacionisme i 
participació socio-política i sindical, l’educació, l’ocupació i la formació ocupacional, els serveis 
socials, la salut, l’urbanisme, la seguretat ciutadana, etc.   
 
Contestant a aquest Prec d’EUiA, la Regidora d’Acció Cívica Sra. Carmen León va dir que, com 
de ben segur sabia  el grup municipal d’EUiA-IU, es va constituir  a Gavà el Consell Municipal 
de la Dona, consell integrat per dones representants de la ciutadania, dels col·lectius i 
associacions de dones de la ciutat, representants sindicals, representants polítics i d’altres 
entitats representatives del municipi. En la redacció de la finalitat d’aquest consell es diu 
textualment “ ... s’ocuparà de vetllar perquè la igualtat d’oportunitats entre homes i dones sigui 
una realitat...” . En la dinàmica d’aquest consell – va dir la regidora - es va proposar la creació 
de comissions de treball en relació al següents aspectes: dona i mitjans de comunicació, dona i 
formació/ocupació, coeducació, dona i salut, dona i noves tecnologies, violència de gènere, 
immigració, dona i participació ciutadana, dona i família, dona a la nova societat competitiva, 
dona i pobresa, dona i treball productiu/reproductiu, dona autovaloració/autopercepció i dona 
i fills adolescents. D’aquestes comissions, el Consell va acceptar engegar la feina amb dues, per, 
posteriorment, ampliar aquest nombre i anar tractant cadascun dels àmbit proposats. Es van 
iniciar les comissions de “Dona i Formació/Ocupació” i “Coeducació”. Donat que el Consell de 
la Dona ja esdevé un àmbit de participació ciutadana i  donat que les comissions creades 
contemplen els àmbits proposats en el prec, creiem – va dir finalment la Sra. León - que és el 
Consell Municipal de la Dona el marc de treball per aquest tema, tal i com s’està desenvolupant, 
i que serà el treball d’aquest Consell i les conclusions que en plenari s’arribi les que definiran i 
faran possible l’acompliment de la finalitat abans esmentada, tal i com figura en l’argumentació 
de la seva constitució. Cal contemplar també que l’Ajuntament de Gavà ja disposa de programes 
i activitats entorn al treball vers la igualtat d’oportunitats, desenvolupats des del Patronat 
Municipal de Serveis Comunitaris, que permanentment treballa per aconseguir que la igualtat 
d’oportunitats sigui una realitat a la nostra ciutat. 
 
Contestat el prec anterior, va tocar el torn a una pregunta, també formulada pel regidor i 
portaveu d’EUiA, SR. Grau,  en la qual es preguntava, concretament, quines actuacions havia fet 
l’equip de govern, a través del Sr. Vicente Navarro Sierra (representant municipal en el Ple del 
Consell Metropolità de l’Entitat Metropolitana dels Serveis Hidràulics i del Tractament de 
Residus), per garantir el compliment de les dates de tancament de l’abocador.   
 
Va contestar la regidora de Medi Ambient, Sra. Jardí dient que l’equip de govern de 
l’Ajuntament de Gavà instava i donava suport al govern metropolità en aquelles decisions que 
tenen com a objectiu el compliment del pla metropolità de gestió de residus municipals, i 
fonamentalment en els tràmits d’adjudicació de la redacció del projecte de restauració de la 
zona 3 del dipòsit controlat de la Vall d’en Joan, així com del avantprojecte que permetrà 
finalitzar l’explotació, realitzar la clausura i la restauració de la zona 4, última en explotació. 
Aquestes dues últimes zones, s’ha de recordar que estan en el terme municipal de Begues. En el 
sentit de garantir el compliment de les previsions que marca el programa municipal de gestions 
de residus municipals – va dir la regidora - s’està procedint en aquests moments a la revisió de 
l’esmentat pla, per adequar-lo a l’actual estat del compliment d’objectius. La primera reunió per 
a la revisió del pla va tenir lloc el dia 30 de novembre. Cal afegir, a més a més, que actualment 
tant l’Entitat de Medi Ambient com la Generalitat de Catalunya estan col·laborant per trobar el 
lloc més adequat on se situï l’alternativa al dipòsit de la Vall d’en Joan, i la seva formació 
política està en el govern i per tant, com la nostra formació política, és responsable també de 
garantir el compliment de les previsions del pla metropolità de gestió de residus municipals, 
amb l’afegit que la Conselleria de Medi Ambient està també dirigida per la seva formació 
política també. 
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El Sr. Alcalde va donar la paraula al Sr. Grau per a què, a petició seva, pogués fer breument 
alguna puntualització, i va dir que s’alegraven de que l’equip de govern tingués la voluntat 
decidida com sabien que ja la tenia. Però en tot cas, i en relació a aquests àmbits en que s’havia 
instat al govern metropolità a complir amb els compromisos (sigui a través de peticions, precs o 
el que sigui als consells metropolitans), sol·licitava se’ls fes arribar còpia de les actes allà on 
sortia aquesta petició, o els escrits en que hi hagués aquesta reclamació de forma clara i 
acreditable. En tot cas – va afegir el regidor - és una llàstima que perquè pugui complir els 
objectius del pla metropolità de gestió de residus el govern metropolità i la Generalitat de 
Catalunya, alguns ajuntaments com el de Gavà no hagin complert alguns objectius de recollida, 
com per exemple el de matèria orgànica, i que faci tants anys que s’està reclamant, i que vagi a 
un pas tat exasperantment lent que probablement mai arribarem a tenir prou extensió del 
sistema de recollida selectiva si no es fa un pas molt decidit i molt gran, cosa que es veu a curt 
termini. 
 
També va intervenir novament la Sra. Jardí, qui digué que la responsabilitat no només era del 
govern municipal de l’ajuntament de Gavà de trobar un lloc alternatiu, sinó que la 
responsabilitat era compartida;  que estava clar que l’Ajuntament de Gavà havia sol·licitat i  
reclamat el tancament de l’abocador del Garraf i la seva restauració; i, en relació amb el 
compliment del pla metropolità de gestió de residus, la veritat era que l’Ajuntament de Gavà 
havia fet un esforç molt gran i continuava treballant perquè es pogués complir. 
 
Finalment, en relació al debat suscitat envers a la matèria objecte d’aquesta pregunta d’EUiA, va 
intervenir el Sr. Sr. Heredia, per a dir que no valia la pena discutir de qui era la responsabilitat i 
si una i altra formació també formava part del tripartit. El que realment era important era la 
data de tancament de l’abocador, prevista per desembre de 2006, i aquest era un objectiu que 
tots, tripartit i Ajuntament, havien de portar i aconseguir conjuntament. 
 
 
 
En una nova interpel·lació, el portaveu del grup municipal d EUiA preguntava si disposava  
l’equip de govern de dades sobre el nombre de persones ateses als Centres d’Atenció Primària 
de Gavà o a l’hospital de Viladecans per problemes relacionats amb el consum de drogues, i en 
cas negatiu, es pensava sol·licitar aquestes dades. I també quants casos de SIDA hi havia a la 
ciutat de Gavà. 
 
A aquestes preguntes va respondre la Tinent d’Alcalde de Serveis Generals i Recursos Humans, 
Sra. Anna Becerra, dient que l’Hospital de Viladecans tenia una Unitat de Tractament de la 
SIDA, la qual desenvolupa un programa funcional per al diagnòstic, el tractament i el suport als 
familiars dels pacients seropositius. També dóna suport a l’adheriment a la teràpia 
antiretroviral. D’acord amb les dades de la memòria de l’any 2003 d’aquest Hospital: A les 
Unitats d’Hospitalització han estat atesos 24 pacients (amb 31 ingressos); a les Consultes 
Externes de l’Hospital, s’han realitzat 376 visites, de les quals 30 van ser primeres visites; els 
pacients amb tractament antiretroviral van ser de 143. Tots ells amb tres fàrmacs; i el nombre de 
pacients que van iniciar tractament antiretroviral, durant l’any 2003, van ser 29. Pel que fa als 
casos de drogodependència, va dir la Sra. Becerra, la Unitat d’Atenció a l’Usuari informa que 
l’Hospital disposa d’un petit programa de metadona que apliquen exclusivament a pacients 
amb SIDA. Pel que fa a la resta de casos que detecten, l’Hospital fa una orientació i derivació 
cap a centres més específics, que pel cas de pacients procedents de Viladecans i Gavà la derivació 
es fa cap al centre “El Cas” de l’Hospitalet de Llobregat. Pel que feia als Centres d’Atenció 
Primària de Gavà, va dir, cap d’ells tenen una unitat específica per tractar aquests casos, ni 
tampoc disposen de dades estadístiques. Malgrat això, les persones usuàries d’aquests centres 
que presenten aquest tipus de problema són derivats a d’altres centres especialitzats:  
 
Pel que fa als casos de SIDA:  La derivació dels casos la realitzen cap a la Unitat de Tractament 
de la SIDA de l’Hospital de Viladecans. D’altra banda, faciliten uns tríptics en els que s’indica 
diversos números de telèfon relacionats amb els centres alternatius per tractar aquesta malaltia. 
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Pel que fa als casos de drogodependència: els deriven al Centre Comunitari d’Atenció a les 
Drogues (SPOTT), de la ciutat de Barcelona, o bé a l’Hospital de Bellvitge, en el qual hi ha un 
departament especial que controlen la teràpia antiretroviral, o bé al centre “El Cas”, de 
l’Hospitalet de Llobregat. Actualment també estan pendents de tramitar-ho a través del German 
de Gavà (Informació facilitada per Gavà-1).Finalment, va dir la Tinent d’Alcalde, s’ha fet 
igualment la consulta als Serveis Socials de l’Ajuntament de Gavà, i ens han informat que, en el 
decurs de l’any 2003, es van atendre un total de 56 persones amb problemes d’addicció (no es 
diferencia entre persones toxicòmanes, ludòpates i alcohòliques). Els casos de persones amb 
SIDA no els tenen computats. Val a dir que els tècnics d’aquesta àrea atenen persones amb 
problemes socials, i els problemes de salut els coneixen de forma més indirecta, ja que no és la 
causa principal de la visita. 
 
Tot seguit es va correspondre el torn al Grup Municipal de CiU, qui en un primer començava 
exposant que la comunitat de propietaris de la urbanització “LAS DUNAS” amb data 14 de 
novembre d’enguany, va entrar pel registre  general de l’Ajuntament numero 13719, una 
instància amb 148 signatures dels diferents propietaris de dita urbanització. En aquesta 
instància exposaven les diferents queixes que tenen sobre la discoteca “TUTAN B”. Donada la 
gravetat de les greus molèsties que segueixen patint aquesta comunitat pels diferents sorolls, 
musica, vehicles, brutícia, etc., el Grup Municipal de CiU pregava a l’Equip de Govern prengui 
les mesures adients per solucionar totes les molèsties que pateixen els veïns de “LAS DUNAS”, i 
alhora  indiquin quines mesures duran a terme.  
 
El Sr. Víctor Carnero va contestar dient que l'escrit al que fan referència els representants del 
Grup Municipal de CiU no corresponia a l'exercici 2004, si no a l'exercici 2003. I que donaria 
lectura al contingut de l'escrit que se'ls va remetre en data 6 d'abril del 2004: En relació al seu 
escrit d'11 de novembre de 2003 sobre la discoteca Tutankhamen, poso en el seu coneixement que els 
Serveis Tècnics han informat el següent:" En relació a l'escrit presentat per la Comunitat de 
Propietaris de la urbanització Las Dunas, representada per en Carlos Santiañez i Pedro Medel, 
referent a les molèsties provocades per l'activitat de la discoteca-sala de festes situada a l'autovia de 
Castelldefels, km 16,220, he  d'informar del següent:   
 
Posat en contacte amb el president de la junta directiva de la comunitat de propietaris, en Carlos 
Santiañez, per procedir a la comprovació de les molèsties per sorolls en horari nocturn, em va 
adreçar a un dels veïns, en Fernando Mediavilla, per a que es realitzessin les medicions des del pis 
on viu, que és un dels més afectats per les molèsties, degut a la proximitat amb l'activitat. 
 
Desprès de diversos intents per quedar en dia i hora amb el senyor Fernando Mediavilla, em va 
comunicar telefònicament que ja no val la pena realitzar la inspecció degut a què l'activitat de la 
discoteca ha minvat força durant les darreres setmanes, que la quantitat de gent que hi va és molt 
inferior a quan es produïen les molèsties i es va presentar l'escrit referenciat, i que conseqüentment 
les molèsties han minvat tant que es consideren inexistent. 
 
S'informa al veí, que si es tornen a reproduir les molèsties que motivaren les queixes, de forma 
usual, n'informi a l'Ajuntament, per a que es facin les inspeccions que convinguin." 
 
Després de donar lectura a aquest escrit, el Sr. Víctor Carnero va afegir que, hores d’ara, no es tenia 
coneixement de l’existència de noves molèsties. 
 
Novament el Grup Municipal de CiU, en un altre Prec, deia que en la sessió plenària celebrada 
el dia 11 de desembre de 1997, d’aprovació pressupostos per l’any 1998, CiU va proposar que en 
el camí de la Pava, s’ampliés el pont existent, doncs formava un coll de botella al seu pas sobre la 
corredora principal. Aquesta proposta va ser acceptada per l’equip de govern i desprès de 
l’ampliació del pont el camí va ser arranjat parcialment. Ara però, deia el Grup de CiU, hi toca 
fer un bon arranjament, doncs aquesta via avui en dia és molt important per la zona. Era per 
aquest motiu que pregava l’equip de govern, faci un estudi per ampliar tot al possible, aquest 
camí i tanmateix arranjar-lo en tot el seu traçat per l’any 2005 . 
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En relació a aquest Prec de CiU el Sr. Navarro va dir que l’ampliació o millora del  “Camí de la 
Pava” no figurava dins de les prioritats de l’equip de govern pel proper any 2005, i per tant no 
existia partida pressupostària  dins del pressupost del proper any. Es continuarà realitzant els 
treballs  de manteniment periòdics, va dir, per tal de mantenir  en les millors condicions 
l’esmentada via, fins que es determini com es transforma aquest “camí agrícola” i s’incorpora a 
la xarxa de carreteres de la Generalitat o a la trama urbana de la nostra  població. 
 
També el Grup Municipal de CiU, en un altre Prec, deia que a la sessió de la Junta de Govern 
del Patronat Municipal d’Esports, celebrada el en data 22 de gener d’enguany, CiU s’havia 
interessat - en el torn de precs i preguntes -  per si, des d’aquest Patronat, es feia un seguiment 
de la web municipal en l’àmbit esportiu, ja que no estava prou actualitzada doncs s’havia 
detectat que hi figuraven en determinats torneigs equips que ja no hi eren, i d’altres que hi 
participaven i no constaven. A hores d’ara, continuava dient - tornem a trobar que algunes 
entitats esportives no existeixen i encara hi són, i d’altres han canviat de domicili i no s’ha fet dit 
canvi. Era per això que CiU pregava l’equip de govern, es posés a fer un seguiment seriós per 
dur a terme una bona actualització de la Web del Patronat Municipal d’Esports.  
 
Sobre aquest prec de CiU el Sr. Obispo va dir que era cert que una petita part de l’apartat 
d’esports de la web municipal restava pendent d’actualització, degut, d’una banda, a l’imminent 
procés de renovació general del conjunt del portal, i, d’altra banda, a l’aplicació immediata 
d’allò establert pel ROM, recentment aprovat, pel que fa al registre d’entitats i associacions 
ciutadanes, que donarà una situació objectiva per determinar l’existència i el nombre de les 
esmentades entitats i associacions.  
 
I en un altre, el Grup Municipal de CiU, es referia  a l’estudi que – deien- s’està duent a terme 
sobre la remodelació de la Rambla, per fer-la totalment de vianants, i que segurament donarà 
lloc a l’eliminació de tots els aparcaments. CiU considera prioritari que, abans de treure els 
mateixos, s’estudiï amb deteniment fer primer l’aparcament soterrat, doncs seria un greuge no 
comptar amb l’aparcament abans d’iniciar la remodelació. Era per aquesta raó que pregava  
l’equip de govern, accepti la proposta feta per CiU amb suficient antelació, doncs en tots els 
estudis que s’estan duent a terme per la remodelació de la Rambla, l’aparcament soterrat és 
imprescindible que sigui a la Plaça de Batista i Roca  o al Parc de la Torre Lluc, i és porti a terme 
abans de treure els 126 aparcaments existents actualment a la Rambla. 
 
Sobre aquesta qüestió el Sr. Vicente Navarro va contestar que els requeriments per a la execució 
de l’aparcament subterrani a la plaça de Batista i Roca passen, prèviament, per la realització 
d’una modificació del planejament que permeti la seva execució material i la desafectació del 
subsòl. La  tramitació de l’esmentat planejament,  l’execució  de l’aparcament  i de la Rambla,  
va dir també, implica que les obres puguin ser coincidents en el temps. No obstant, l’equip de 
govern estudiarà les mesures que s’han  de tenir en compte, per tal de fer possible que els  
vehicles que actualment avui estacionen a la Rambla, tinguin llocs alternatius, a la zona,   per  
estacionar mentre s’estiguin executant les obres. 
 
Un cop acabats els precs o preguntes formulats per CiU, es va pasar als que, també per escrit i 
amb més de vint i quatre hores d’antel·lació al començament de la sessió, havia formulat el 
regidor i portaveu del Grup Municipal d’ERC, Sr. Marcel·lí Reyes. 
 
En un primer, i com antecedents, ERC manifestava que, des de força temps ençà, Gavà pateix el 
problema de les colles de joves que s’instal·len, de forma més o menys assídua, en determinats 
espais públics de la ciutat, com ara la Plaça de Magdalena Trias, l’Avinguda Diagonal, la Plaça 
Balmes –just a sota del nou edifici municipal–, la Plaça de Francesc Macià, el parc de la torre 
dels Lluch o l’aparcament del costat de MercaGavà, entre molts d’altres. Possiblement les raons 
d’aquest fenomen es poden trobar en l’escassa atenció que a aquest sector de joves dediquen els 
serveis socials municipals, la inexistència d’alternatives d’accés a les instal·lacions municipals a 
preus reduïts per a la franja d’edats dels 18 als 30 anys, la inexistència d’una oferta atractiva a 
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l’únic casal de joves de Gavà en actiu, i moltes d’altres causes d’abast general i generacional. 
Hem observat – es continuava dient - que en alguna d’aquestes colles es realitza consum 
d’estupefaents, alcohol i tabac en clara vulneració de l’ordenança municipal de la via pública. 
També és habitual que alguns membres d’aquestes colles condueixin vehicles motoritzats que 
efectuen maniobres que infringeixen les ordenances municipals de circulació, i fins i tot poden 
posar en risc la integritat física de terceres persones. En alguns casos, aquests grups disposen de 
potents equips acústics que provoquen molèsties als veïns. Finalment, alguns d’aquests grups 
mostren actituds molt violentes envers de terceres persones, fins al punt que en algun cas 
puntual la força pública ha hagut d’intervenir, com per exemple el passat 12 de novembre, a 
l’aparcament del costat de Mercagavà. Per aquest motiu el Grup municipal d’ERC instava el 
govern municipal a adoptar les polítiques socials, de joventut i de seguretat necessàries per 
minimitzar aquest fenomen, especialment el relatiu al grup que es reuneix a l’aparcament del 
costat de Mercagavà, que molesta els usuaris d’aquest mercat municipal i els de les instal·lacions 
esportives municipals de can Tintorer. 
 
Va respondre a aquest prec el Sr. Víctor Carnero dient que és cert que existeixen alguns llocs de 
la ciutat on la concentració de grups de joves, fent un ús incívic de l’espai públic, provoquen 
molèsties a la resta de la ciutadania. La majoria de les vegades no estan cometent cap acte 
delictiu, i la que podria ser considerada com alteració de la normal convivència no es produeix 
en presència de la policia. Bé és cert que les conseqüències del seus comportaments i actituds 
són importants i provoquen la reprovació i el rebuig per part del veïnat. El govern municipal ja 
desenvolupa polítiques socials i de joventut adreçades al col·lectiu jove de la ciutat, i no només 
les aplica, sinó que les seguirà aplicant i intensificant per aconseguir que tothom sigui part 
d’aquesta ciutat i hi pugui trobar aquella proposta que millor s’adiu al que cerca en ella. El Sr. 
Reyes, igual que la resta dels membres d’aquest Consistori, coneix l’oferta educativa, formativa, 
cultural i d’oci portada a terme des de les regidories d’educació, cultura, joventut i promoció 
econòmica. Seria massa llarg - va dir també el Tinent d’Alcalde de Seguretat Ciutadana - fer ara 
un recordatori pormenoritzat de tota  l’oferta. També coneix el Sr.Reyes el perfil dels joves als 
que ens estem referint, així com les dificultats de les administracions per atreure a aquests joves 
vers les propostes que se’ls ofereixen.S’han donat instruccions – digué finalment - als 
responsables de la Policia Municipal per tal de fer, durant els propers mesos, un seguiment més 
acurat del grup que es reuneix a l'aparcament del costat de Merca-Gavà. Convènçe'ls  de l’ús 
correcte i cívic de l’espai públic no sempre resulta una tasca fàcil.  
 
En un altre i segon prec, ERC exposava que la Llei 1/98, de 7 de gener, de Política Lingüística 
estableix, a l’article 9, que «les administracions locals de Catalunya, les institucions i les 
empreses que en depenen han d'emprar el català en llurs actuacions internes». Tot i això, hem 
observat, al llarg de l’any i mig llarg que portem treballant com a grup municipal, que no totes 
les comunicacions internes de l’Ajuntament empren el català. Inclús, el català no és emprat en 
algunes de les actes de les reunions oficials, com ara les de la comissió informativa d’economia, 
hisenda i seguretat ciutadana, o els apartats de llicències urbanístiques de la comissió de govern 
local. També hem detectat que de vegades s’empren segells d’entrada que no estan en català. Per 
tant, en quant a política lingüística, es deia en el prec d’ERC, l’Ajuntament de Gavà està fora de 
la llei. Per aquest motiu l’esmentat grup instava el govern municipal a complir l’establert a 
l’article 9 de la Llei 1/98, de 7 de gener, de Política Lingüística. 
 
La Sra. Laura Barrufet, Vice-presidenta de l’Àrea de Serveis Personals va contestar que l’equip 
de Govern es donava per assabentat d’aquests desajustos que es manifestaven en el prec i 
treballarà, com ha vingut fent sempre, per acomplir amb la normativa vigent. 
 
Un cop acabats els precs o preguntes formulats per escrit amb vint i quatre hores d’antel·lació al 
començament de la sessió, el Sr. Alcalde va preguntar si algú volia fer en aquest moment algun 
prec o pregunta nous, demant la paraula el Sr. Grau qui va dir que, recentment, se li havia fet 
arribar una resposta a una pregunta formulada per escrit en relació a la perillositat que 
representava el desnivell existent entre el carrer de l’Aigüa i la pròpia Riera de les Parets. En 
aquesta resposta se li deia que s’estava elaborant un projecte per part dels serveis tècnics. Ara bé, 
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el cert era que ja en el mes de juny se li havia contestat que s’estava estudiant, etc. Després de dir 
que, sens dubte, es devia tratar d’un projecte molt complicat pel temps que ja havia passat, va 
preguntar quan estaria acabat i en què consistiria en la pràctica.  
 
Li va contestar el Sr. Vicente Navarro dient que la causa determinant del retard havia estat en 
que havien estat estudiades diverses solucions, i entre elles una actuació directa sobre la pròpia 
Riera. Finalment s’havia optat per la solució més sencilla, el projecte estava ja acabat i 
s’executaria en breu termini. 
 
  

DECLARACIONS POLÌTIQUES 
 
 
1) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA 

UNIDA I ALTERNATIVA EN RELACIÓ Al RECONEIXEMENT DEL DRET DELS 
REPRESENTANTS POLITICS A DEIXAR TEMPORALMENT ELS SEUS ESCONS AMB 
RESERVA DEL LLOC  

 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel Grup Municipal d’Esquerra Unida i 
Alternativa (EUiA-IU) sobre reconeixement del dret dels representants polítics a deixar 
temporalment els seus escons amb reserva de lloc, declaració que, després del debat i un cert 
consens entre els grups que finalment votarien a favor, diu així en la seva part dispositiva:  
 
Primer.- Instar al Govern de l’estat i als grups representants en el parlament i senat espanyols 
per tal que promoguin la reforma de la Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, de Règim Electoral 
General, per tal que reconegui el dret dels i les representants polítics (regidor/es, diputats i 
diputades provincials, diputades i diputats autonòmics, congressistes, senadors/es i qualssevol 
altre) a deixar temporalment els seus escons amb reserva de lloc, sempre que aquest cessament 
transitori tingui causa en maternitat o paternitat, malaltia, desplaçament o altres a determinar, i 
a rebre la prestació per atur en aquest mateix període de temps. Durant aquest període 
s’aplicaran els mecanismes de substitució previstos en la llei fins ara amb caràcter definitiu. 
 
Segon.- Instar al Govern de la Generalitat i als grups representants en el Parlament de Catalunya 
per tal que promoguin la reforma de la Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, de Règim Electoral 
General en el sentit expressat  en el punt anterior. 
 
Tercer.- Instar al Govern de la Generalitat i als grups representats en el Parlament de Catalunya 
per tal que, en ús de les atribucions recollides en l’article 31 de l’Estatut d’Autonomia de 
Catalunya, elaborin i aprovin una Llei Electoral Catalana on s’inclogui la possibilitat d’un 
cessament temporal dels representants polítics amb reserva de lloc en els termes que es recullen 
en els punts anteriors. 
 
Quart.- Notificar els presents acords als Governs espanyol i català, als grups polìtics amb 
representació en els parlaments espanyol i català, al Defensor del Pueblo, al Síndic de Greges i a 
les institucions oficials de defensa dels drets de les dones. 
 
Cinquè.- Fer arribar aquest acord a la ciutadania de Gavà, a través dels medis de comunicació 
municipal. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per divuit (18) vots a favor (12 PSC, 2 
EUiA-IU,2 CiU, 1 ERC i 1 IC-EV-IG), cap en contra i tres (3) abstencions (3 PPC), donant-se 
per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres 
de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter 
general, exigeix l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
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---------- 
 
Per part del Grup Municipal d’EUiA, a l’empara del que estableix l’art.66.3 del ROM i amb data 
10 de desembre, s’havia presentat - per al seu debat i votació en el Ple - una Declaració Política 
en relació a la possibilitat de que es reconegui el dret dels i de les representants polítics en 
general a deixar temporalment el seu càrrec, amb reserva de lloc, sempre que sigui 
temporalment i degut a unes causes predeterminades. La Declaració va ser exposada i defensada 
en aquest apartat de l’ordre del dia de la sessió per la regidora de l’esmentat Grup Sr. Emma 
Blanco, qui abans de donar lectura a l’exposició de motius de l’esmentada declaració  i a la 
corresponent part dispositiva, va recordar que el reconeixement d’aquest dret era una cosa 
normal en els països nòrdics.  Al text llegit per la Sra. Blanco ja estava incorporada una petita 
esmena, referida al punt primer de la part dispositiva, formulada per IC-EV-IG, consistent en 
l’addició de la frase “....., i a rebre la prestació per atur en aquest mateix període de temps”  
 
El Sr. Marcel·lí Reyes, per la seva part i en nom d’ERC, es va excusar – parlant en un to una 
mica distés - de que, aquesta vegada i a la vista de les circumstàncies o característiques de la 
Declaració que es volia sotmetre a votació, el seu posicionament tal vegada pugés semblar 
insòlit, ja que,  va dir, s’uniria al que fos a votar la majoria. Això era degut a que, a judici seu, 
havia una certa discordància entre la lletra i la musica, és a dir, entre la finalitat objectiva que 
perseguia la Declaració i el text de la mateixa, remarcant que el tema que es plantejava a la 
Declaració (regular el dret dels i de les representants polítics en general a deixar temporalment 
el seu càrrec, amb reserva de lloc, sempre que sigui temporalment i degut a unes causes 
predeterminades), era un tema molt complex, i encara més a mesura que es volia afegir alguna 
cosa al text de la mateixa. Dit això, el Sr. Reyes va manifestar que malgrat tot, votaria a favor. 
 
El Sr. Joaquim Balsera, com a portaveu del PSC, va venir a dir també que sí estava d’acord amb 
l’esperit de la Declaració, però no amb com estava construida i redactada, i que en aquest sentit 
havien formulat una esmena parcial pel que feia a la part resolutiva de la Declaració en funció 
de que, entre d’altres coses, no semblava convenient entrar a enumerar la legislació que amb 
aquesta finalitat hauria de ser modificada. Tanmateix, atès que estaven d’acord amb la finalitat 
de la Declaració i de cara a assolir el consens, retiraven l’esmena, tot acceptant l’addició 
proposada per IC.  
 
Finalment, la Declaració va ser sotmesa a votació, amb el resultat que abans ha estat reflectit, és 
a dir, aprovada amb el vot favorable de tot els grups tret del Popular que es va abstenir com 
habitualment fa davant aquestes Declaracions Polítiques.  
 

---------- 
 
Esgotats els assumptes a discutir, el Sr. Alcalde-President dóna per acabada la sessió essent les 
vint-i-una  hores,  trenta minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari en dono fe. 
    
           L’Alcalde                                                                                                      El Secretari 
 
 
 
 
Dídac Pestaña Rodríguez                                                                         Guillermo de Prada Bengoa 
 
 
 


